
ایمان: وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی با اشاره به اینکه فقر آموزشی، فقرسلامت، فقر غذایی و فقر 
درآمدی از شاخص های مهم بررسی میزان فقر در جامعه هستند، گفت: هرم توزیع درآمدی کشور ما نشان 
می دهد که هفت میلیون نفر در شرایط فقر شدید هستند و همچنین امنیت غذایی آنها در مخاطره است.

علی ربیعی در نخستین همایش »توسعه و عدالت آموزشی«، افزود: 5 تا 6 میلیون فرد پردرآمد داریم که میزان 
ثروت آنها با میزان ثروت پولداران یا ثروتمندان در کشورهایی مثل آمریکا چندان تفاوتی ندارد.وی با بیان اینکه ما در 
اجرای برنامه یارانه هفت میلیون نفر را شناسایی کرده ایم، تصریح کرد: دولت یازدهم در تامین امنیت غذایی تا حدی 
موفق بوده، ضمن اینکه در آینده ای نزدیک میزان این هفت میلیون نفر به 10 میلیون نفر افزایش خواهد یافت.ربیعی 
با اشاره به اینکه ما با انواع عدم توازن در جامعه روبه رو هستیم، اظهار کرد: میزان توزیع درآمد در تهران هفت برابر 
بیشتر از استان سیستان و بلوچستان است، اما فقر شهری در تهران بسیار برهنه تر است.وی عدم توازن موجود را مانع 
بزرگی برسر راه تحقق عدالت آموزشی دانست و گفت: طبق مطالعاتی که ما انجام داده ایم، نسبت میانگین مخارج 
خانواده های با سرپرست با سواد از خانواده های بی سواد بیشتر است ضمن اینکه افراد با سواد در توزیع و امکان یابی 
شغل، از افراد بی سواد در وضعیت بهتری هستند. همچنین اثر رشد اقتصادی در کاهش فقر در میان افراد با سواد 

بیشتر از افراد بی سواد است. به گزارش ایسنا،وزیر رفاه ادامه داد: از سال 83 تا به حال فقر شهری رو به افزایش بوده و 
به استثنای سال 86 که میزان این شاخص، کمی کاهش می یابد، همچنان روبه رشد است. بنابراین بیشترین مسائل 
آموزشی در مناطق محروم و حاشیه شهرها رخ می دهد.ربیعی در ادامه سخنانش به عدم توازن جنسیتی نیز اشاره کرد 
و افزود: طبق شاخص توزیع فقر بر حسب جنسیت، زنان سرپرست خانوار دو برابر فقیرتر از مردان سرپرست خانوار 
هستند. ضمن اینکه 35 درصد دختران دبیرستانی در روستا از تحصیل باز می مانند که این رقم برای پسران کمتر 
است. همین طور ما به موارد زیادی از بکارگیری زنان و دختران با حقوق بسیار پایین در شرکت های خصوصی روبه رو 
هستیم که حتما این مساله را پیگیری خواهیم کرد.وزیر رفاه اعتدال را به معنای عدم توازن های ساختاری دانست و 
بر حل این عدم توازن ها که در حوزه محیط زیست، نظام آموزشی و اقتصادی و شهری دیده می شود، تاکید کرد.وزیر 
رفاه با تاکید بر اینکه هم اکنون 170 هزار کودک بازمانده از تحصیل داریم، از طرح این مشکل در جلسات شورای 
عالی رفاه خبر داد.وی در همین خصوص افزود: ما با یک جمعیت میلیونی در روستاهای کشور روبه رو هستیم که 
در مقاطع راهنمایی و دبیرستان ترک تحصیل می کنند. این در حالی است که باید به میزان مهارت و سطح کیفیت 

اطلاعات افرادی که دوران تحصیلات عالی را گذرانده اند هم توجه کنیم.

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی:

امنیت غذایی هفت میلیون ایرانی در خطر است

 در نشست با ذیحسابان دستگاه های اجرایی استان قم صورت گرفت:

توصیه های استاندار به ذیحسابان
 ایمان: استاندار قم خواستار ارائه راهکارهاي اجرایي و نظارتي مناسب 
در هزینه کرد صحیح منابع مالي دستگاه هاي اجرایي از سوي عاملان 

ذیحسابي شد.
 حجت الاسلام والمسلمین صالحي منش در نشست با ذیحسابان دستگاه هاي 
اجرایي استان قم که در تالار امام رضا )ع( برگزار شد، طي سخناني ضمن تسلیت ماه 
محرم، بر لزوم تلاش در جهت بهره مندي از فیوضات این ایام تاکید کرد. استاندار قم 
با بیان این که ذیحسابان در دستگاه هاي اجرایي حکم حسابرسان قوي و آگاه را ایفا 
مي کنند، این مجموعه را حافظ و امین اموال دولت دانست و گفت:ذیحسابان نقش 

بسیار خطي و حساسي را در پیشگیري از بروز تخلفات و مفاسد در مجموعه هاي 
اداري دارند. صالحي منش با اشاره به تلاش دولت براي ساماندهي اوضاع اقتصادي 

کشور، همکاري مدیران مالي در این عرصه را مفید و موثر خواند و خاطرنشان کرد: 
ارائه ي راهکارهاي مراحل اجرایي و نظارت دقیق و جدي بر نحوه  هزینه کرد 

منابع مالي لازمه  تحقق این امر مي باشد.وي همچنین با اشاره به نقش 
ذیحسابان در توزیع منابع مالي دولتي گفت: نظارت بر حسن اجراي 

قوانین و مقررات مالي در نظام اداري و کمک به تحقق درآمدهاي 
عمومي استان از وظایف مهم ذیحسابان ماست...

نخستین روزنامه استان قم
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معاون استاندار اعلام کرد: 

سرانه مصرف آب درقم
بالاتر از میانگین کشوری

 ایمان : معاون برنامه ریزی و اشتغال استانداری قم با اشاره به اینکه سرانه مصرف آب در قم بالاتر از میانگین کشوری 
است، گفت: قم در زمینه تامین سرانه آب جزء استان های بحرانی کشور است. 

سید حسن رضوی افزود: در استان قم به ازای هرنفر در سال،800 متر مکعب آب تامین می شود،این درحالی است که این رقم درکشور 
یکهزار و600 متر مکعب به ازای هر نفر است. 

وی، شرایط بحرانی کم آبی در نقاط مختلف کشور از جمله قم را مورد اشاره قرار داد و افزود: سرانه تامین آب در استان کاهش پیدا 
کرده و شرایط مطلوبی پیش رو نداریم اما همین منابع اندک را باید مدیریت کرد....

عزاداری و سوگواری هدفمند بر عزیزان از دست رفته رویکردی 
طبیعی است که از مهر و محبت سرچشمه می گیرد و از آغاز آفرینش 
انسان تا حال رواج داشته است و خدای سبحان نیز بر این واکنش 
طبیعی بشر مهر تایید زده است. بعد از شهادت امام حسین)علیه 
السلام( و یارانش، عالم عزادار گردید و عزاداری و سوگواری برای آن 
مظلومان به مدرسه ای عمومی تبدیل شد تا برای تربیت و احیای 
امر پیامبر و ائمه؛ به صورت الهام در آید و وسیله ای برای روشن 
شدن حق و باطل و شناخت حسینیان از یزیدیان باشد. صرف نظر 
از لزوم یاد ایام الله و تعظیم شعائر الهی، اظهار مودّت به اهل بیت، 

مواسات با آنها، اخبار و احادیث و رفتار معصومان و سیره مستمری 
که بر مشروعیت عزاداری در دست است، می توان گفت بر پایی این 
گونه مجالس امری عقلایی و در تمام مناطق جهان معمول است که 
در برابر حوادث شخصی یا اجتماعی مراسم بزرگداشت تشکیل می 
دهند و به سوگ می نشینند. اما چند سالی است که برخی انحرافات 
به وجود آمده در عزاداری ها، باعث نگرانی در بین مراجع و علما شده 
است. برای بررسی بایدها و نبایدهای عزاداری به سراغ چند تن از 
شاعران، سخنرانان و مداحان اهل بیت )ع( رفته و با آنان به گفت و 

گو نشسته ایم که در صفحه 7  می خوانید: 

با تصویب مجلس: 

مردم حق نقدعلنی کارگزاران نظام را پیدا کردند

فرماندار قم : 

بخشداران باید پاسخگوی عملکرد 
شوراهای اسلامی ودهیاران باشند

سرمقاله : حسین عبداللهی 

مدیران قم! حالا موقع کار است

»ایمان« بررسی می کند:

بایدها ونبایدهای آئین عزاداری
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برافراشته شدن پرچم عزا 
بر گنبد حرم مطهر
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 ایمان: استاندار قم خواستار ارائه 
راهکارهاي اجرایي و نظارتي مناسب 
مالي  منابع  صحیح  کرد  هزینه  در 
دستگاه هاي اجرایي از سوي عاملان 

ذیحسابي شد.
صالحي  والمسلمین  الاسلام  حجت   
منش در نشست با ذیحسابان دستگاه هاي 
اجرایي استان قم که در تالار امام رضا )ع( 
برگزار شد، طي سخناني ضمن تسلیت ماه 
محرم، بر لزوم تلاش در جهت بهره مندي 
از فیوضات این ایام تاکید کرد. استاندار قم 
با بیان این که ذیحسابان در دستگاه هاي 
اجرایي حکم حسابرسان قوي و آگاه را ایفا 
مي کنند، این مجموعه را حافظ و امین 
اموال دولت دانست و گفت:ذیحسابان نقش 
بسیار خطي و حساسي را در پیشگیري از 
بروز تخلفات و مفاسد در مجموعه هاي 
اداري دارند. صالحي منش با اشاره به تلاش 

اقتصادي  اوضاع  ساماندهي  براي  دولت 
کشور، همکاري مدیران مالي در این عرصه 
را مفید و موثر خواند و خاطرنشان کرد: ارائه 
ي راهکارهاي مراحل اجرایي و نظارت دقیق 

و جدي بر نحوه  هزینه کرد منابع مالي 
لازمه  تحقق این امر مي باشد.وي همچنین 
با اشاره به نقش ذیحسابان در توزیع منابع 
مالي دولتي گفت: نظارت بر حسن اجراي 

و  اداري  نظام  در  مالي  مقررات  و  قوانین 
کمک به تحقق درآمدهاي عمومي استان از 
وظایف مهم ذیحسابان ماست.استاندار قم با 
بیان این که وجود یک نظام نظارتی اثربخش 
اجرای  به  شایانی  کمک  درون سازمانی، 
عدالت اجتماعی و توسعه اقتصادی کشور 
ذیحسابان  توجه جدي  خواستار  می کند 
هزینه  در  جویي  صرفه  مهم  موضوع  به 
هاي غیرضروري سازماني و استفاده بهینه 
از منابع شد.صالحي منش جذب اعتبارات 
و منابع مالي توسط مدیران دستگاه هاي 
اجرایي را در پیشبرد اهداف سازمان بسیار 
مهم توصیف و اضافه کرد: ذیحسابان در 
تطبیق هزینه ها با قوانین باید ضمن نظارت 
مالي دقیق ، از سخت گیري هاي بي مورد 
خودداري کنند.در پایان این جلسه استاندار 
قم از ذیحسابان برتر دستگاه هاي اجرایي 

استان قم با اهداي لوح قدرداني نمود.

این است  ایمان: شهردار قم گفت: پیشنهاد ما 
در  لازم  بررسی های  شهرداری،  لوایح  مورد  در  که 
کمیسیون های شورا صورت بگیرد و اگر اصلاحاتی 
لازم است بیان شود نه اینکه اصل پیشنهادات و لوایح 

رد شوند.
محمد دلبری صبح دیروز در نود و یکمین جلسه رسمی 
و علنی شورای اسلامی شهر قم با اشاره به لایحه تفاهم نامه 
ساختمانی،  شرکت های  انجمن  و  قم  شهرداری  میان 
تاسیساتی و راهسازی استان قم و درخواست 10 درصد 
کرد:  اظهار  پروانه  اخذ  هزینه های  و  عوارض  در  تخفیف 
مجموعه این انجمن، تشکلی است که در راستای مسائلی 
که مربوط به ساخت و سازهای سطح شهر انجام می شود 
از جمله موارد مربوط به پیمانکاران و انبوه سازان فعالیت 
می کند. وی افزود: شهرداری قم تفاهم نامه ای با این انجمن 
داشته که خدماتی متقابل را دریافت و ارائه کند؛ یکی از 
خدمات این بود که در زمان بروز حوادث غیرمترقبه، تمام 
پیمانکاران به منظور امدادرسانی امکانات خود را در اختیار 

شهرداری بگذارند.شهردار قم با بیان اینکه اگر اتفاقی بزرگ 
در سطح شهر بیفتد امکانات شهرداری پاسخگو نخواهد بود 
گفت: این بند از تفاهم نامه می تواند چنین مشکلی را حل 
کند البته در ازای چنین خدماتی، مشوق هایی از جمله 
تخفیف 10 درصدی در عوارض پیشنهاد شده است. وی 
ادامه داد: اینکه ضوابطی برای این تفاهم نامه ایجاد و انجمن از 
تخفیف برخوردار شود شایسته است زیرا انجمن شرکت های 
ساختمانی دارای ظرفیت هایی هستند که می توانند کمک 
خوبی به شهرداری در موضوعات گوناگون از جمله طراحی، 
سیما و منظر شهری و بسیاری از سیاست  های شهری به 
عنوان بازوی اجرایی مدیریت شهری داشته باشند. دلبری 
ضمن درخواست از اعضای شورا به منظور ضابطه مند کردن 
این تخفیف به انجمن شرکت های ساختمانی گفت: اینکه 
لایحه به صورت کلی رد شود صحیح نیست. شهردار قم 
افزود: پیشنهاد ما این است که در مورد لوایح شهرداری، 
بررسی های لازم در کمیسیون های شورا صورت بگیرد و اگر 
اصلاحاتی لازم است بیان شود نه اینکه اصل پیشنهادات و 

لوایح رد شوند.وی همچنین در مورد لایحه اخذ مجوز خرید 
یک واحد ملک در خیابان سمیه به منظور پرداخت خسارت 
تخریب واحد آپارتمانی در پهنه ویلایی گفت: سیاست ما 
بر این است که طرح تفصیلی تصویب شده حتما اجرایی 
شود ولی ممکن است مالک با قیمت پیشنهادی در لایحه 
موافقت نکند. دلبری خاطرنشان کرد: اگر آپارتمان هایی در 
نزدیکی خیابان شهید رجایی دیده می شوند در محدوده 
پهنه ویلایی نیستند.شهردار قم با بیان اینکه اگر این واحد 
مسکونی خریداری نشود باید به دنبال تغییر پهنه ویلایی 
باشیم گفت: با این حال تاکید ما این است که منطقه مذکور 
ظرفیت پهنه ویلایی را دارد و به همین دلیل باید تصمیمی 
گرفت که اهتمام شهرداری نسبت به اجرای طرح تفصیلی 

نشان داده شود.
وی در مورد طرح تفصیلی شهر قم عنوان کرد: این 
طرح مربوط به راه و شهرسازی است ولی موافقت شده که 
شهرداری به عنوان مشاور حضور داشته باشد وگرنه طرح 

اصلی بر عهده شهرداری و شورا نیست.

ایمان: عضو کمیسیون برنامه و بودجه شورای 
شهر قم گفت: اگر مشکلات طرح تفصیلی برطرف 
نشوند این طرح قابلیت اجرایی شدن در قم نخواهد 

داشت.
جلسه  یکمین  و  نود  در  دیروز  عابدینی پور  محسن 
رسمی و علنی شورای اسلامی شهر قم در ارتباط با طرح 
تفصیلی شهری قم اظهار کرد: اگر قانونی نتواند همه اجزا را 

در نظر بگیرد نمی تواند اجرایی شود.
وی افزود: نیازمند بازنگری اساسی بر روی طرح تفصیلی 
فعلی هستیم زیرا همان مشکلاتی که در طرح های قبلی 

بوده در طرح حاضر هم وجود دارند.
عضو شورای شهر قم با بیان اینکه اگر این مشکلات 
برطرف نشوند، طرح تفصیلی فعلی قابلیت اجرایی شدن 
ندارد گفت: در عین اینکه به بافت فرسوده بی توجه هستیم 

و ناگهان ساختمانی بلندمرتبه در میان خانه های قدیمی قد 
علم می کند، در مناطقی که تمایل برای ساخت آپارتمان 

وجود دارد، پهنه ویلایی تصویب شده است.
چون  که  هستند  قوانین  از  بسیاری  داد:  ادامه  وی 
می خواهند خلاف جریان عمل کنند توسط دولتمردان و 
مسئولان ملی و استانی اجرایی نمی شوند و طرح تفصیلی 

شهری قم هم در حال حاضر چنین مشکلی را دارد.

 در نشست با ذیحسابان دستگاه های اجرایی استان صورت گرفت:

توصیه های استاندار به ذیحسابان

و  ریزی  برنامه  معاون   : ایمان   
قم  گفت:  قم  استانداری  اشتغال 
جزء  آب  سرانه  تامین  زمینه  در 

استان های بحرانی کشور است. 
سید حسن رضوی افزود: در استان قم 
به ازای هرنفر در سال،800 متر مکعب آب 
تامین می شود،این درحالی است که این 
رقم درکشور یکهزار و600 متر مکعب به 

ازای هر نفر است.
وی، شرایط بحرانی کم آبی در نقاط 
مختلف کشور از جمله قم را مورد اشاره 
قرار داد و افزود: سرانه تامین آب در استان 
کاهش پیدا کرده و شرایط مطلوبی پیش 
باید  را  اندک  منابع  اما همین  نداریم  رو 

مدیریت کرد.
رضوی ادامه داد: از نظر میزان مصرف، 
بخش  در  قم  در  آب  درصد   90 حدود 
شرب  بخش  در  درصد   7.5 کشاورزی، 
مصرف  صنعت  بخش  در  درصد   2.5 و 
می شود که آب شرب استان از نظر کمی 
اگر صرفه جویی  اما  ندارد  فعلا مشکلی 
نشود با مشکل مواجه می شویم.وی اضافه 

کرد: آب دربخش کشاورزی و صنعت قم 
در وضعیت قرمز قرار دارد و باید در بخش 
کشاورزی به مباحث تغییر الگوی کشت و 

استفاده بهینه از آب توجه شود.
رضوی با بیان اینکه پروژه های بخش 
های  پروژه  جزء  استان  در  آب  تامین 
اولویت دار قرار گرفته است افزود: پروژه های 
متنوعی در بخش مدیریت مصرف تعریف 
بانک  تسهیلات  پیگیر  ما  و  است  شده 
توسعه اسلامی در بخش پروژه های تامین 
هستیم.وی افزود: با آموزش و پرورش نیز 
همکاری داریم تا دانش آموزان از سنین 
کودکی با فرهنگ استفاده درست از آب و 

انرژی آشنا شوند.
در  آب  مصرف  سرانه  همچنین  وی 
استان را بالاتر از میانگین کشوری عنوان 
کرد و افزود: فعلا با توجه پروژه هایی که 
در بخش تامین آب شرب صورت گرفته، 
جیره بندی آب در دستور کار نیست اما 
مردم باید توجه داشته باشند که مصرف 
خود را اصلاح کرده تا در آینده با مشکل 

جیره بندی مواجه نشویم. 

قم می تواند پایلوت 
انرژی خورشیدی کشور شود

قم  استاندار  ریزی  برنامه  معاون 
از  یکی  را  نمک  دریاچه  همچنین 
ظرفیت های بزرگ اقتصادی قم ذکر کرد 
و گفت: با توجه به شرایط جغرافیایی، قم 
می تواند به عنوان پایلوت انرژی خورشیدی 
رضوی  سید حسن  شود.  انتخاب  کشور 
وزارت  به  را  نو  انرژی  از  استفاده  گفت: 
نیرو پیشنهاد داده ایم که با توجه به این 
که قم سه هزار و 300 ساعت تابش آفتاب 
در سال دارد پایلوت انرژی خورشیدی در 
استان قم قرار گیرد.سید حسن رضوی با 
اشاره به این که مجموعه استانداری قم 
ویژه ای  توجه  مقاومتی  اقتصاد  مقوله  به 
کنندگان  تولید  مجموعه  با  گفت:  دارد 
جلسات  اجرایی  دستگاه های  مدیران  و 
متفاوتی داشته ایم و اقدام به تدوین سند 
با  مقاومتی  اقتصاد  دیدگاه  با  عملیاتی 
همکاری دستگاه های استان کرده ایم.وی با 
بیان اینکه در نگاه خود به اقتصاد مقاومتی 
را  استانی  ظرفیت های  و  داشته ها  باید 

مورد توجه قرار دهیم، گفت: استان قم از 
زاویه بحث هایی چون گردشگری، مباحث 
نرم افزاری و مباحث مرتبط با معدن در 
اقتصاد  در  می تواند  که  است  شرایطی 
مقاومتی نقش فعالی ایفا کند و جایگزین 
فعلی  اقتصادی  درآمدهای  از  بسیاری 
اقدامات  از  همچنین  شود.وی  استان  در 
مناسب در استان قم برای تقویت پارک 
در  که  مجموعه هایی  و  فناوری  و  علم 
و  داد  خبر  هستند  رشد  مراکز  راستای 
افزود: در این زمینه از ظرفیت های بالقوه 
بخش  در  و  می کنیم  استفاده  استان 
کردن  بالفعل  در  مقاومتی سعی  اقتصاد 
همه ظرفیت ها داریم.معاون برنامه ریزی 
از  یکی  را  نمک  دریاچه  قم  استاندار 
ظرفیت های بزرگ اقتصادی قم ذکر کرد 
و گفت: ظرف 6 ماه گذشته فراخوانی در 
وزارت صنعت، معدن و تجارت انجام دادیم 
که نحوه استفاده از دریاچه متحول شده 
و به جای خام فروشی، فرآورده و ارزش 
برابر  از 100  بالاتر  ارزشی  با  را  افزوده ها 
نسبت به وضعیت کنونی به فروش برسانیم.

ریزی  طرح  کمیسیون  رییس  ایمان: 
و  تخصص  گفت:  ساوه  شهر  شورای 
توانمندي مدیران شهرداري قم عامل توسعه 

و رشد این شهر است. 
حاشیه  در  کریمي  سعید  مهندس 
بازدید اعضاي شوراي اسلامي شهر ساوه 
از پروژه هاي عمراني شهرداري قم با تاکید 
بر اینکه نیروهاي توانمند و متخصصي در 
مجموعه شهرداري قم در حال خدمت به 
مردم هستند بیان کرد: تحصیلات و تخصص 
مي توانداثرگذاري  شهري  مدیران  خوب 

خوبي در رشد، پیشرفت و آباداني یک شهر 
داشته باشد که این موضوع را در قم به خوبي 
لمس کردیم. وی با تاکید بر اینکه کارهاي 
بسیار خوبي در حوزه مدیریت شهري قم 
انجام شده است اظهار کرد: بازدید از این 
طرح ها و پروژه ها در قم ما را تشویق مي کند 
به نوعي شبیه این پروژه هاي را متناسب با 

بودجه در شهر ساوه اجرا کنیم.
کار  نحوه  از  بازدید  داد:  ادامه  وي 
تا  مي شود  باعث  قم  در  مدیریت شهري 
بتوانیم با بهره گیري از تجربیات شهرداري و 

شوراي اسلامي این شهر نمونه کوچکي از 
طرح هاي مختلف عمراني، خدماتي، رفاهي 
و فضاي سبز را متناسب با شهر ساوه به 
اجرا دربیاوریم. عضو شوراي اسلامي شهر 
ساوه با تاکید بر اینکه نیروهاي توانمند و 
متخصصي در مجموعه شهرداري قم در 
بیان کرد:  به مردم هستند  حال خدمت 
تحصیلات و تخصص خوب مدیران شهري 
مي توانداثرگذاري خوبي در رشد، پیشرفت و 
آباداني یک شهر داشته باشد که این موضوع 
را در بازدیدي که از قم داشتیم به خوبي 

لمس کردیم. 
پروژه هایي  اجراي  به  اشاره  با  کریمي 
همچون تونل غدیر، تقاطع غیر همسطح 
نهم دي و زیرگذرهاي بلوار پیامبراعظم)ص( 
ابراز کرد: شهر مذهبي قم پایتخت جهان 
تشیع است و امیدواریم با اقدامات بسیار 
خوبي که توسط مدیریت شهري با انسجام و 
هماهنگي تمام مدیران در حال انجام است 
در آینده اي نزدیک شاهد به ثمر رسیدن 
تمام این پروژه ها و تحولي عظیم در این 

شهر مقدس باشیم.  

و  آب  شرکت  مدیرعامل  ایمان: 
فاضلاب روستایی قم گفت: با تخصیص 
بودجه های مصوب 24 روستای استان قم 

از سرشاخه های دز بهره مند شدند. 
'علی جان صادق پور' در دیدار با استاندار 
قم افزود: با توجه به کمبود منابع مالی امکان 
دسترسی تمام روستاها از آب سرشاخه های دز 

امکان پذیر نیست.
تحت  روستا  کرد: 150  خاطرنشان  وی 
پوشش شرکت آبفار قم قرار دارد و هرچند 
از  ولی  است  کم  روستاها  این  تعداد  ظاهرا 
اهمیت از بالایی برخوردار است چرا که مردم در 
ایام تعطیل و فصول گرم سال جمعیت روستاها 
گاهی تا پنج برابر افزایش می یابد.وی با توجه 

به اینکه استان قم در منطقه نیمه خشک و خشک قرار دارد، ادامه داد: تنها منبع تامین آب 
روستاها از محل خود روستاهاست و به علت کاهش نزولات جوی هرساله منابع آب از نظر 

کمی و کیفی با افت مواجه می شود. 
رییس هیات مدیره شرکت آبفای قم اضافه کرد: شرکت در سه سال گذشته با مشکلات 
عدیده ای مواجه بوده است که به همت مدیران شرکت از آنها عبور کرده ایم.صادق پور یادآور 
شد: از ابتدای سال توانستیم با تلاشهای شبانه روزی مدیران و کارکنان شرکت و حمایتهای 
گسترده مدیران و مسوولین استان، مجموعه مدیریت آبفای کشور رشد و توفیقات خوبی 

داشته باشیم.
وی بیان کرد: در این خصوص با تشکیل کارگروه های تخصصی و مطالعه در زمینه ارائه 
خدمت بهتر به مردم با توجه به محدودیت شدید منابع تامین آب، به این نتیجه رسیدیم که 

تنها راه خدمت مدیریت تقاضا و مصرف است.
وی اضافه کرد: در ادامه با تشکیل تیم های شناسایی، بررسی و رفع انشعابات غیرمجاز 
توانستیم با همان پتانسیل آبی سال های گذشته و شاید کمتر از آن سال آبی را به نحو 

پور  گذاشتیم.صادق  سر  پشت  مطلوبتری 
تصریح کرد: در این زمینه تعامل و همکاری 
دادگستری،  چون  نهادهایی  و  ها  سازمان 
تواند  می   ... و  بخشداری  انتظامی،  نیروی 

کمک بزرگی باشد.
وی در بخش دیگری سخنان خود به 
پروژه های در دست اجرا نیز اشاره کرد و 
اجرا  در دست  های  پروژه  از جمله  گفت: 
پروژه فاز سه آبرسانی به بخش سلفچگان، 
پروژه 10 روستا بخش سلفچگان و فاز دو 
آبرسانی به کهک است که پروژه اخیر در 
ابتدای سال هشت درصد پیشرفت فیزیکی 
داشت که هم اکنون به بیش از 70 درصد 

رسیده است.
وی در ادامه بررسی و شناسایی نقاط قوت و ضعف تاسیسات و پروژه ها و اشراف دقیق 
و کاملتر نسبت به آنها را از دیگر اقدامات انجام شده عنوان کرد و افزود: این اقدامات باعث 
مدیریت بهتر آبرسانی و شناسایی و اقدام به موقع مشکلات و بحران ها و رفع آنها شده که 

حاصل آن رضایتمندی بیشتر مشترکین می باشد.
صادق پور تاکید کرد: روستاهای تحت پوشش آبرسانی سیار امسال از 80روستا به 50 

روستا تقلیل یافته و امیدواریم در سال آینده به کمتر از 35 روستا برسد.
وی در ادامه به انجام کارهای فرهنگی اشاره کرد و گفت: در این زمینه امور فرهنگی و 
روابط عمومی شرکت آبفار قم با اخذ فتاوای علما و مراجع در خصوص مصرف بهینه آب، 
انشعابات غیرمجاز و عدم پرداخت آب بها اخذ و در قالب پوستر در مراکز فرهنگی و مساجد 
و تکایا توزیع و نصب نموده و همچنین به تمام شرکت های آبفای شهری و روستایی کشور 

ارسال شد.
این مقام مسوول افزود: برگزاری جلسات توجیهی با بخشداران و اعضای شوراهای اسلامی 

و دهیاران از دیگر فعالیت های فرهنگی این شرکت بوده است.

معاون استاندار اعلام کرد: 

سرانه مصرف آب در قم؛ بالاتر از میانگین کشوری

رئیس کمیسیون طرح ریزي شوراي شهر شهرستان ساوه:

تخصص و توانمندي مدیران شهرداري قم عامل توسعه و رشد آن است

مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب روستایی قم  خبرداد:

بهره مندی 24 روستای قم ازآب سرشاخه های دز 

اخبـــار  سرمقاله

اخبـــار

رئیس مجلس شورای اسلامی:

با امر به معروف و نهی از منکر 
برخورد سیاسی نشود

ایمان:  رئیس مجلس شورای اسلامی با اشاره به اینکه امر به معروف و نهی از منکر 
آنقدر فریضه مهمی است و امام حسین )ع( هدف قیام خود را احیای امر به معروف 

و نهی از منکر عنوان کرد، گفت: مبادا کسانی با این فریضه برخورد سیاسی کنند. 
علی لاریجانی در جلسه علنی روز یکشنبه مجلس با اشاره به حوادث اسیدپاشی اصفهان 
گفت: این حوادث یکی از قبیح ترین صحنه های رذیلانه است. از ابتدای این حادثه پیگیری 
جدی صورت گرفت و با قوه قضائیه و سایر بخش های امنیتی تماس گرفته شد که موضوع 
را با همه توان دنبال نمایند و افرادی هم دستگیر شدند، ولی بررسی ها در حال پیگیری 
است.نماینده مردم قم مجلس تاکید کرد: کمیسیون امنیت ملی باید با جدیت پیگیر 
موضوع باشد و نتیجه را به مجلس گزارش دهد.وی ادامه داد: اما اینکه پدیده اجتماعی 
زشت مستمسکی شود برای تسویه حساب سیاسی جریان ها خطای دیگری است که رخ 
داده است، بدتر از آن مرتبط کردن این مساله به بحث امر به معروف و نهی از منکر است که 
این اقدام منکر دیگری است که انجام شده است.رئیس مجلس شورای اسلامی گفت: کدام 
جریان سیاسی مطرح در کشور در پی چنین اقداماتی می تواند باشد؟ چرا فضای سیاسی 
کشور را بلاوجه غبارآلود می نمایید؟ لاریجانی با تاکید بر اینکه سیاسی کردن این اقدام 
زننده جز فرصت طلبی چیز دیگری نیست و یک نامردی سیاسی است، افزود: متاسفانه 
زمانی در دوره هایی هم از این کارها شد و نتیجه آن تندروی هایی بود که به کشور ضربه 
زد، همه بحث های این یکسال در مجامع و رسانه ها این بود که از گذشته درس گرفته شود 
و معتدل عمل کنیم. این روش که تکرار همان روش های مذموم سابق است. عقل حکم 
می کند که مسائل امنیتی در جامعه به سوی اجتماعی شدن سوق پیدا کند، نه بالعکس 
که پدیده های سیاسی، اجتماعی شود.نماینده مردم قم در مجلس تصریح کرد: مخصوصا 
وقتی ملاحظه می کنیم که در شرایط ملتهب منطقه قدرت ها می خواهند آرامش کشور 
ایران را که سنگر پایداری است، برهم زنند و گاه با رسانه های خود به تحریک و شیطنت 
مشغولند، باید توجه رسانه ها و سیاستمداران بیشتر و دقیق تر باشد.وی در بخش دیگری 
از سخنان خود در مورد تخلفات بورسیه ها اظهار داشت: از اقدام وزارت علوم در اعلام نتایج 
تخلفات بورسیه تشکر می کنیم. این کار باید با دقت صورت می گرفت و در همین زمینه 
دیوان محاسبات مجلس شورای اسلامی از قبل تذکرات جدی به وزارت علوم داده بود 
که برخی از این بورسیه ها تخلف از قانون است و باید اصلاح گردد. لاریجانی با تاکید بر 
اینکه دیوان محاسبات باید این پرونده را پیگیری کند تا با متخلفین برخورد جدی شود، 
گفت: تعجب آور است در موضوعی که هم در دولت و هم در مجلس مصمم به پیگیری آن 
هستند، به ناروا طوری حرف زده می شود یا در رسانه ها منعکس می گردد که مجلس با 
پیگیری موضوع مخالف است و حتی استیضاح وزیر به دلیل پیگیری تخلفات بورسیه ها 
بوده است. )نمایندگان با فریادهای احسنت خود اظهارات رئیس مجلس شورای اسلامی 
را تصدیق کردند(. وی ادامه داد: حال آنکه دیوان محاسبات که نهادی زیرمجموعه مجلس 
است، پیگیر این تخلف بود و بحث استیضاح هم ربطی به مساله بورسیه ها نداشت، مسائل 
دیگری در زمینه رفتار سیاسی و فرهنگی وزیر و انتصابات ایشان بیشتر دلیل استیضاح بود. 
رئیس مجلس ادادمه داد: البته در مساله استیضاح عده ای مخالف و عده ای موافق بوداند، 
ولی چرا غیرمنصفانه عمل می کنیم؟ در مورد استیضاح می توانید بحث کنید، اما چرا به 
ناروا بحثی را به استیضاح مرتبط می کنید؟ نماینده مردم قم در مجلس اظهار داشت: اگر 
هم در بین نمایندگان به این موضوع پرداخته شد، به نحوه اقدامات رسانه ای آن ایراد گرفتند 

نه اصل پیگیری تخلف در بورسیه ها.

فرمانده انتظامي استان قم :

پلیس نقش تعیین کننده ای 
در پدافند غیر عامل دارد

ایمان: فرمانده انتظامي استان گفت: نیروي انتظامي در پدافند غیرعامل نقش 
موثر و تعیین کننده دارد. 

به گزارش پایگاه خبري پلیس، سردار " کاظم مجتبایي" اظهار داشت: آنچه که مسلم است 
اصول اولیه و اصلي پدافند غیر عامل مربوط مي شود به استتار،اختفا، پوشش،مقاوم سازي و 
فرایند هاي دیگر که همه این اصول مربوط به قبل از اتفاقات و مسائل فیزیکي است که تمامي 
دستگاههاي دست اندرکار بایستي با هم افزایي و هماهنگي چشم گیر مسئولیت هایي که باید 
به انها متعهد باشند بتوانند در کنار هم کار پدافند غیر عامل را در سطح کشور انجام دهند. 
وي افزود: هرچه این هم افزایي ها و همچني اقدامات متعهدانه بین دستگاهها بیشتر شود،امر 
پدافند غیر عامل بهتر خواهد شد، مقام معظم رهبري)حفظه الله( هشتم آبان ماه را بعنوان 
هفته پدافند غیر عامل نام گذاري کرده اند،به این دلیل که دستگاه ها توجه بیشتري را به این 
امر داشته باشند. فرمانده انتظامي استان خاطر نشان کرد: نیروي انتظامي هم یکي از دستگاه 
ها و نهادهایي است که نقش موثر و تعیین کننده اي را در مورد پدافند غیر عامل مي تواند 
داشته باشد و یکي از نهادهاي فعال در مجموعه اي از دستگاه هاست که کار پدافند غیر عامل 
را در سطح کشور و استان قم انجام مي دهند. وي نقش آفریني پلیس در بخش هاي مختلف 
انتظامي و ترافیکي انکار ناپذیر دانست و ادامه داد: پلیس با توجه به تواني که از نظر پشتیباني 
،حضور فیزیکي و همچنین عملکردهایي که در حوزه عملیاتي بدست آورده است، یکي از 
نهادهاي مهم براي رسیدگي و توجه به امر پدافند غیر عامل شناخته شده و مي تواند نقش 
آفریني کند. سردار مجتبایي ، وحدت و اتحاد عملي که در سطح استان قم مشاهده مي شود 
را کم نظیر خواند و خاطر نشان کرد: در حوزه پدافند غیر عامل فعالیت هاي بسیار خوبي در 
سطح استان صورت گرفته است ،البته به نظر مي رسد هنوز جا دارد که با برگزاري همایشهاي 
مختلف و موثر و همچنین فرهنگ سازي و مسئول سازي دستگاه هایي که به شکلي مي 
توانند به این امر کمک کنند، شاهد نتیجه مطلوب و تحقق بهتر اهداف پدافند غیر عامل باشیم. 
فرمانده انتظامي استان تاکید کرد: پلیس مثل گذشته و بلکه بهتر در همکاري، تعامل و نقش 

آفریني در مورد پدافند غیر عامل مسئولانه و متعهدانه عمل خواهد کرد.

عضو کمیسیون امور زیربنایی شورای شهر قم:

مشکل طرح تفصیلی قم نادیده گرفتن 
بعد اقتصادی است

ایمان :عضو کمیسیون امور زیربنایی شورای شهر قم گفت: با اصل طرح 
تفصیلی موافقیم ولی مشکلاتی در آن وجود دارد که شامل نادیده گرفتن 

مباحث اقتصادی و نظرات اعضای شوراست.
وحید شایسته نیک دیروزدر نود و یکمین جلسه رسمی و علنی شورای اسلامی شهر قم 
اظهار کرد: طرح تفصیلی دارای ابعاد اقتصادی و اجتماعی است ولی به مبحث اقتصادی آن 
توجهی نشده است بنابراین با توجه به اینکه یک سال از اجرای طرح جدید می گذرد می توان 
بازخوردها را بررسی کرد و اصلاحات لازم را انجام داد.وی افزود: هیچ کس اصل طرح تفصیلی 
جدید را رد نمی کند ولی مشکل اینجاست که شورای شهر در مورد این طرح دیده نشده و 
نظرات اعضای شورا گرفته نشده است. عضو شورای شهر قم با بیان اینکه جانمایی خوبی برای 
پهنه های ویلایی همچون خیابان شهید رجایی صورت نگرفته است گفت: باید اقبال عمومی 
نسبت به آپارتمان سازی و خانه  های ویلایی را سنجید و بافت فرسوده را هم در نظر گرفت 
و سپس اقدام به پهنه بندی کرد.وی ادامه داد: طرح تفصیلی جدید شهری قم آنقدر تاثیرات 
اقتصادی بر روی قم خواهد داشت که باید جنبه های اقتصادی آن در شورای عالی شهرسازی 

مطرح و بررسی شود و سپس اقدام به اجرایی شدن آن کنیم.

مقابل روستای صرم رخ داد:

 8کشته مجروح حاصل برخورد دو پراید
ایمان: رئیس مرکز  مدیریت  حواث و فوریت های پزشکی استان قم از فوت 
یک نفر و مصدومیت 7 نفر در اثر برخورد دو خودروی پراید در این استان خبر داد. 
محمد جواد باقری بیان کرد: در اثر برخورد 2 خودروی پراید مقابل روستای صرم 
بالگرد اورژانس 115 به محل حادثه اعزام شد.وی ادامه داد: در این تصادف متاسفانه 
یک نفر در محل حادثه فوت کرده و هفت نفر نیز مجروح شدند که مصدومان به 
سرعت به مراکز درمانی انتقال داده شدند.رئیس مرکز فوریت های پزشکی استان قم 
گفت: در حادثه ای دیگر متاسفانه در اثر برخورد خودرو با 2 عابر در میدان 72 تن 
به سمت ورودی خاکفرج یک فوتی و یک مصدوم برجای گذاشت.وی بیان کرد: در 
حادثه ای دیگر، سقوط فرد از ارتفاع منجر به ورود آسیب های متعدد به وی شد که 
با اقدامات حمایتی این فرد مصدوم از خیابان لواسانی توسط اورژانس 115 به مرکز 

درمانی منتقل شد.

فرمانده یگان حفاظت محیط زیست استان قم خبر داد:

شناسایی و تخریب 
تله های زنده گیری پرندگان

 ایمان : فرمانده یگان حفاظت محیط زیست استان قم از شناسایی و تخریب 
چندین تله زنده گیری پرندگان در استان قم خبر داد. 

طیب احمدی با اشاره به کشف چندین تله زنده گیری پرندگان )کوخه نشینی( در 
استان، در سخنانی اظهار داشت: با همکاری و مشارکت بسیج منطقه قنوات، چندین تله 
زنده گیری پرندگان، به ویژه گونه های با ارزش پرندگان شکاری در دشت های این منطقه 
شناسایی و تخریب شد. وی خاطرنشان کرد: متاسفانه در سالهای اخیر مشاهده می شود 
افراد سودجو با اغفال و اجیر نمودن بومیان در برخي مناطق استان، اقدام به زنده گیري 
پرندگان شکاري و گونه هاي با ارزش نموده و آنها را به استانهاي مرزي جهت فروش به 
کشورهای حاشیه خلیج فارس منتقل می کنند. فرمانده یگان حفاظت محیط زیست 
استان قم در پایان تصریح کرد: با توجه به فرارسیدن فصل شکار و صید حیات وحش، 
گشت زنی محیط بانان این اداره کل در مناطق تحت مدیریت افزایش یافته و از عموم مردم 
خواهشمندیم گزارش های خود مبنی بر تخلفات شکار و صید، نگهداری و خرید و فروش 

گونه های جانوری را در تمام ساعات شبانه روز با شماره 1540 در میان بگذارند. 

مدیران قم! 
حالا موقع کار است

بعد از تثبیت و تعیین تکلیف مدیران اجرایی، امروز بیش 
از هر زمان دیگر نیاز به تحرک و تقویت انسجام بین مدیران 
برای انجام امور محوله وجود دارد. دولت تدبیر و امید همانطور 
که در راستای عمل به وعده های خود حرکت می کند، در 

سطح استان ها نیز تلاش دارد تا پروژه های ناتمام را تعیین تکلیف نموده و به سرانجام 
برساند که در استان قم نیز این مسئله وجود دارد. از یک سو تردد و حضور مدیران ارشد و 
اعضای کابینه دولت در قم این توقع را در بین مردم ایجاد می کند که باید مسئولان نسبت 
به این حضورها، برنامه داشته و در راستای توسعه استان از وجود این مهمانان بهره ببرند. 
استان قم؛ یک استان تک شهرستانی است، اما در ساختار سیاسی کشور و چه بسا منطقه، 
دارای جایگاه ویژه ای است و به رغم اقدامات انجام شده که البته تمامی دولت های گذشته 
نسبت به قم نگاه ویژه داشته اند، در مسیر توسعه پیشرفت قابل توجهی حاصل نشده است. 
به عبارت دیگر مردم قم انتظار بیشتری از توجه به استان قم دارند. قم امروز مرکز علم است 
و دارای بیشترین طلاب غیر ایرانی است و مرکز رشد تفکر و اندیشه دینی و در یک جمله 
تابلو علمی و اعتقادی نظام است و در این زمینه جایگاه خود را به حمدالله هم در داخل 
کشور و هم در خارج به اثبات رسانده، انتظاری که اکنون از قم می رود این است که در 
زمینه شهری، فرهنگی و اجتماعی نیز متناسب با رشد علمی که حاصل آن ملی و فراملی 
است، رشد متوازن داشته باشد. رئیس دولت خود فرزند حوزه است و مسائل و مشکلات قم 
را به خوبی می شناسد، تا جایی که دیدیم در یک موقعیت مناسب، خواستار توجه به مناطق 
محروم قم شد و حتی از خیابان طالقانی )محله آذر( نام برد. این اشراف رئیس جمهور به 
مناطق محروم در استان قم است. از سوی دیگر، استاندار محترم قم نیز خود فرزند حوزه 
است و برای آبادانی قم آستین ها را بالا زده و ارتباط بسیار خوب با مراجع عظام تقلید، علما 
و فضلای قم دارد که قابل قیاس با دولت های گذشته نیست. از این منظر توجه مقامات 
عالی کشور به قم را که اضافه نمائیم، دیگر بهانه  و یا دلیلی نمی ماند که مسئولان اجرایی 
قم از فرصت انسجام و همدلی برای تحرک در راستاي توسعه متوازن در همه بخش های 
استان استفاده ننمایند. هر چند مشکلات اقتصادی که در چند سال اخیر بر کشور سایه 
افکنده است، یک روزه و یک شبه قابل حل نیست و نیاز به زمان دارد، اما باید با بهره گیری 
و ارتباط لازم با اعضای کابینه،  حقوق حقه مردم قم را از دولت مطالبه نمود و برای تحرک 
بخشیدن به رونق اقتصادی در قم و جلب سرمایه گذاری خارجی فضای لازم را ایجاد و 
اعتبارات تعریف شده استان قم را پیگیری و به موقع به پروژه های مختلف در سطح استان 
تزریق کرد. البته همه مدیریت، فقط و فقط در اعتبار مالی خلاصه نمی شود. به ویژه در 
حوزه فرهنگ نیاز به برنامه ریزی منسجم داریم. پول و اعتبار در توسعه یک امر حیاتی 
است، اما اگر اعتبار کافی تزریق نشد، مدیران باید از منابع مختلف تامین اعتبار کرده و به 
نوعی چاره اندیشی کنند. امروز زمان دست روی دست گذاشتن نیست. اکثر مدیران کل 
در قم 6 -7 ماه و بعضی حدود یک سال است در سمت خود تثبیت شده اند و اکنون مردم 
انتظار دارند، حاصل عملکردهای آنان را بدانند. فارغ از اینکه انتصابات چه فرآیندی را طی 
کرده که حال مورد قبول گروهی باشد یا مورد انتقاد؛ از این مرحله باید عبور کرد و اجازه 
داد کسانی که در این شرایط حساس پستی را به عنوان امانت در اختیار گرفته اند، وارد فاز 
عملیاتی و اجرایی برنامه های دولت شوند و تحت مدیریت مقام عالی استان به وظایف محوله 
قانونی خود اهتمام ورزند. مسائل سیاسی و جناحی نباید آنچنان بر رفتار و عملکرد ما سایه 
افکند که ما نتوانیم بعد از گذشت یک یا دو سال از حضورمان در پست های مختلف دولتی، 
عملکرد مثبتی را ارائه دهیم و یا گاه با نگاه غرض آلود یا سوء ظن به یکدیگر بنگریم. خداوند 
در قرآن کریم نسبت به این مسئله هشدار داده و می فرماید »یا ایها الذین آمنو اجتنبوا کثیراً 
مِن الظّن انّ بعَْضَ الظّنِ اثمٌ«. ای کسانی که ایمان آوردید ازبسیاری از گمانها بپرهیزید، چرا 
که بعضی گمانها، گناه است. لذا نباید در بحث خدمت به مردم قم کسی نسبت به شخص 
دیگر سوء ظن بد داشته باشد. هر کسی که آستین را بالا زده و در خدمت به مردم قم همه 
عزم خود را جزم کرده است، باید به او کمک کرد تا بتواند ضمن آنکه کارنامه عملکردی 
خود را پربار می کند، اثرات و خدمات این عملکرد را نیز به مردم برساند. بنابراین اگر مدیری 
برای نشان دادن پتانسیل بالای عملکردی خود تلاش نماید و همین را هم مدنظر قرار دهد، 
قطعا اثرات این رویکرد به نفع مردم و استان قم تمام خواهد شد. لذا حق نداریم نسبت به 
برادر دینی و اخلاقی امان سوء ظن داشته باشیم و باید در بالا بردن انگیزه کاری مدیران 
گام برداریم. برخی از مشکلات هم مربوط به بودجه و تامین اعتبارات است، که فکر می کنم 
امروز مدیران ارشد استان از چنان جایگاهی برخوردار هستند که می توانند اعتبارات لازم 
را در موعد مقرر جذب کنند. اینک فرصت خدمت و سازندگی قم است، این فرصت را با 
دیدگاه های سیاسی و گاه تنگ نظرانه مخلوط نکنیم و بگذاریم حرکت توسعه استان قم 

شتاب بیشتری بگیرد. 

حجت الاسلام هاشمی:

مراسم شیرخوارگان حسینی 
جمعه در مسجد جمکران برگزار می شود

ایمان: مدیر کل روابط عمومی و امور بین الملل مسجد مقدس جمکران با بیان 
اینکه زئران زیادی از دیگر کشور های جهان در این مکان مقدس حاضر می شوند، 
گفت: دهه اول محرم در مسجد جمکران افتتاح مرکز خدمات بین الملل را داریم که 

خدمات فرهنگی، اجرایی و ارتباطی را به زائران خارجی ارائه می کنیم. 
حجت الاسلام سید مهدی هاشمی در نشست خبری که پیش از ظهر یکشنبه در مسجد 
مقدس جمکران برگزار شد، ضمن تسلیت به مناسبت فرارسیدن ایام محرم و شهادت سالار 
شهیدان امام حسین)ع(، اظهار کرد: مسجد جمکران برنامه هایی را به مناسبت ایام محرم 
تدارک دیده است. وی از همایش هم اندیشی مسؤلان هیئات مذهبی برای هماهنگی 
برگزاری مراسم عزاداری در  مسجد مقدس جمکران خبر داد و گفت: این هم اندیشی روز 
چهارشنبه ساعت 10 صبح در جمکران برگزار خواهد شد. مدیرکل روابط عمومی و امور بین 
الملل مسجد مقدس جمکران با بیان اینکه گاهی در این مکان مقدس تعداد زائران خارجی 
بیشتر از زائرانی از داخل کشور است، تصریح کرد: در دهه اول محرم در مسجد جمکران افتتاح 
مرکز خدمات بین الملل را خواهیم داشت که خدمات فرهنگی، اجرایی و ارتباطی را به زائران 
خارجی ارائه خواهند کرد. وی اظهار کرد: از میان زائران خارجی که به این مسجد مقدس 
می آیند، زائرانی از کشورهای پاکستان، هند، عراق و عربستان بیشترین آمار را دارند. حجت 
الاسلام هاشمی از تولید برنامه رادیویی به نام اشک خون ویژه ایام محرم خبر داد و افزود: این 
برنامه به صورت طیف سراسری تحت عنوان رادیو جمکران هر روز پخش خواهد شد و زائرانی 
که در مسجد حضور دارند می توانند از آن بهره ببرند. وی عنوان کرد: هر روز ساعت 7 صبح 
مراسم قرائت زیارت عاشورا ویژه کارکنان و زائران در مسجد برگزار می شود. مدیرکل روابط 
عمومی مسجد مقدس جمکران گفت: در دهه اول ماه محرم هر روز بعد از نماز ظهر و عصر و 
نماز مغرب و عشاء مراسم عزاداری با سخنرانی و مدیحه سرایی برگزار می شود. حجت الاسلام 
هاشمی با اشاره به اینکه طبق فرمایشات مقام معظم رهبری مسجد جمکران به عنوان پایگاه 
عظیم جهان تشیع باید خدمات فرهنگی را به مردم اراده کند، گفت: مرکز فرهنگی گل نرگس 
به مراسم عزاداری مختص کودکان جهت آشنایی با مناسک آیینی و سنتی عزاداری ابا عبدالله 
می پردازد. وی تصریح کرد: مراسم شیرخوارگان حسینی)ع( مطابق هر سال در ششم ماه 

محرم روز جمعه ساعت 15:30 با مداحی سید علی حسین نژاد برگزارمی شود.
برگزاری نمایشگاهی با محور امر به معروف و نهی از منکر

مدیرکل روابط عمومی و امور بین الملل مسجد مقدس جمکران  از برگزاری نمایشگاهی 
با محور امر به معروف و نهی از منکر در ورودی های یک، 2 و 6 مسجد جمکران توسط ستاد 
احیای امر به معروف و نهی از منکر خبر داد و افزود: این موضوع پس از استقرار تولیت جدید به 
عنوان یک موضوع اصل قرار گرفته است. وی بیان کرد: در اربعین امسال عزاداری بزرگ مردم 
از حرم مطهر حضرت معصومه)س( تا مسجد جمکران باشکوه تر از سال گذشته برگزار خواهد 
شد. حجت الاسلام هاشمی با بیان اینکه مسجد جمکران به عنوان پایگاه عظیم جهان تشیع و 
محور، الگو و نماد مهدویت در جهان است، اظهار کرد: رسانه ها باید نسبت به این مکان مقدس 

و انتشار اخبار آن توجه بیشتری کنند.

 مدیر مرکز خادمین افتخاری مسجد مقدس جمکران

ثبت نام متقاضیان خادم افتخاری 
مسجد جمکران آغاز شد

ایمان: مدیر مرکز خادمین افتخاری مسجد مقدس جمکران با اشاره به اینکه 
مسجد جمکران سالانه پذیرای 15 میلیون زائر است، گفت: جمکران به خادمینی 

کارآمد نیاز دارد لذا اقدام به ثبت نام افراد به عنوان خادمین افتخاری کرده ایم. 
سید حسین موسوی رابطی پیش از ظهر یکشنبه در نشست خبری ضمن تسلیت به 
مناسبت فرارسیدن ایام محرم و شهادت اباعبدلله)ع( گفت: مسجد مقدس جمکران اقدام به 
جذب خادمین افتخاری کرده است. وی با بیان اینکه مسجد جمکران سالانه پذیرای بیش از 
15 میلیون زائر است، اظهار کرد: مرکز خادمین افتخاری در جذب خادمین تمرکز زدایی را 
مد نظر قرار می دهد. مدیر مرکز خادمین افتخاری مسجد مقدس جمکران با اشاره به اینکه 
اکنون در قسمت های مسجد نیاز به نیروهای تخصصی و کارآمد احساس می شود، افزود: از 
هفته گذشته ثبت نام متقاضیان برای خدمت در این مکان مقدس آغاز شده است. وی تصریح 
کرد: افرادی که حاضرند تا به صورت افتخاری در مسجد جمکران خدمت کنند می توانند 
هم اکنون در وب سایت jamkaran.ir ثبت نام نمایند. موسوی عنوان کرد: در حال حاضر 
1500 خادم افتخاری زن و 2500 خادم افتخاری مرد در حال خدمت هستند  و از این تعداد 
نزدیک به 400 خادم از سایر کشور به طور منظم در مسجد حضور می یابند. وی با بیان اینکه 
از شهرهای تهران، کرج، اصفهان، کاشان، یزد، رفسنجان و بابل و دیگر نقاط کشور خادمانی در 
مسجد حضور دارند، اظهار کرد: مرکز خادمین افتخاری در نظر دارد نیروهای متخصص با نگاه 
جوانگرایی از میان نیروهای مردمی با اخلاص و علاقمند به امام عصر را جذب کند. مدیر مرکز 
خادمین افتخاری مسجد مقدس جمکران افزود: در تخصص های پژوهشی، فرهنگی، در حوزه 
روبط عمومی و نرم افزار به نیروهای متخصص و همچنین خادمینی که مسلط به زبان های 
خارجی باشند نیاز است. وی با اشاره به اینکه از زمان اعلام ثبت نام تا کنون استقبال خوبی 
صورت گرفته است، گفت: شرایط ورود خادمین برای خدمت به صورت افتخاری در مسجد 

مقدس جمکران، عمومی و ساده است.

شهردار قم:

امکانات قم پاسخگوی اتفاقات بزرگ نیست

عضو شورای شهر قم:

طرح تفصیلی با وجود مشکلات کنونی قابلیت اجرایی ندارد

حسین عبداللهی



3 اقتصادی

آخرین نرخطلا در ایران 

4,135,000یک مثقال طلا

954,570یک گرم طلای 18

آخرین نرخانواع سکه

9,315,000سکه بهار آزادی

9,315,000سکه امامی

4,680,000نیم سکه

2,570,000ربع  سکه

1,700,000سکه یک گرمی

قیمت بازارنام خودرو

 20638,000,000 تیپ 5

 206SD39,000,000وی 8

GLX 405 32,000,000پژو 

SLX 405 33,000,000پژو 

ELX 42,000,000پژو پارس 

 41,000,000پژو پارس سال

E2 90 41,000,000تندر 

LX 33,000,000رانا 

TU5 33,000,000رانا 

LX 32,000,000سمند 

LX EF7 33,000,000سمند 

ELX 37,000,000سورن 

قیمت بازارنام خودرو

300 S 76,000,000زوتی 

 16,000,000سایپا کارا 151

 20,000,000سایپا 111

 20,000,000سایپا 131

 20,000,000سایپا 132

SX 20,000,000سایپا تیبا 

قیمت بازارنام خودرو

315 MVM39,000,000 

530 MVM43,000,000 

MVM X3367,000,000 

 MVM X3385,000,000 جدید اتومات

 MVM11022,000,000 چهار سیلندر

با وجود کاهش 6/5 درصدی آمار در شش ماه نخست رقم خورد؛

تلفات جاده های ایران
 معادل سقوط 10 هواپیمای بزرگ مسافربری

با وجود پیگیری های گسترده کمیسیون ایمنی راه ها و پلیس راهور هنوز 
آمار تلفات جاده ای ایران بسیار بالاتر از حد استاندارد است.

در طول شش ماهه ابتدایی سال 1393 تعداد تلفات رانندگی در سر صحنه به 
3749نفر رسیده است.

این رقم با توجه به تعداد خودروهای سواری ایران و البته استانداردهای جهانی در 
کشورهای توسعه یافته همچنان بسیار بالا است و اگر بنا باشد معادل تعداد این تلفات را 
با سرنشینان یک هواپیمای مسافرتی بزرگ محاسبه کنیم در شش ماهه نخست امسال 
10 هواپیمای مسافری با ظرفیت بیش از 370 نفر در جاده های ایران سقوط کرده است.

هر چند این آمار نسبت به 4009 تلفاتی که در سال 1392 اتفاق افتاده پایین تر آمده 
و کاهش 6.5 درصدی داشته است، اما هنوز بالا بودن این تعداد نشان دهنده اقدامات 

مهم و زیربنایی است که باید در سفرهای جاده ای کشور مدنظر قرار گیرد.
البته در سال های گذشته و در سایه اجرای مصوبات کمیسیون ایمنی راه ها آمار 
تلفات و تصادفات جاده ای همواره رو به کاهش بوده و این روند در سال 1393 نیز 

ادامه داشته است.
از طریق نصب حدود 200  به دو موضوع مدیریت هوشمند جاده ها  توجه  با 
دوربین نظارتی و ثبت جریمه رانندگی در شش ماهه نخست امسال توسط وزارت 
راه و شهرسازی و نظارت بیشتر پلیس و اعمال قانون دراین مدت از شدت تصادفات 

کاسته شده است.
البته برنامه های وزارت راه و شهرسازی برای کاهش تصادفات رانندگی ادامه دارد 
و درکنار نوسازی جاده ها و کاهش نقاط پرخطر در آن ها پیگیری ساخت آزادراه ها و 
بزرگراه های جدید که با توجه به تفکیک مسیرهای عبوری خودروها احتمال تصادفات 

را به شدت پایین می آورد نیز در دستور کار قرار دارد.
 در آخرین جلسه کمیسیون ایمنی راه ها که به ریاست وزیر راه و شهرسازی برگزار 
شد همچنین بار دیگر بر اقدامات این کمیسیون در رابطه با طرح تشکیل اورژانس ملی، 
افزایش مدیریت هوشمند راه ها، ارتقای نظام بازرسی و ایمنی تولید خودروها، بازنگری 
در آیین نامه مدیریت ایمنی حمل و نقل و فراخوان بازدید اتوبوس های اسکانیا مورد 

تاکید قرار گرفت و پیگیری آن ها تصویب شد.
در کنار آن بحث پیگیری فرهنگی نحوه رانندگی ایرانی ها در جاده ها نیز از مسائلی 
است که در کمیسیون ایمنی راه ها در دستور کار است و بحث ارائه آموزش های ایمنی ، 
تدوین نظام آموزشی و ارزیابی و سنجش مهارت رانندگان حرفه ای نیز به منظور 

پایین آوردن میزان سوانح رانندگی همچنان در دست اجرا است.

 رییس شورای مرکزی نظام کاردانی ساختمان کشور،

صنعتی سازی درتعادل عرضه
 و تقاضای بازار مسکن نقش مهمی دارد

رییس شورای مرکزی نظام کاردانی ساختمان کشور گفت: صنعتی سازی 
ساختمان یکی از عوامل مهم در افزایش تولید مسکن و ایجاد تعادل در عرضه 

و تقاضای بازار مسکن است.
مهدی موذن عصر شنبه در مراسم آغاز بکار ششمین نمایشگاه صنعتی سازی ساختمان 
و تجهیزات و فناوریهای نوین صنعتی سازی ساختمان، افزود: در زنجیره صنعتی سازی 
ساختمانها علاوه بر طراحی، معماری، سازه و تاسیسات باید استفاده از نیروی انسانی 
متخصص مورد توجه قرار گیرد و بر کسی پوشیده نیست فعالیت متخصصین باعث 
افزایش کیفیت و ایمنی در ساختمانها می شود.وی تصریح کرد: نبود نیروی انسانی 
متخصص در حوزه ساخت وساز کشور سبب شده میانگین عمر ساختمانهای کشور به 
کمتر از 30 سال برسد در حالی که فعالیت نیروی انسانی متخصص و کاردان در حوزه 
ساخت و ساز عمر مفید ساختمانها را به بیش از 100 سال افزایش می دهد.وی با بیان 
اینکه راهی جز صنعتی سازی در حوزه ساخت ساز نداریم، اظهار داشت: با توجه به رشد 
جمعیت و افزایش نیاز جوانان به مسکن، استفاده از شیوه های سنتی باعث هدررفت 
سرمایه و زمان می شود، لذا برنامه ریزی مناسب و تعیین متولی صنعتی سازی در حوزه 
ساخت و ساز کشور، ضرورت پیدا کرده است.رییس انجمن انبوه سازان استان تهران نیز 
گفت: در افق چشم انداز 1404 توسعه کشور سالانه به یک میلیون واحد مسکونی نیاز 
داریم و تا 10 سال آینده باید 10 میلیون واحد مسکونی در کشور احداث شود.حسن 
محتشم افزود: سنتی سازی مسکن در اقتصاد ملی صرفه ندارد، زیرا در روش های سنتی 
مصالح زیادی مصرف می شود و قیمت تمام شده ساختمان نیز بسیار بالا می رود.

وی با بیان اینکه حرکت به طرف صنعتی سازی یک ضرورت اجتناب پذیر در حوزه 
ساخت و ساز کشور است، گفت: با وجود 30 درصدی صنعتی سازی هنوز هم کشورمان 
با صنعتی سازی ساختمانها فاصله زیادی دارد.رییس کانون انبوه سازان نیز در این مراسم 
گفت: در سال 85 بیش از 38 درصد سرمایه های کشور در حوزه ساخت و ساز سرمایه 
گذاری شد، در حالی که در سال 90 تا 91 طبق گزارش بانک مرکزی بیش از 44 درصد 
سرمایه های کشور در این حوزه سرمایه گذاری شده و این نشان از اهمیت توجه به بخش 
مسکن است.ایرج رهبر افزود: تعامل بخش دولتی و خصوصی در حوزه ساخت و ساز و 
استفاده از کارگران ماهر و متخصص بدون هدررفت سرمایه های ملی عمر ساختمان ها 
را افزایش می دهد و رواج صنعتی سازی و ساخت قطعات ساختمان به صورت پیش 
ساخته علاوه بر کاهش هزینه ها، عمر ساختمان ها را افزایش می دهد.وی تاکید کرد: 
صنعتی سازی ساختمانها نسبت به گذشته در کشورمان بیشتر شده اما صنعتی سازی 
ساختمان ها استفاده بهینه از سرمایه های ملی است تا هرگونه سرمایه گذاری در این 

حوزه با کمترین پرت انجام شود.

 رئیس اتحادیه باغداران کشور:

رنگ آوری تقلبی مرکبات تهدیدی برای سلامت جامعه

 رئیس اتحادیه باغداران کشور گفت: رنگ آوری مرکبات نارس خارج از فصل 
برداشت، امری غیرعلمی و غیر اخلاقی است زیرا این امر می تواند برای سلامت 

جامعه مخاطره آمیز باشد.
مجتبی شادلو افزود: در تمام دنیا رنگ آوری برخی از میوه های شیرین که دارای قند بالا 
هستند، مرسوم می باشد اما در هیچیک از کشورهای جهان، رنگ آوری مرکبات از جمله 

پرتقال که دارای اسید بالایی است، مرسوم نیست.
وی اظهار داشت: رنگ آوری میوه به معنی رنگ زدن میوه نیست بلکه به آن معنی است 
که میوه را از فرآیند حرکت دستگاه های حرارتی با هدف ایجاد تغییر رنگ در میوه، عبور 

می دهند.
وی تصریح کرد: استفاده از گاز یا گرما برای برخی میوه ها یک مزیت است اما افزایش دما 
برای میوهایی همچون پرتقال، نارنگی، گریپ فروت که دارای اسیدهای بالایی هستند نه 

تنها مزیت نیست بلکه امری غیراخلاقی و تهدیدی برای سلامت جامعه است.
وی ادامه داد: در حال حاضر تنها یک نوع نارنگی قابل مصرف در بازار وجود دارد و از 
اواسط آبان ماه انواع دیگر نارنگی به بازار عرضه می شود، این در حالیست که پرتقال باید 

از آذرماه وارد بازار شود.
رئیس اتحادیه باغداران کشور گفت: متاسفانه پرتقالی که زودتر از فصل برداشت چیده و 
با رنگ آوری به بازار عرضه می شود نه تنها دارای مزیت نیست بلکه محصولی بی کیفیت 

و با ماندگاری پائین است.
وی اضافه کرد: انصاف نیست مصرف کنندگان پول گزافی را بابت میوه ای بپردازند تا 

میوه ای با اسید بالا و بی کیفیت را مصرف کنند.
شادلو افزود: در حال حاضر پرتقال طبیعی باید به رنگ سبز به بازار عرضه شود تا اگر 
مصرف کننده علاقمند بود از آن استفاده کند، بنابراین انتظار می رود مصرف کنندگان 
از میوه های رنگ آوری شده استفاده نکنند تا به دلیل عدم استقبال بازار، ورود چنین 

میوه هایی به بازار کاهش یابد.
وی درباره اینکه چه کسانی این اقدام را انجام می دهند، اظهار داشت: در حال حاضر 
تعدادی کارخانه فرآوری و سورتینگ میوه در مناطق تولیدی فعالیت دارند که علاوه 

بر عملیات سورتینگ، مرحله رنگ آوری مرکبات را نیز انجام می دهند.
رئیس اتحادیه باغداران کشور گفت: عملیات رنگ آوری در برخی میوه ها همچون موز 
معمول است چرا که موز از مسیرهای دور از جمله آمریکای جنوبی و جنوب شرق آسیا 
به دیگر کشورها ارسال می شود، ضمن آنکه موز از دسته میوه هایی است که باید کال 

چیده و صادر شود.
به گفته وی، زمانی که قرار است موز برای مصرف وارد بازار شود، برای تغییر رنگ، پوست 
در معرض دما و حرارت گازهای مخصوص قرار می گیرد، این در حالی است که این اقدام 
تنها با هدف تغییر رنگ پوست انجام می شود و میوه رسیده و برای مصرف مشکلی ندارد.

شادلو اضافه کرد: میوه ای چون ازگیل که در فصل پائیز برداشت می شود نیز به دلیل 
کال بودن باید به طور معمول در انبار با دمایی مناسب نگهداری شود تا به تدریج رسیده 

و قابل مصرف شود.
 استفاده از واکس میوه مضر نیست

وی درباره استفاده برخی از فروشندگان از واکس میوه نیز گفت: عملیات واکس زدن روی 
پوست خارجی برخی میوه ها همچون مرکبات مضر نیست بلکه در علم روز برای نگهداری 

طولانی مدت میوه ها از این روش بهره گیری می کنند.
به گفته شادلو، واکس میوه علاوه بر دادن جلوه زیبا به پوست میوه در حفظ کیفیت آن 

نیز موثر است.

هیات حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان 
پرونده های تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده 

به شرح آراء ذیل تایید نموده اند.
 1-رأی شماره 139360330001002307 مربوط به پرونده کلاسه 1391114430001001569آقا / خانم محمد
 حسین صداقت فرزند حسن6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 148/50 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 11525

-اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.
2- رأی شماره 139360330001015061 مربوط به پرونده کلاسه 1391114430001003666 آقا / خانم عباسعلی 
قربانی دستجردی فرزند علی اصغر6دانگ یک باب ساختمان  بمساحت 53/83 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 

10473 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.
3- رأی شماره 139360330001015209 مربوط به پرونده کلاسه 1391114430001002008 آقا / خانم علیرضا 
صادق زاده فرزند امان اله6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 313 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 10738 -اصلی 

واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.
4- رأی شماره 139360330001011374 مربوط به پرونده کلاسه 1391114430001002157 آقا / خانم سید 
حسین میر جعفری معین آبادی فرزند ولی اله 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 138 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک 

ثبتی 10281 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از فاطمه و مریم توکلی بینا.
5-  رأی شماره 139360330001010227 مربوط به پرونده کلاسه 1391114430001000553 آقا / خانم پروین 
کریم زاده فرزند امراله 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 133/34 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 10877 -اصلی 

واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.
6-  رأی شماره 139360330001014789 مربوط به پرونده کلاسه 1391114430001001934 آقا / خانم علی 
عبداللهی فرزند غلامحسین 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 139/30 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 

10453/2 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.
7- رأی شماره 139360330001014994 مربوط به پرونده کلاسه 1391114430001002402 آقا / خانم ابوالقاسم 
ایرانی فرزند حسین6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 130/50 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 10431 -اصلی 

واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از رضا عسگری.
8-  رأی شماره 139360330001014748 مربوط به پرونده کلاسه 1391114430001001598 آقا / خانم محمد 
مهدی نادری فرزند عباسعلی 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 65/12 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 1/695 

-اصلی واقع در بخش4 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از قنبر علی اکبری جمکرانی.
9- رأی شماره 139360330001014787 مربوط به پرونده کلاسه 1391114430001002958 آقا / خانم مهدی 
قربانی دستجردی فرزند عباسعلی6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 140/27 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 

11238 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی از حسین کاظمی.
10- رأی شماره 139360330001014842 مربوط به پرونده کلاسه 1391114430001002018 آقا / خانم ذکری 
پدیدار فرزند حسن6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 143/25 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 10789 -اصلی 

واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.
11- رأی شماره 139360330001014739 مربوط به پرونده کلاسه 1391114430001002130 آقا / خانم یوسف 
داروغه حسینی مسیله فرزند افراسیاب6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 120/89 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 

10283/2/6 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.
12- رأی شماره 139360330001015106 مربوط به پرونده کلاسه 1391114430001003924 آقا / خانم رضا نیکو 
گفتار رنجبر فرزند غلامعلی 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 155/62 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 10659/2 

-اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.
13-رأی شماره 139360330001014859 مربوط به پرونده کلاسه 1391114430001003416 آقا / خانم حسین 
الماسی فرزند مرتضی6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 200/3 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی باقیمانده 11231 

-اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی از رضا جهانگیریان از وراث صادق جهانگیریان.
14-  رأی شماره 139360330001008173 مربوط به پرونده کلاسه 1391114430001001334 آقا / خانم مجید 
مومن زاده فرزند محمد حسین6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 76/20 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 11227 

-اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.
15- رأی شماره 139360330001010169 مربوط به پرونده کلاسه 1391114430001001788 آقا / خانم فاطمه 
اصفهانی پورفرزند احمد 3دانگ مشاع از 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 95 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 

10254 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.
16-رأی شماره 139360330001010166 مربوط به پرونده کلاسه 1391114430001001786 آقا / خانم مهری 
ملا زاده قمی فرزند تقی 3دانگ مشاع از 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 95 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 

10254 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط  اصلاحی139360330001015743  رای  شماره 139360330001007841و  رأی   -17
1391114430001001982 آقا / خانم حسین رمضانی دوست فرزند علی اصغر6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 
118/5 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 10415 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه  از 

خانم آغا اسحاقی.
18- رأی شماره 139360330001015254 مربوط به پرونده کلاسه 1391114430001003248 آقا / خانم قربانعلی 
نوروزی زرین فرزند دلاور 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 126 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 11044 -اصلی 

واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی از حسین پیوسته احدی از وراث عباس پیوسته.
19-رأی شماره 139360330001014861 مربوط به پرونده کلاسه 1391114430001002480 آقا / خانم احمد 
طاهری نیا فرزند علی محمد 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 140 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 10453 

-اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از عابدین رییس ابراهیمی.
20-رأی شماره 139360330001011378 مربوط به پرونده کلاسه 1391114430001001397 آقا / خانم روح اله 
نوران صائم فرزند اسکندر6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 66 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 11243 -اصلی 

واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از غلامرضا ولی.
21-رأی شماره 139360330001015117 مربوط به پرونده کلاسه 1391114430001004280 آقا / خانم عباس 
آقا یوسفی فرزند حسین6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 152/58 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی باقیمانده 

10447 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از حسین زینلی.
22-رأی شماره 139360330001015020 مربوط به پرونده کلاسه 1391114430001003068 آقا / خانم عباس 
منوچهری منش فرزند اسداله 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 103/15 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 

11003 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.
23-رأی شماره 139360330001010342 مربوط به پرونده کلاسه 1391114430001001802 آقا / خانم علی 
گائینی فرزند عباس 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 202 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 10275 -اصلی واقع 

در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط  اصلاحی13936033001015726  139360330001005947ورای  شماره  24-رأی 
1391114430001001710 آقا / خانم مهدی در امامی فرزند عین اله 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 135 متر 
مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 10912/2 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از غلام رئیس 

میرزائی.

25-رأی شماره 139360330001014987 مربوط به پرونده کلاسه 1391114430001003734 آقا / خانم حسین 
کریمشاهی بید گلی فرزند حسینعلی 3دانگ مشاع از 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 104/40 متر مربع بر روی 

قسمتی از پلاک ثبتی 10333 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.
26-رأی شماره 139360330001014991 مربوط به پرونده کلاسه 1391114430001000664 آقا / خانم فاطمه 
ادهمی بیدگلی  فرزند علی اکبر3دانگ مشاع از 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 104/40 متر مربع بر روی قسمتی از 

پلاک ثبتی 10333 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.
27-رأی شماره 139360330001015205 مربوط به پرونده کلاسه 1391114430001000834 آقا / خانم عباس 
اجلی فرزند یوسف 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 140/40 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 10273 -اصلی 

واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از کبری لاجوردی
28-رأی شماره 139360330001015064 مربوط به پرونده کلاسه 1391114430001000277 آقا / خانم ناصر 
سلیمانی فرزند محمد علی 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 90 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 11039/4 

-اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه ازاکبر خنجری
29-رأی شماره 139360330001011773 مربوط به پرونده کلاسه 1391114430001001800 آقا / خانم علی 
خادمی فرزند حسین 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 805/47 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 1/431/3251 

-اصلی واقع در بخش4 ثبت قم خریداری سند رسمی
30-رأی شماره 139360330001001560 مربوط به پرونده کلاسه 1391114430001001057 آقا / خانم احمد 
رضا کریمی فرزند رضا6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 113/50 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 10347مکرر 

-اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی
31-رأی شماره 139360330001008121 مربوط به پرونده کلاسه 1391114430001001307 آقا / خانم فاطمه 
خبازی فرزند محمد 3دانگ مشاع از 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 213/7 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 

11004 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.
32-رأی شماره 139360330001008123 مربوط به پرونده کلاسه 1391114430001001308 آقا / خانم محمد 
صادق سالار مرادی فرزند حسین3دانگ مشاع از 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 213/7 متر مربع بر روی قسمتی از 

پلاک ثبتی 11004 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.
33-رأی شماره 139360330001011676 مربوط به پرونده کلاسه 1391114430001001117 آقا / خانم محمد 
حسین زارع مولائی فرزند سیف اله 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 194/63 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک 
ثبتی 10910 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از سید محمود حسینی به مقدار 185سهم و 

9/63سهم از عبد العلی مشکی.
34-رأی شماره 139360330001015187 مربوط به پرونده کلاسه 1391114430001003724 آقا / خانم مهدی 
شاپوری فرزند یحیی6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 160 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 11238 -اصلی واقع 

در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه  از علی سزاوار.
35-رأی شماره 139360330001014818 مربوط به پرونده کلاسه 1391114430001001268 آقا / خانم نصرت 
جمالی فرزند یداله 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 100 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 11190 -اصلی واقع 

در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از اصغر حسین یزدی.
36-رأی شماره 139360330001015300 مربوط به پرونده کلاسه 1391114430001003608 آقا / خانم ابوالفضل 
کاظم بابائی فرزند لطفعلی6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 65/50 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 11237 

-اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.
37-رأی شماره 139360330001015199 مربوط به پرونده کلاسه 1391114430001002290 آقا / خانم اسماعیل 
نجفعلی فرزند وهب 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 205/70 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 10965 -اصلی 

واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.
38-رأی شماره 139360330001014945 مربوط به پرونده کلاسه 1391114430001000734 آقا / خانم مرتضی 
اسکندری فرزند محمد علی6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 50/50 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 10723 

-اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری انتقالی طی رای 77877977/10/16شعبه سوم تجدید نظر از محمد اسدی.
39-رأی شماره 139360330001014785 مربوط به پرونده کلاسه 1391114430001001688 آقا / خانم سید داود 
هاشمی نژاد فرزند آقا محمود6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 2167/90 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 1/722 

-اصلی واقع در بخش4 ثبت قم خریداری عادی از سید محمود هاشمی نژاد.
40-رأی شماره 139360330001015077 مربوط به پرونده کلاسه 1391114430001002886 آقا / خانم محمد 
ابراهیمی فرزام فرزند کمند علی 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 74 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 10420 

-اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از علی اکبر الماسی.
41-رأی شماره 139360330001014940 مربوط به پرونده کلاسه 1391114430001002249 آقا / خانم افسر 
حسن زاده محبی فرزند عباس 2/5دانگ مشاع از 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 164/85 متر مربع بر روی قسمتی از 

پلاک ثبتی 34/1444و62/33و10250/30/61 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.
42-رأی شماره 139360330001014939 مربوط به پرونده کلاسه 1391114430001002248 آقا / خانم سید 
مصطفی تحویلداری فرزند سید محمود3/5دانگ مشاع از 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 164/85 متر مربع بر روی 

قسمتی از پلاک ثبتی 34/1444و62/33و10250/30/61 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.
43-رأی شماره 139360330001014980 مربوط به پرونده کلاسه 1391114430001001746 آقا / خانم رضا 
محمدی پاک فرزند غضنفر6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 80/51 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 10878/2 

-اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از حسین قنبر زاده.
44-رأی شماره 139360330001015193 مربوط به پرونده کلاسه 1391114430001000762 آقا / خانم سید اصغر 
دربانی فرزند عباس 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 171/20 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 11150 -اصلی 

واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.
45-رأی شماره 139360330001008183 مربوط به پرونده کلاسه 1391114430001001484 آقا / خانم علی اکبر 
گل کار فرزند اسماعیل 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 206/05 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 10816مکرر 

-اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی
46-رأی شماره 139360330001014781 مربوط به پرونده کلاسه 1391114430001002158 آقا / خانم محسن 
نجفی حائری فرزند محمد6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 87/40 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 10295/2 

-اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.
مورد تایید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد 
با توجه به عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی 
داشته باشند ظرف مدت 2 ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه1 قم تسلیم و رسید 
آن را اخذ و ظرف مدت یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی 
تقدیم و گواهی آنرا به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور سند بر اساس قانون مذکور مانع از مراجعه 

متضرر به دادگاه نخواهد بود.
تاریخ انتشار اول: 1393/07/20
تاریخ انتشار دوم: 1393/08/05
جعفر کاظمی
رئیس ثبت اسناد منطقه یک قم

آگهی ماده 3 قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی و مشاعی
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ورزشی 4

رئیس اداره تربیت بدنی آموزش و پرورش قم:
کم کاری آموزش و پرورش

 در حوزه ورزش بی انصافی است

رئیس اداره تربیت بدنی آموزش و پرورش قم با بیان اینکه کم کاری آموزش و 
پرورش در حوزه ورزش بی انصافی است گفت: فوتبال در مدارس احیا می شود.

 ورزش مدارس یکی از مولفه های مهم ورزش همگانی تلقی می شود و توسعه آن، بر رشد 
ورزش قهرمانی نیز اثری محسوس و قابل توجه دارد.

با توجه به همکاری وزرات ورزش و جوانان و وزارت آموزش و پرورش در راستای تحول 
ورزش مدارس، به سراغ مرتضی مختاری رئیس اداره تربیت بدنی آموزش و پرورش قم 

رفته است که گزیده صحبت های وی را از نظر می گذرانید:
پیرو توافق نامه بین وزیر ورزش و جوانان و وزیر آموزش و پرورش که شهریورماه امسال 
منعقد شد مقرر شد استان ها بر اساس استعداد ها و توانمندی ها و تعاملاتی که با هم دارند، 
اماکن ورزشی که در اختیار اداره کل آموزش و پرورش هست پس از ساعت آموزشی در 

اختیار اداره کل ورزش و جوانان قرار گیرد.
هدف از این تفاهم نامه توس��عه ورزش همگانی بیان شده است و طی این توافق نامه، 
اصول 16 گانه توافق به طور کلی مورد تصویب طرفین قرار گرفته و هیئت های کار شناسی 
از ط��رف اداره کل ورزش و جوان��ان و اداره کل آموزش و پرورش راهکارهای اجرایی این 

تفاهم نامه را بررسی می کنند.
امیدواریم این تفاهم نامه با همکاری هیئت های ورزشی شکل اجرایی به خود بگیرد و 

در سطح قم اجرا شود.
اداره کل آموزش و پرورش منعی برای اجرای برنامه های توسعه ورزش قهرمانی بر حسب 
نیاز در اماکن خود ندارد اما اصل این توافق بر مبنای توس��عه ورزش همگانی در بخش 

نونهالان، نوجوانان و جوانان استوار است.
وزیر آموزش و پرورش عنایت ویژه یا به حوزه تربیت بدنی و ورزش آموزشگاه ها دارد و 
بر اساس همین توجه، برگزاری المپیاد ورزش درون مدرسه ای با حمایت دکتر حمیدی 
معاون امور تربیت بدنی وزارت آموزش و پرورش قطعی و دس��تور العمل آن شهریورماه 
ابلاغ شد و در     نهایت مراسم افتتاحیه آن همزمان با سایر نقاط کشور با همراهی اداره کل 

ورزش و جوانان قم اجرا شد.
بر اس��اس طرح المپیادهای درون مدرس��ه ای، دانش آموزان تمام مدرس��ه و نه الزاما 
ورزش��کاران مدارس، در روزهایی که مدرسه تعطیل است یا شیفت مخالف آن فعالیت 

ورزشی ندارد می توانند از امکانات ورزشی آن مکان استفاده کنند.
آموزش و پرورش در 4 مرحله مسابقات ورزشی خود را برگزار می کند و مرحله نخست 
آن المپیاد درون مدرسه ای است و در مرحله دوم مسابقات بین مدارس شهر، مرحله سوم 
مسابقات مدارس استان و مرحله چهارم نیز مسابقات کشوری است که ادارات کل بر اساس 
توان و استعداد خود در آن شرکت می کند و امور مربوط به اعزام به مسابقات بین المللی 

نیز توسط وزرات آموزش و پرورش صورت می گیرد.
گلایه هیئت های ورزشی نسبت به تعطیلی ورزش آموزشگاه ها و کم کاری آموزش و 
پرورش در زمینه برگزاری مسابقات آموزشگاه ها را قبول ندارم زیرا ادارات آموزش و پرورش 
بر اساس دستورالعمل فدراسیون ورزشی مدارس و با توجه به توان موجود، مسابقات را 
برگزار می کند و ادارات کل به خودی خود اختیاری برای برگزاری مسابقات در رشته های 

دلخواه ندارند.
هیئت های ورزشی متولی ورزش قهرمانی هستند و آموزشگاه ها متولی ورزش پرورشی 
و تربیتی و با این توصیف، اعتقاد دارم هیئت های ورزشی نباید از رسالتی که بر دوش آنان 

است دور شوند و همه چیز را بر دوش آموزش و پرورش بیندازند.
کمبود اعتبارات دولتی در بدنه ورزش و هیئت های ورزشی موضوعی واضح است اما این 
به معنی آن این نیست که فعالیت های خودر ا کنار بگذاریم و بگوییم چون فعالیت ورزشی 
فلان ارگان کم شده، مسابقات ما افت کرده یا برگزار نمی شود و انصاف نیست که بگوییم 

آموزش و پرورش کم کاری می کند.
فعالیت در رشته های المپیاد درون مدرسه ای در رشته های توپی شامل والیبال، بسکتبال، 
هندبال و فوتسال و 4 رشته انفرادی شامل تنیس روی می ز، بدمینتون، دو و میدانی و 
آمادگی جس��مانی در دستور کار تربیت بدنی آموزش و پرورش قرار دارد و بقیه رشته، 

رشته های کانونی است.
اداره کل آموزش و پرورش در رشته های کانونی که توجه کمتری به آن ها شده، فعالیت 
می کند اما مسابقاتش در سطح کشوری 2 یا 3 سال است برگزار نمی شود اما در نظر داریم 
امسال در دهه فجر مسابقات رشته های کانونی مثل کاراته، تکواندو، جودو و وزنه برداری 
هم برگزار شود.فوتبال هم با توجه به وضعیت اجرایی آن در زمره رشته های کانونی است و 
آموزش و پرورش قم با توجه به نیازهای آن، امکانات ندارد اما سال گذشته از هیئت فوتبال 
درخواست کردیم که 10 جلسه زمین چمن ورزشگاه تختی را در اختیار ما قرار دهند که 
محقق نشد.امسال با توجه به توافق نامه از مسئولان درخواست کردیم برای تمرین تیم های 
فوتبال نواحی آموزش و پرورزش قم قرار داده شود و برنامه ما این است که مسابقات مقطع 
متوسطه یا     همان رده سنی جوانان فدراسیون را امسال برای نخستین بار برگزار کنیم تا 

استعداد ها هم در معرض دید قرار بگیرند و فوتبال بار دیگر احیا شود.

جهان بینی:
باشگاه ها به درآمد 

حق پخش واقعی تلویزیونی نیاز دارند

مدیرعام�ل باش�گاه صبای قم با بی�ان اینکه حق و حق�وق فوتبال از پخش 
تلویزیونی در اختلاف س�ازمان لیگ و صدا و سیما باید پرداخت شود، گفت: 

باشگاه ها به درآمد حق پخش واقعی تلویزیونی نیاز دارند.
عباس جهان بینی درباره بروز اختلاف بین سازمان لیگ و صدا و سیما بر سر حق پخش 
تلویزیونی دیدارهای لیگ بر تر اظهار کرد: این اختلاف مربوط به امسال نیست و ریشه 
در گذشته دارد و سیاست گذاری سازمان لیگ در مورد حق پخش تلویزیونی بر مبنای 
استانداردهای حرفه ای است که کنفدراسیون فوتبال آسیا باشگاه ها را ملزم کرده که آن ها 

را رعایت کنند.
وی گفت: سازمان لیگ باید حق پخش تلویزیونی را از صدا وسیما دریافت کند و این، 
بخشی از معیارهای حرفه ای سازی است زیرا درآمدزایی باشگاه ها ستون حرفه ای سازی 

باشگاه هاست و باشگاه ها منبع درآمدی مهم تر از حق پخش تلویزیونی ندارند.
مدیر عامل باشگاه صبای قم افزود: پیش از این شاهد بودیم که حداقل اهمیت به این 
موضوع داده می شد اما سال گذشته جلساتی در این زمینه برگزار و بر سر پرداخت مبلغ 
ناچیزی از سوی صدا و سیما توافق شد اما کار بنیادی و ریشه ای در این زمینه صورت 

نگرفت.
جهان بینی بیان کرد: مبلغی که صدا وسیما سال گذشته پرداخت کرد حدود 18 میلیارد 
تومان بوده و صدا وسیما امسال می خواست با 10 درصد افزایش آن را به 20 میلیارد تومان 
برساند در حالی که نظر اولیه سازمان لیگ روی 160 میلیارد تومان بود که چندی بعد، تا 

100 میلیارد تومان هم کاهش یافت.
وی تاکید کرد: فدراسیون برای تامین حقوق باشگاه ها و حرفه ای سازی حق پخش واقعی 
را طلب می کند و اعتقاد دارد باشگاه ها باید در درآمد صدا و سیما از این منبع سهیم شوند 

و باشگاه ها به درآمد حق پخش واقعی تلویزیونی نیاز دارند.
مدیر عامل باشگاه صبا تصریح کرد: اعتقاد دارم در شرایط فعلی افرادی در بدنه دولت و 
مجلس می توانند به این قضیه ورود کنند و زمینه را برای توافق دو جانبه و حل اختلافات 
فراهم کنند.وی خاطرنش��ان کرد: حق و حقوق فوتبال از پخش تلویزیونی در اختلاف 
سازمان لیگ و صدا وسیما باید پرداخت شود البته هم باشگاه ها حق دارند که درآمد داشته 
باشند و هم مردم و جوانانی که در سراسر کشور به فوتبال علاقه دارند، حق دارند فوتبال 
تماشا کنند اما تأکید دولت بر این است که باشگاه ها به سوی خصوصی سازی حرکت کنند 

و این هم بخشی از خصوصی سازی است.

کسی به دنبال امضا جمع کردن علیه من نیست
کفاشیان:  از کی روش خواستم

 پولادی را دعوت نکند

رییس فدراسیون فوتبال با بیان اینکه پای حق فوتبال ایستاده است گفت: 
ورود دوربین ها به ورزشگاه ها همچنان ممنوع است و استمرار این وضعیت 
سهمیه ایران در لیگ قهرمانان را کم می کند و ما هم باشگاه ها را به سمت 

آماتور شدن هدایت می کنیم.
علی کفاشیان در جمع خبرنگاران درباره مسئله حق پخش تلویزیونی اظهار کرد: ما 
هیچ چراغ سبزی از صداوسیما ندیده ایم و باید آن ها کوتاه بیایند تا مشکل حل شود. 
فدراسیون آمادگی مذاکره دارد اما تا اینجای کار صداوسیما همچنان همان حرف های 
یکی، دو ماه پیش را می زند و هیچ نتیجه ای نگرفته ایم. فدراسیون پای حرفش ایستاده 
است تا مشکل فوتبال حل شود.وی در پاسخ به اینکه اگر تا آذرماه این مسئله حل شود 
ممکن است سهمیه ایران در لیگ قهرمانان آسیا هم کاهش یابد اظهار کرد: سهمیه لیگ 
قهرمانان کم می شود و ما هم باشگاه ها را به سمت آماتور بودن هدایت می کنیم و نیاز 
نیست دیگر حرفه ای کار کنند. نمی شود که به ما بگویند ساختمان بسازید اما مصالحش را 
در اختیار نداشته باشیم.رییس فدراسیون درباره نشست امروزش با رییس فدراسیون ایتالیا 
گفت: سال گذشته زمانی با ایشان ملاقاتی داشتیم که آن زمان نایب رییس فدراسیون 
ایتالیا بودند. ما تفاهم نامه ای را با هم امضا کردیم و قرار شد در بحث های آموزشی، داوری، 
فوتبال پایه و برگزاری بازی های دوستانه با یکدیگر همکاری کنیم. چارچوب های همکاری 
ما با هم مشخص شده است و می خواهیم تیم های ملی نوجوانان و جوانان دو کشور با 
هم بازی های دوستانه داشته باشند و این اتفاق در ایران و ایتالیا انجام شود. همچنین 
قرار است از تجربیات مربیان زن ایتالیایی هم برای تیم های بانوان ایران استفاده کنیم. 
مذاکره ای هم انجام شد تا همکاری میان باشگاه های ایران و ایتالیا باشد و امیدواریم بتوانیم 
مربیانی را برای بحث های آموزشی به ایتالیا بفرستیم.کفاشیان گفت: یکی از مهم ترین 
تفاهم های ما استفاده از تجربیات ایتالیا در رده سنی 8 تا 14 سال است. ایتالیا تجربیات 
بالایی در این رده سنی دارد و ما می خواهیم از آن ها استفاده کنیم. در این زمینه از آن ها 
خواستیم تیم ملی ایتالیا در فستیوالی که سال آینده در ایران برگزار می شود شرکت 
کند.کفاشیان درباره بحث تغییرات در کادر فنی تیم امید نیز گفت: بازی های آسیایی 
اینچئون را نباید به حساب عملکرد کادر فنی تیم امید نوشت. قطعا بازی های دیگری 
هم هستند که ما می توانیم در آن ها عملکرد کادر فنی را مورد بررسی قرار دهیم. کمیته 
فنی و توسعه فدراسیون مامور این کار شده است. ما قطعا سعی می کنیم بهترین راه حل 
را برای تیم امید در نظر بگیریم تا این تیم بتواند پس از چند دهه به المپیک راه یابد.

کفاشیان با بیان اینکه از کارلوس کی روش خواسته است تا دیگر مهرداد پولادی را به تیم 
ملی دعوت نکند گفت: بر اساس دستورالعملی که درباره بازیکنان سرباز صادر شده است، 
ما هم بالطبع از کالوس کی روش خواستیم تا مهرداد پولادی به تیم ملی دعوت نشود و 
امیدوارم این بازیکن مشکلش را در آینده حل کند. تیم ملی سعی می کند از بازیکنانی 
که هیچ مشکلی در این زمینه و موارد دیگر ندارند استفاده کند.کفاشیان با بیان اینکه 
جمع کردن امضا علیه او توسط برخی از اعضای مجمع فدراسیون شایعه است گفت: فکر 
نمی کنم عده ای به دنبال جمع آوری امضا علیه من باشند. البته من تابع تصمیمات مجمع 
هستم. نمی دانم مجمع با من مخالف است یا موافق چون هنوز مجمعی برگزار نشده است. 
مجمع فدراسیون اختیار دارد هر تصمیمی درباره من بگیرد و من هم تابع آن ها هستم.

رییس فدراسیون همچنین گفت: چهارشنبه این هفته جلسه هیات رییسه فدراسیون را 
برگزار می کنیم.

فوتبال ایران در مرز آماتوری است؛

بهروان: مشکل حق پخش برطرف نشود 
دربی هم پخش نخواهد شد

رئیس کمیته مسابقات سازمان لیگ فوتبال ایران گفت: در صورتی که مشکل 
حل پخش حل نشود، دربی هم پخش تلویزیونی نخواهد شد.

غلامرضا بهروان بعد از جلسه با مدیران باشگاه های لیگ برتر درباره حق پخش تلویزیونی 
اظهار داشت: فدراسیون فوتبال تاکنون انعطاف زیادی از خود نشان داده و تلاش کردیم 
تا این مشکل حل شود اما صداوسیما شرایط خودش را دارد و هنوز به تفاهم نرسیده ایم.

وی در مورد اینکه مردم از پخش نشدن مسابقات ناراحت هستند، خاطرنشان کرد: همین 
مردم طرفدار باشگاه هایی هستند که برای ادامه فعالیت نیاز به پول دارند.

رئیس کمیته مسابقات سازمان لیگ فوتبال ایران ادامه داد: در دنیا 65 درصد هزینه 
باشگاه ها از راه حق پخش تأمین می شود در حالی که در ایران ما تنها پنج درصد از حق 
پخش درآمد داریم. بنابراین اگر روزی قرار باشد باشگاه ها هم خصوصی شوند باید این 
شرایط برای کسب درآمد آنها فراهم شود. بهروان درباره اینکه با این وضعیت سرنوشت 
پخش بازی دربی چه خواهد شد، گفت: تا زمانی که این مشکل حل نشود بحث پخش 
تلویزیونی را نخواهیم داشت و نه مسابقات پیش رو پخش خواهد شد و نه اگر به تفاهمی 
نرسیم بازی دربی پخش تلویزیونی می شود. البته امید زیادی داریم که یک تفاهم دوطرفه 
ایجاد شود و در نهایت با صداوسیما قرارداد حق پخش را امضا کنیم. وی خاطرنشان 
کرد: البته این مشکل شامل حال بازی های تیم ملی نخواهد شد و مسابقات تیم ملی 
پخش تلویزیونی می شود. رئیس کمیته مسابقات سازمان لیگ فوتبال ایران درباره بحث 
بازیکنان سرباز هم تأکید کرد: در این باره بهتر است تاج توضیحات لازم را بدهد و ما 
مطابق قانون درباره این بازیکنان عمل خواهیم کرد. ضمن اینکه اسامی بازیکنان سرباز را 
نظام وظیفه اعلام می کند. بهروان درباره اینکه کفاشیان درباره آماتوری شدن فوتبال ایران 
هشدار داده، پاسخ داد: با این وضعیت باشگاه های ما در مرز آماتوری شدن قرار گرفته اند. 
وقتی باشگاه ها از درآمدهایی که می توانند کسب کنند محروم شوند، آماتور خواهند شد 
بنابراین ما هم اکنون هم خطر آماتوری شدن را داریم.وی درباره بلیت فروشی بازی امروز 
پرسپولیس و راه آهن در جام حذفی هم تأکید کرد: بلیت فروشی این دیدار به صورت 

الکترونیکی خواهد بود.

رییس سازمان لیگ: 

پولادی تا به سربازی نرود 
به تیم ملی دعوت نخواهد شد

رییس سازمان لیگ می گوید شجاع خلیل زاده نیز به دلیل سربازی نمی تواند 
در تیم سپاهان بازی کند.

پس از این که روز گذشته اسامی 27 بازیکن متخلف اعلام شد، مهدی تاج از سرباز 
بودن شجاع خلیل زاده، مدافع تیم سپاهان خبر داد و گفت که او به همراه سایر بازیکنان 
متخلف دیگر نمی تواند تا زمان صدور مجوز به میدان برود.او گفت: نام شجاع خلیل زاده 
نیز در میان فهرست هفت بازیکنی که تخلف کرده اند وجود داشت و او هم سرباز است.تاج 
درباره وضعیت مهرداد پولادی نیز گفت: مهرداد پولادی به خدمت سربازی نرفته است و 
باید پول باشگاه پرسپولیس را باز گرداند. او تا زمانی که به سربازی نرود به تیم ملی دعوت 
نمی شود.رییس سازمان لیگ در پایان گفت: در این میان باشگاه ها مقصر نیستند و نباید 
از وضعیتی که به وجود آمده متضرر شود، به همین خاطر به آنها مجوز جذب بازیکن به 

جای بازیکنان سرباز داده شد.

س�رمربی تیم ملی فوتبال با انتقاد از کسانی که به 
گفته او مخل آسایش این تیم هستند گفت که باید 

با علی کفاشیان صحبت کند.
سرمربی تیم ملی فوتبال ایران پس از بازگشت به ایران در 
پاسخ به سوالی در مورد اردوی پرتغال گفت: در مورد اردوی 
پرتغال توضیحات لازم را داد ه ام. این اردو به منظور این بود 
که اتحاد مجدد تیمی را به تیم ملی برگردانیم و سعی کنیم 
روحیه تیمی تیم ملی را بالا ببریم و آن را دوباره بس��ازیم. 
در این اردو فرصت این را داش��تیم که عملکرد 10 بازیکن 
را مورد ارزیابی قرار دهیم و از این بابت خوشحالم و اردوی 

خوبی داشتیم.
وی در مورد سفر به آفریقای جنوبی و بازی تدارکاتی با تیم 
ملی زیمبابوه نیز گفت: بله این که ما درصدد برگزاری این 
بازی هستیم حقیقت دارد ولی متاسفانه هنوز افراد زیادی 
هس��تند که صحبت می کنند و به این کار ادامه می دهند. 
شرایط کنونی طوری است که کنترلش دارد از دست خارج 
می شود و افراد زیادی هستند که درباره تیم ملی صحبت 

می کنند و مخل آسایش تیم ملی می شوند.
کی روش اضافه کرد: این یکی از مسائلی است که درباره اش 
باید با کفاشیان صحبت کنم و این راه صحیحی نیست و 
اگر ادامه پیدا کند برای تیم ملی مشکل ایجاد خواهد کرد. 
در حال حاضر افراد زیادی درباره بازی با زیمبابوه صحبت 
می کنند. البته افراد دیگری نیز هستند که راجع به اسپانسر 
و مسائل دیگر اظهار نظر می کنند و به همین خاطر من باید 

رییس فدراسیون ایران جلسه ای بگذارم.
او ادامه داد: وقتی که ما اطلاعات رس��می داشته باشیم، 
حتما آن را ارائه می دهیم. نباید به گمانه زنی ها دامن بزنیم، 
چرا که عده ای در این میان علیه من مثل بازیگران صحبت 
می کنند و می خواهند مثل یک بازیگر بزرگ مشهور شوند. 

یعنی با حرف زدن علیه من به شهرت برسند.
کی روش در پاسخ به این سوال که چرا این افراد را معرفی 
نمی کنید؟ عنوان کرد: این کار شماست نه من. شما به حرف 
آنها گوش می دهید و هر وقت حرفشان را گوش می دهید 

می توانید نامشان را اعلام کنید.
او در پاس��خ به س��والی درباره سرنوش��ت مدیر رسانه ای 
تیم ملی اظهار کرد: این مطلبی است که فقط فدراسیون 
می تواند جواب بدهد، اما صحبتی که من می توانم انجام دهم 
این است که در اردوی پرتغال اطلاعات صحیح به رسانه ها 
داده شد. مطمئن هستم رسانه ها از این مساله راضی بودند 
چرا که ما به صورت حرفه ای عکس، اخبار و گزارش روزانه 
را اطلاع رسانی می کردیم. اگر یک بار این کار را با موفقیت 
انجام داده ایم، می ش��ود که در اردوی بعدی هم این اتفاق 

بیافتد.
کی روش در پاس��خ به این سوال که نظرش راجع به این 
مساله که برخی رس��انه ها بیش از برخی دیگر از رسانه ها 
از اخبار بهره مند بودند؟ گفت: از این مساله بسیار ناراحت 
هستم و موافقش نیس��تم. افرادی که این گونه اخبار را به 
دلیل منافع شخصی پخش می کنند نمی توانند با من کار 
کنند. شما می دانید که این افراد چه کسانی هستند و باید 

نامشان را اعلام کنید.
وی در پاسخ به سوال یک خبرنگار ورزشی نشریات ایرانی 
ک��ه گفت " ظاهرا یک مربی ایرانی که دس��تیار کی روش 

می شود، قرار است به صورت پنهان رقابت های جام خلیج 
فارس را از نزدیک ببیند"، اظهار کرد: شخص شما چیزهایی 
را می شنوید و بر اساس آن گمانه زنی می کنید. من از این 
صحبت شما ناراحت هستم و مطمئنم هواداران هم از این 
گمانه زنی ها خوشش��ان نمی آیند و به طور کلی تیم ملی 

علاقمند به این رفتارها نیست.
پس از این صحبت کی روش همان خبرنگار که در یکی از 
جراید ورزشی کار می کند خطاب به سرمربی تیم ملی گفت 
که چرا امروز اینقدر عصبانی است که سرمربی تیم ملی به 
او گفت: من عصبانی نیستم. اگر حرف من اشتباه است آن 
را تکذیب کنید. تکرار می کنم شما و روزنامه  شما چیزهایی 
را می شنود که بر اساس آن گمانه زنی می کند. شما منابعی 

دارید که مخل کار تیم ملی است.
سرمربی تیم ملی در پاسخ به این سوال که با توجه به اینکه 
با اختلاف به وجود آمده بین صداوس��یما و فدراسیون در 
حال حاضر بازی های لیگ و جام حذفی از صداوسیما پخش 
نمی شود و این ممکن است باعث شود سرمربی تیم ملی و 
دستیارانش نتوانند این بازی ها را ببینند گفت: این مسئله به 
من هیچ ربطی ندارد و جزئی از مسئولیت و کار من نیست. 
این چیزی است که من نباید درباره آن اظهار نظر کنم و به 

هیچ وجه به من ربطی ندارد.
کی روش همچنین درباره بازی  تدارکاتی با تیم ملی کره 
جنوبی و بازی  تدارکاتی احتمالی که قبل از این بازی ممکن 
است برگزار شود گفت: ما در تلاش هستیم که این بازی ها 
برگزار ش��ود و اگر خبر موثق و رس��می در این باره داشته 

باشیم از شما اصحاب رسانه پنهان نخواهیم کرد.
او همچنین خطاب به خبرنگاران حاضر گفت: اما اگر شما 
از من بخواهید که اظهار نظری مانند اظهار نظر درباره بازی 
با میلان یا اسپانسر بکنم به هیچ وجه من وارد این بازی ها 
نخواهم ش��د. شما نیز به عنوان اصحاب رسانه نباید نقطه 
نظرات کسانی را منعکس کنید که فقط دنبال این هستند 
که خودشان را به عنوان حامی تیم ملی نشان دهند ولی در 
عمل این کار را انجام نمی دهند بلکه برای تیم مشکل ایجاد 
می کنند. شما رسانه ها با انعکاس نقطه نظرات این افراد فقط 
به آن ها اعتبار می بخشید و البته با عرض معذرت باید بگویم 

که در این باره شما رسانه ها مقصر هستید. شما به کسانی 
اعتبار می بخشید که اهمیتی ندارند. رسانه ها اگر می خواهند 
مطلبی راجع به تیم ملی بدانند باید با فدراسیون صحبت 
کنند و این را می گویم که چیزی برای پنهان کردن نداریم و 

هر اطلاعی بخواهید در اختیار شما می گذاریم.
سرمربی تیم ملی در مورد نگرانی های فدراسیون فوتبال 
ایران از ش��یوع بیماری اب��ولا در آفریقا نیز اظهار کرد: من 
نقطه نظر نسبتا متفاوتی با فدراسیون دارم. این بحران فقط 
مختص آفریقا نیست و سراسر جهان با آن درگیر است. ما 
قبل از اینکه راجع به این مسائلی که در خارج از ایران وجود 
دارد نگران باشیم، باید راجع به مسائل داخلی و باشگاه ها و 

درون تیم ملی دغدغه داشته باشیم.
خبرنگاری از کی روش پرسید کمیته ملی المپیک اعلام 
کرده بعد از مش��ورت با کارلوس ک��ی روش درباره وینگادا 
تصمیم می گیرد که این مربی هم چنان سرمربی تیم ملی 
امید باشد یا نه؟ که سرمربی تیم ملی در پاسخ گفت: نظری 
ندارم. من فکر کردم ش��ما می خواهید در این باره بپرسید 
که چرا 15 روز قبل از بازی های آسیایی اینچئون سیستم  
نمی دانست چه رده سنی به این بازی ها اعزام شود و این که 

چرا تمام بازیکنان در اردوها حاضر نیستند.
او افزود: ما باید از سرمربی تیم ملی المپیک حمایت کنیم 
و دست به دست هم کاری کنیم تا این تیم به المپیک برود. 
وینگادا با دعوت ما به ایران آمد تا ایران را به المپیک برزیل 
ببرد. نتیجه  بازی های آسیایی جزو برنامه های او نبود، درست 
مثل من که در رقابت های غرب آسیا مسئولیتی نداشتم. 
مهم ترین مساله آمادگی کامل تیم است و مشکل همین 
جاست که خیلی ها نتوانستند به اردوی تیم ملی بروند. باید 

در این رابطه بنشینیم و توافق کنیم تا مشکلات حل شود.
کی روش در پاسخ به سوالی درباره اینکه آیا برای آماده سازی 
تیم ملی برای جام ملت های آس��یا برنامه ای دارید یا خیر 
گفت: مطمئنا برای جام ملت ها برنامه هایی خواهیم داشت 
که البته برای اجرای این برنامه ها نیاز به حمایت داریم. باید 
حمایت های لازم مالی از ما انجام شود تا بتوانیم برنامه هایمان 
را پیاده کنیم. البته من بسیار امیدوار هستم و بسیار مثبت 

به آینده نگاه می کنم.

کی روش: 

بعضی ها مخل آسایش تیم ملی شده اند
برای صعود به المپیک باید از وینگادا حمایت کنیم
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 سرمربي استقلال از مسوولان صداوسیما درخواست 
مي کند میزان درآمدهاي برنامه نود را ش�فاف کند. 
همانطور که برنامه نود س�عي کرده با ش�فاف سازي 
میزان درآمد مربیاني مثل او را براي مردم روشن کند.

قلعه نویی پس از بازگش��ت از س��فر مشهد  صحبت های 
کاملی را در این زمینه انجام داده است. خواندن این گفت و گو 

را از دست ندهید.
درگیر ي ام با ستوده طبیعي بود

درگیري با دکتر ستوده نداشتم و نمي دانم این بحث براي 
چیست. حرف هایم یک چیز طبیعي بود و از او خواستم تا 
بازیکن را براي حضور در زمین س��ریع تر آماده کند. در آن 
لحظه فش��ار تماش��اگر و تیم حریف زیاد بود و باید هرچه 

سریع تر بازیکن مان آماده مي شد.
فوتبال هووي همه شده است

طبیعتا همه باید قانونمند باشند و وقتي چیزي قانوني است 
ب��ه آن تمکین کنیم. نمي توان برخلاف قانون و طبق میل 
شخصي رفتار کرد. البته فوتبال خیلي مظلوم است و هرکسي 
درباره آن صحبت مي کند اما نوبت به حق که مي رسد توجهي 
نمي ش��ود و حق آن داده نمي شود. روز گذشته رادیو گوش 
مي دادم و یک عزیزي که در رشته دیگري تخصص داشت 
درباره فوتبال حرف مي زد و فکر و ذکرش این بود. پس باید 
قبول کرد که فوتبال در با همه رشته ها فرق دارد اما به نظر 
مي رسد فوتبال هووي همه شده است. همه مي آیند دور و بر 

فوتبال و معروف و پولدار مي شوند جز خود فوتبالي ها.

درباره برنامه نود هم شفاف سازي شود
مگر شفاف سازي خوب نیس��ت؟ مگر درباره رقم قرارداد 
من، علي دایي و تیم ها ش��فاف س��ازي نمي کنند و ریز آن 
را در نمي آورند؟ خب چه اشکالي دارد درباره برنامه نود هم 
شفاف سازي شود. برنامه اي که خودش اینقدر روي شفاف 
سازي گیر مي دهد بیایند درباره میزان درآمد تهیه کننده، 
مجري و صدا و سیما هم شفاف سازي شود. جایي که قلم 
و نفس شان براي اجنبي هاست چرا اینجا سکوت مي کنند.

فردوسي پور هم در آمد برنامه اش را اعلام کند
همه جاي دنیا 80 درصد هزینه فوتبال از تلویزیون است. 
درست اس��ت کانال خصوصي دارند. اینجا هم باید فکري 
شود. یا براي باشگاه ها کانال خصوصي بگذارند و یا رسانه ملي 
خودش حق فوتبال را بدهد. پخش نشدن فوتبال شادابي را 
از جامعه مي گیرد. حتي همین فوتبالي که آقایان به آن انتقاد 
دارند. همه از بغل فوتبال معروف و پولدار مي ش��وند. همان 
قلم و تریبوني که اینقدر بحث مي کند چرا یک بار نمي گوید 
درآمدش از پول تبلیغات، پیامک و ... چقدر است اما درباره 
ق��رارداد قلعه نویي و علي دایي بحث مي کند. برنامه اي که 
از کنار فوتبال به ش��هرت و همه جا رسید. باید برنامه هاي 
منتسب به فوتبال هم ریز درآمدشان از فوتبال را هم اعلام 

کنند .
هر جا کم مي آورند مي گویند فوتبال حق ما را خورد

همه کار و زندگي شان را ول کرده اند و درباره فوتبال حرف 
مي زنند. رشته دو میداني به نظرتان از الکلاسیکوي بیشتر 

طرفدار دارد؟ من اعتقاد دارم باید حق همه رشته ها داده شود 
اما اینطور نباش��د که هر کسي در رشته خودش به مشکل 
برخورد و وسط بحث فني و کارشناسي درباره رشته خودش 
بگوید فوتبال حق ما را خورده است. همین فوتبالي که حق 
خیلي ها را خورده چقدر جلوي آسیب هاي اجتماعي را گرفته 

است. اما همیشه فوتبال را خوار و ذلیل مي کنند.
این قلم ها عمر و عاصي هستند

خوش��حالم که قلم هایي درباره شان صبحت شده کم کم 
ذات خودشان را نشان مي دهند. تیتر مي زنند فلاني بازداشت 
ش��ده. من چیزي را کتمان نمي کنم. درگیري بعد از بازي 
به وجود آمد. اما بعد از آن در جلس��ه و نشستي همه چیز 
به خوبي تمام شد. مردم این قلم ها مسلمان عمر و عاصي 
هس��تند. چرا باید با آبروي کاپیتان تیم ملي و استقلال را 
اینطور بازي شود. خودم و آقایان عزیزي، قاضي حیدري و 
فرهنگي درب��اره این اتفاق همانجا حرف زدیم و همه چیز 

تمام شد.
با تمام نفرات مقابل پارسه قرار مي گیریم

پارسه تیم باشخصیتي است و من احترام زیادي براي شان 
قائل هستم. نه بخاطر فوتبال شان که بیشتر به خاطر طرز 
فکري که در این باش��گاه جاري است. این باشگاه بیش از 
اینکه ورزشي باشد، فرهنگي و آموزشي است. این تیم وابسته 
به پارسه است و احترام زیادي براي آقاي بهمن عابدیني و 
مدیران ارش��د آن که خط مشي شان سیاست گذاري براي 
کمک به ورزش اس��ت، قائلم. پیش از این با پارس��ه بازي 
کرده ای��م و مطمئنا تیمی که ف��ولاد را حذف کرده حرف 
زیادي ب��راي گفتن دارد. ما همانند دیدار قبلي مان با تمام 

نفرات مقابل پارسه بازي مي کنیم.
از ملي پوشان راضي نیستم
 اما روز به روز بهتر مي شوند

ما اردوي خوبي در مش��هد داشتیم و جا دارد از مهندس 
عبداله پور، هواپیمایي تابان که از دوس��تان خوبم هستند و 
جناب آقاي س��ي میتي مدیریت هتل آبان تشکر ویژه اي 
مي کنم ک��ه زحمات زیادي براي تیم ما کش��یدند. درباره 
شرایط ملي پوشان هم باید بگویم اگر سپاهان یک بازیکن 
داشت ما چهار بازیکن در جام جهاني داشتیم که در اردوي 
آخر 6 بازیکن شده بود. از شرایط ملي پوشان در بازي آخرمان 
مقابل پدیده بیشتر راضي بودم. بازیکنان ملي  هنوز در فضاي 
جام جهاني هستند و نتوانسته اند به لیگ برگردند. اما نسبت 
به بازي هاي قبلي خیلي بهتر شده اند اما هنوز در حد سابق 
خودشان نیستند و ظاهر نشدند. اما به عینه مي بینم که در 
تلاش هستند به شرایط آرماني گذشته برگردند و بیشتر به 

تیم کمک کنند.

دبیر کل فدراسیون فوتبال ایران می گوید احتمالا 
تیم های ملی فوتبال ایران و ایتالیا در س�ال 2015 یا 

2016 به مصاف هم می روند.
مه��دی محمد نبی، در حاش��یه بازدی��د تاوکیو، رییس 
فدراس��یون فوتبال ایتالیا از آکادمی ملی فوتبال در جمع 
خبرنگاران، اظهار کرد: خو ش��بختا نه حضور موث��ری را از 
سوی رییس فدراسیون فوتبال ایتالیا در ایران شاهد بودیم و 

توافقات خوبی در بخش های مختلف صورت گرفت.
او ادامه داد: قرار اس��ت تا ح��دود 40 روز دیگر دیدار بین 
تیم های ملی نوجوانان ایران و ایتالیا در تهران برگزار شود. 
همچنین قرار بر تاس��یس دفتر مشترکی بین فدراسیون 
فوتبال ایران و ایتالیا گذاشته شد تا فعالیت های آکادمیک 
به صورت جدی دنبال شود.دبیر کل فدراسیون فوتبال اضافه 
کرد: تصمیم داریم در این بخش ها آموزش مربیان را در نظر 
بگیریم و بتوانیم دیدارهایی را برای تقویت علم روز فوتبال و 

دانش افزایی مربیان داشته باشیم.
نبی با بیان این که فعالیت های فوتبال پایه نیز در این دیدار 
مدنظر قرار گرفته شده است، خاطر نشان کرد: یک همکاری 
مشترک نیز برای بخش فوتبال پایه با همکاری فدراسیون 

فوتبال ایتالیا نیز در نظر گرفته شده است و تصمیم هر دو 
فدراسیون برای همکاری در بخش های مختلف جدی است.

او در پاس��خ به این س��وال که آیا قرار اس��ت دیداری بین 
تیم های ملی فوتبال ایران و ایتالیا برگزار شود ؟ نیز گفت: این 
دیدار در تقویم هر دو فدراسیون ایران و ایتالیا قرار می گیرد 

و احتمالا سال 2015 یا 2016 این دیدار برگزار می شود.
نبی در بخش دیگری از صحبت های خود در مورد آخرین 
وضعی��ت کادر فنی تیم ملی امید نیز ، اظهار کرد: دیروز و 
امروز جلساتی در این زمینه برگزار خواهد شد و احتمالا روز 
سه شنبه به جمع بندی نهایی می رسیم و اگر قرار بر اصلاح 
یا تغییر کادر فنی باشد این اقدام صورت می گیرد.دبیر کل 
فدراسیون فوتبال در بخش دیگری از صحبت های خود در 
مورد آخرین وضعیت پولادی و موضع فدراس��یون فوتبال 
ایران در قبال این بازیکن نیز، اظهار کرد: فدراسیون فوتبال 
ایران به هیچ عنوان در قبال پولادی س��هل انگاری نداشته 
است. وقتی این بازیکن در قطر حضور پیدا کرد و فدراسیون 
فوتبال قطر درخواس��ت ITC را به فدراسیون ایران اعلام 
کرد، فدراسیون فوتبال ایران نیز ITC پولادی را صادر نکرد. 
بر اساس قانون پانزده روز پس از این که فدراسیون فوتبال 

کشوری برای بازیکن ITC صادر نمی کند فیفا مستقلا وارد 
عمل می شود.

وی تصریح کرد: ما در مورد پولادی قانون را رعایت کرده و 
می کنیم و اگر مسیر قانونی در زمینه این بازیکن طی نشود 

او در تیم ملی حضور پیدا نخواهد کرد.
نب��ی در مورد آخری��ن وضعیت حق پخ��ش تلویزیونی 
دیدارهای لیگ برتر نیز، گفت: جلوگیری از ورود دوربین ها 
به ورزشگاه مصوبه هیات رییسه سازمان لیگ و هیات رییسه 
فدراس��یون فوتبال است. به نظرم رسیدن به توافق در این 
زمینه کار نشدنی نیست و قطعا در روزهای آینده می توانیم 

در این زمینه به توافق دست یابیم.
دبیر کل فدراسیون فوتبال اضافه کرد: فدراسیون فوتبال 
و باشگاه ها در زمینه حق پخش تلویزیونی سلیقه ای عمل 
نمی کنند و امیدوارم هر چه زودتر شاهد دستیابی به تفاهم 
باشیم. از گذشته هم تفاهم و تعامل خوبی بین صدا و سیما 
و س��ازمان لیگ و فدراسیون فوتبال وجود داشته و ما هم 

علاقمندیم این همکاری ادامه داشته باشد.
او افزود: ما اگر در زمینه حق پخش تلویزیونی حسن نیت 
نداشتیم از همان ابتدای فصل مانع از حضور دوربین های 
صدا و س��یما می شدیم. قطعا پخش دیدارهای لیگ برتر 
هم به نفع صدا و سیما و هم به نفع فوتبال ایران است، اما 
باشگاه ها باید مطالبات قانونی خود را در این زمینه دریافت 

کنند .

 قلعه نویي: 

درآمد فردوسي پور هم باید شفاف سازي شود

نبی : 

 توافق با صداوسیما شدنی است

آگهي ابلاغ اجرائیه کلاسه :139304030011000078
بدینوسیله به آقاي سید رضا اسماعیلي سراجه، بدهکار پرونده کلاسه 
9300078 که برابر گزارش مامور ابلاغ شناخته نگردیده اید ابلاغ مي گردد 
که برابر  قرارداد بانکي بین شما وبانک ملي شعبه آزادي قم مبلغ 20/152/400 
ریال که روزانه مبلغ 9/898 ریال از تاریخ 1393/01/30 تا روز تسویه به 
آن افزوده مي شود ؛ بدهکار مي باشید که براثر عدم پرداخت وجه بستانکار 
درخواست صدوراجرائیه نموده پس از تشریفات قانوني اجرائیه صادر وبکلاسه 
فوق در این اجرا مطرح مي باشد لذا طبق ماده 18 و 19 آئین نامه اجرائي مفاد 
اسناد رسمي بشما ابلاغ مي گردد از تاریخ انتشار این آگهي که تاریخ ابلاغ 
اجرائیه محسوب است و فقط همین یک نوبت در روزنامه ایمان چاپ درج و 
منتشرمي گردد ظرف مدت ده روز نسبت به پرداخت بدهي خود اقدام و درغیر 
اینصورت بدون انتشار آگهي دیگري  عملیات اجرائي طبق مقررات علیه شما 

تعقیب خواهد شد . 
مهدي روزخوش – مسئول واحد اجراي اسناد رسمي قم 



علمی و سلامت

چند نکته برای رسیدن به تناسب اندام در پاییز 
برنامه ریزی برای تغییرات فصلی، انجام ورزش های گروهی، استقبال از  

رویدادها و فعالیت هایی که در این فصل برگزار می شوند، همه و همه عوامل 
مهمی برای متناسب ماندن در پاییز است. 

پاییز، زمان انتقالی سال است! برگ درختان تغییر می کنند، هوا زودتر تاریک می شود، 
و درجه ی حرارت پایین می آید. پاییز، فصل مورد علاقه ی بسیاری از مردم است. با این 
حال، چنین تغییراتی می تواند باعث استرس افرادی شود که دوست دارند در این فصل، 

سلامتی و تناسب اندامشان را حفظ کنند.
در پاییز، فرصت های لذت بخش زیادی برای متناسب بودن یا حتی شروع یک برنامه ی 
تناسب اندام وجود دارد، که می تواند برای همه مفید باشد. برنامه ریزی برای تغییرات 
فصلی، انجام ورزش های گروهی، استقبال از رویدادها و فعالیت هایی که در این فصل 

برگزار می شوند، همه و همه عوامل مهمی برای متناسب ماندن در پاییز است.
از مزیت فعالیت های پاییزی استفاده کنید

رویدادهای گروهی پاییزی مانند چیدن کدو تنبل، ذرت، و درست کردن تلی از 
برگ های پاییزی، می توانند تجربه های سرگرم کننده ای برای دوستان و خانواده تان 
باشد. یک سفر آخر هفته یا یک دور همی دوستانه با موضوع پاییز ترتیب دهید، و برای 

فعال بودن برنامه ریزی کنید.
در رویدادهای اجتماعی شرکت کنید

با فرا رسیدن پاییز، پیاده روی ها، دوها و رویدادهای سرگرم کننده ی بسیاری از راه 
می رسند. در روزنامه بدنبال پیاده روی های خانوادگی ومسابقات دو و بگردید. بر اساس 
یک گزارش کوتاه از ERIC Digest در سال 1991، تمرین کردن برای یک هدف 
خاص مانند یک مسابقه، پایبندی به یک برنامه ی ورزشی را افزایش می دهد. ثبت 
نام با دوستان یا خانواده، باعث می شود که برای کامل انجام دادن تمرینات، احساس 

مسئولیت کنید.
به پیاده روی بروید

پاییز، یکی از زیباترین اوقات برای بیرون رفتن است. با یک دوست، به یک پارک محلی، 
پیاده روی، دو یا دوچرخه سواری بروید و به تغییرات برگ ها نگاه کنید!

لباس مناسب هوا بپوشید
سردتر شدن هوا، مانع از بیرون رفتن مردم برای ورزش می شود. این مشکل می تواند 
با پوشیدن لباس های ضد باد و چند لایه حل شود. لباس و لوازم جانبی مناسب )کلاه، 
دستکش( که سرما را به میزان زیادی کاهش می دهند و گرما ایجاد می کنند، ورزش در 

خارج خانه را برایتان لذت بخش تر می کند.
آب بنوشید

حتی وقتی هوا سرد می شود، بدنتان را هیدراته نگاه دارید. وقتی هوا گرم نیست، 
مردم، اغلب کمتر احساس تشنگی می کنند، اما هیدراته ماندن در پاییز به اندازه ی 
هیدراته ماندن در هوای گرم، مهم است. وقتی که پاییز فرا می رسد، یادتان باشد 
که برای کمک به ترمیم بدن بعد از ورزش و کنترل اشتها، مایعات مصرفی تان را به 

حداکثر  برسانید.
چای بنوشید

در هوای سرد، برای گرم شدن، چای بیشتری بنوشید. چای سیاه و سبز، حاوی 
آنتی اکسیدان هایی هستند که به دفع بیماری ها در طول فصل آنفولانزا کمک می کنند، 

در نتیجه می توانید تا زمان تغییر فصل، سالم و فعال بمانید.
از مصرف شیرینی در تعطیلات بپرهیزید

به گفته ی انستیتو ملی سلامت، بزرگسالان غیر چاق، بطور متوسط سالی نیم کیلو در 
زمان تعطیلات، افزایش وزن پیدا می کنند. علاوه بر ایجاد عادات ناسالم، انباشته شدن 
این وزن در طول زمان می تواند منجر به چاقی شود. برای جلوگیری از مصرف شیرینی ها 
در اداره، خانه، یا مهمانی، مطمئن شوید که در طول روز، مقدار زیادی تنقلات سالم برای 

خوردن بهمراه دارید.
کارهای سخت روزانه را به ورزش تبدیل کنید

به گفته ی Health Status، یک شخص 75 کیلویی با 30 دقیقه جمع کردن 
برگ ها با چنگک می تواند 135 کالری بسوزاند. کارهای بیرون خانه را با تعیین اهداف 
دست یافتنی کوچک، به یک بازی تبدیل کنید تا با گذشت زمان به سوزاندن چربی 

کمک کرده باشید.
ورزش در اوایل روز

سعی کنید در صبح، یا طول روز ورزش کنید. با تغییر زمان و زودتر غروب کردن آفتاب، 
زمان، دیرتر از آنچه واقعا هست، احساس می شود. این مسئله، مردم را از حد معمول 
خسته تر می کند. انجام یک برنامه ی تمرینی در اوایل روز، ورزش را تضمین می کند، و 

این امکان را می دهد که در بعدازظهر و شب، اعصاب آرامی داشته باشید.

محققان دانشگاه تربیت مدرس و بانک سلولی انستیتو پاستور ایران در یک 
پژوهش مش�ترک، موفق به س�اخت کانال های عصبی جه�ت ترمیم اعصاب 

محیطی آسیب دیده شدند. 
دکتر فاطمه متقی طلب، دانش آموخته ی دکترای نانوبیوتکنولوژی از دانش��گاه تربیت 
مدرس و محقق طرح در این باره اظهار کرد: امروزه یکی از مسائل مهم در بازسازی عصب 
محیطی، میزان بهبودی کم در آسیب های وارد شده است. تا کنون روش های مختلفی 
جهت بازسازی عصب همچون پیوند عصبی، انتقال عصب و استفاده از کانال های هدایت 

عصبی مورد استفاده قرار گرفته است. 
وی اف��زود: در کانال هدایت عصبی، تنش بخیه حداقل بوده و محیطی مناس��ب برای 
هدایت اکس��ون های )رشته های عصبی( آسیب دیده فراهم می کند. همچنین به سبب 
وجود غشای نفوذپذیر، امکان انتشار مولکول های غذایی بین کانال و بافت اطراف وجود 
دارد. با توجه به مزیت های ذکر ش��ده، این روش ترمیم عصب نسبت به سایر روش های 

موجود برتری دارد. 
محق��ق طرح تصریح ک��رد: در این پژوهش، جهت س��اخت کان��ال هدایت عصبی از 
نانوکامپوزیت فیبروئین ابریشم/نانولوله های کربنی تک دیواره/فیبرونکتین استفاده شده 
اس��ت. این محصول س��اختاری متخلخل با قابلیت تبادل مواد غذایی و اکس��یژن دارد. 
همچنین ساختار فیزیکی و شیمیایی آن نیز همگن بوده و از هدایت الکتریکی مناسبی 
برخوردار اس��ت. تسریع و کیفیت بهبود عصب سیاتیک در مقایسه با مدل های قبلی از 

مهم ترین نتایج این تحقیقات است. 
به گفته ی متقی طلب، اس��تفاده از ترکیب پلیمری مطرح شده در این پروژه و نحوه ی 

ساخت و طراحی آن، برای اولین بار مورد بررسی قرار گرفته است. 
این محقق در ادامه افزود: با توجه به نتایج خوب به دست آمده، امید است که بتوان از 
کانال عصبی ساخته ش��ده در مدل های حیوانی دیگر و نهایتاً در مدل های انسانی بهره 
گرفت. در واقع در صورت موفقیت طرح در بررسی های تکمیلی، می توان از این محصول 
در حوزه ی پزشکی به منظور درمان بیماران و جانبازانی که از بیماری های سیستم اعصاب 

محیطی رنج می برند، بهره گرفت. 
متقی طلب خاطرنش��ان کرد: باید دانست که از ویژگی های مهم کانال هدایت عصبی 
زیست تخریب پذیری، نرم و قابل انعطاف بودن است. همانگونه که اشاره شد، یکی از اجزای 
ساخت کانال، فیبروئین ابریشم بوده است. این ماده، پلیمری طبیعی است که پارامترهای 
مذکور را تأمین می کند. وی افزود: هدایت الکتریکی کانال عصبی نیز گزینه ی با اهمیتی 
اس��ت. یک کانال باید بتواند وظیفه انتقال الکتریکی عصب جداشده ی در حال ترمیم را 
نیز انجام دهد. از آنجا که فیبروئین ابریش��م هدایت الکتریکی کمی دارد، در این کار از 
نانولوله های کربنی تک دیواره استفاده شده است. متقی طلب در خصوص نتایج استفاده 
از فیبرونکتین در ساختار نانوکامپوزیت بیان کرد: نانوالیاف فیبرونکتین الکتروریسی شده  
بر روی بستر فیبروئین ابریشم/نانولوله های کربنی تک دیواره، از ظاهری جهت دار با آرایش 
منظم، تخلخل و قطر مناسبی برخوردارند. سلول های شوان )سلول های ترمیم کننده ی 
عصب( بر روی کانال عصبی ساخته شده حاوی فیبرونکتین در مقایسه با گروهی که فاقد 
فیبرونکتین بودند، از رشد و تکثیر بیشتری برخوردار بودند. محقق طرح تصریح کرد: بر 
اساس آزمایش های صورت گرفته، در حیواناتی که عصب سیاتیک آن ها با کانال طراحی 
شده پیوند زده شده بودند، سرعت هدایت پیام عصبی بیشتری را نسبت به گروه های دیگر 
از خود نشان داده اند. این امر می تواند حاکی از احیای فعالیت عصب پس از پیوند، در نظر 
گرفته شود.وی خاطرنشان کرد: در نهایت، می توان نتیجه گرفت که کانال عصبی زیست 
سازگار بر پایه فیبروئین ابریشم/نانولوله های کربنی تک دیواره/فیبرونکتین با آرایش منظم 
از ساختار قابل قبولی به منظور استفاده در پیوندهای عصبی اعصاب سیاتیک آسیب دیده 

برخوردار است. 

ساخت قدرتمندترین
 سامانه دریایی شخصی جهان

یک شرکت ایتالیایی قدرتمندترین سامانه دریایی شخصی )PWC( جهان را 
ارائه داده است.

شرکت ایتالیایی Benelli نوعی موتور توربوشارژ جدید با قدرت 315 اسب بخار ارائه 
داده تا با کمک آن به قهرمان تولیدکننده »سامانه آبی شخصی« )PWC( با قدرت اسب 

بخار در جهان تبدیل شود.
در   Lasselsberger مهندسی همکاری شرکت  با   HSR-Benelli اخیرا شرکت
تایلند، شرکتی به نام Benelli را تاسیس کرده و این شرکت نوپا به تازگی موتور جدیدی 

به نام I3C16 را برای کاربردهای دریایی ارائه داده است.
این موتور چهارزمانه در بهترین شرایط و با وجود توروبوشارژر و خنک کننده داخلی، 
سامانه دریایی شخصی B3R Sport را با 315 اسب بخار نیرودهی می کند و آن را 
به قدرتمندترین سامانه دریایی شخصی سه سیلندره ای تبدیل می کند که تاکنون ساخته 

شده است.
وزن سیستم B3R Sport سیصد و هشتاد کیلوگرم اعلام شده است.

سامانه B3R Sport صندلی ندارد و یک سیستم ایستاده است. این ماشین در واقع 
قدرتمندترین ماشین ایستاده در بازار است.

انتظار می رود بهای این فناوری 30 هزار دلار امریکا باشد و این موضوع آن را به وسیله 
تفریحی گرانی تبدیل می کند. 

آغاز به کار اولین خودرو بدون راننده
 در پارک سنگاپور 

 

تصور کنید خودرویی که شما را بدون راننده واقعی به مقصد می رساند، چیزی شبیه 
به فیلم های تخیلی که همیشه شاهد آن هستیم اما این تصور در سنگاپور به واقعیت 
پیوس�ته است. دانشمندان دو خودرو گلف کالسکه مانند بدون راننده ساخته اند که 

مسافران را در پارک جابجا می کند. 
در حال حاضر این خودرو بدون راننده در پارک های چینی و ژاپنی سنگاپور مورد آزمایش قرار 
گرفته اند. بازدیدکنندگان می توانند برای اس��تفاده از این وسایل در سایت آنلاین این خودروها 

ثبت نام کنند. 
DJ و BX دو وسیله  به ارزش 30 هزار دلار است که هر بار سه مسافر را جابجا می کند. حدود 
10 کیلومتر بر ساعت سفر از میان پیاده روها و ارتباط با دیگران با DJ و BX راه را بسیار کوتاه 
می کند. مسافران می توانند با لمس کردن صفحه نمایش هدایت کننده مسیر خود را انتخاب کنند. 

جیمز فو سرپرست این پروژه اظهار کرد: عملکرد این 
وسیله توسط این گروه به خوبی کنترل شده است و 
محقق��ان ما با الهام از یک دوچرخه الکترونیکی این 
خودرو را طراحی کرده اند. این وس��یله بس��یار ایمن 
بوده و برای مسافران امکان انتقاد فراهم شده است؛ 
همچنین با این آزمایش عمومی، محدودیت های این 

سیستم شناسایی و رفع خواهد شد. 
ای��ن گروه قصد دارد در آین��ده تعامل با افراد پیاده 
را گس��ترش داده و حمل ونقل آنان را به خصوص با 

افزایش پهنای این وسیله بهبود بخشد. 
بسیار شگفت انگیز است که در سنگاپور در حین قدم 
زدن وسیله نقلیه بدون راننده مشاهده کنید، وسیله ای 

که بر اکوسیستم محیط تاثیر نامطلوبی ندارد. 

موفقیت محقق ایرانی دانشگاه هاروارد؛

تشخیص در کمتر از 30 دقیقه
محقق ایرانی دانشگاه هارواد موفق به طراحی و ساخت میکروچیپ شده که قادر 
است در کلیه مراحل بیماری ایدز با ش�مارش تعداد ویروس های HIV در مدت 30 
دقیقه بروز این بیماری را تشخیص دهد این طرح کاندیدای دریافت جایزه دانشگاه 

هارواد شده است. 
هادی ش��فیعی- محقق ایرانی دانشگاه هاروارد و مجری طرح با اشاره به مطالعات اخیر خود 
در حوزه پزشکی، گفت: کارهای تحقیقاتی که در سال های  اخیر انجام شده بر روی ساختن 
دستگاه های ارزان قیمت برای تشخیص زودهنگام بیماری های عفونی چون ایدز HIV متمرکز 
شده است.وی از طراحی و ساخت یک میکرو چیپ در این زمینه خبر داد و اظهار داشت: به 
تازگی موفق به طراحی و ساخت میکرو چیپی شدیم که قادر است در مدت کمتر از 30 دقیقه 
ویروس HIV را تشخیص دهد و تعداد ویروس های HIV را از طریق یک قطره خون شمارش 
کند.شفیعی خاطر نشان کرد: این میکروچیپ در کمتر از 30 دقیقه تعداد ویروس های ایدز را 
تعیین می کند و این امر پزشک را در تشخیص سریع بیماری یاری خواهد کرد ضمن آنکه از این 

طریق می توان روند درمان بیمار را مونیتور کرد.
مجری طرح ارزان، تشخیص سریع و قابل حمل بودن را از مزایای این میکروچیپ ذکر کرد و 
ادامه داد: با دریافت یک قطره خون فرد مورد نظر و قرار دادن آن بر روی میکرو چیپی که از کاغذ 

ساخته شده است می توانیم تعداد ویروس های HIV را شمارش کنیم.
وی با تاکید بر اینکه این میکروچیپ در همه مراحل بیماری ایدز قادر به شناسایی بیماری است، 
خاطر نشان کرد: از این میکرو چیپ حتی در مرحله window period که ویروس وارد بدن 
شده اما هیچ علامت بالینی در فرد ندارد و سطح آنتی بادی های خونی نیز به حدی نرسیده که با 

تست های آزمایشگاهی قابل اندازه گیری باشند قابل استفاده است.
این محقق ایرانی توضیح داد: در دوره Window perid زیاد است و از آنجایی که اساس کار 
این میکروچیپ شمارش تعداد ویروس ها است از این رو از این روش می توان اقدام به تشخیص و 
شناسایی بیماری ایدز کرد.وی به تفاوت این روش با سایر روش ها پرداخت و یادآور شد: در سایر 
روش ها اساس تشخیص بر انجام تست است ولی در این روش ما تعداد ویروس ها را شمارش 
می کنیم و این روش در تمام مراحل بیماری قابل استفاده است.شفیعی با تاکید بر اینکه این 
میکروچیپ یک روش تشخصی هست و ثبت اختراع شده است، افزود: این طرح جز 3 طرح 
برتر دانشگاه هاروارد برای دریافت جایزه انتخاب شده است و پس از داوری یکی از طرح ها حائز 

دریافت این جایزه خواهد شد.

این خوردنی ها شما را خسته  می کنند
تا به حال به این فکر کرده اید که چرا عصرها اینقدر خسته و بی رمق هستید و 

عامل این خستگی و بی حالی چیست؟
اگر دچار این حالت می شوید شاید بهتر باشد در مورد انتخاب نوع مواد خوراکی که در 
وعده صبحانه و نهار و یا به عنوان هله هوله های مورد علاقه خود در بین روز مصرف می کنید 
تجدیدنظر کنید. بسیاری از پزشکان معتقدند که برخی خوراکی ها بزرگترین قاتل انرژی در 
بدن هستند. شاید از دیدن غذاها یا خوراکی های محبوب خود در این فهرست به عنوان 

متهم اصلی خستگیِ شما تعجب کنید.
موز:

خوراکی های سرشار از پتاسیم نظیر موز، تخمه کدو و ماهی »هالیبوت« باعث احساس 
خستگی می شوند. ماده معدنی پتاسیم در واقع یک شل کننده عضله است. اگرچه خوردن 
مواد حاوی پتاسیم قبل از خواب خیلی مفید است اما اگر در طول روز خورده شوند انرژی 

شما را تحلیل می برند.
نان سفید:

اگر مواد خوراکی حاوی شاخص گلیسمیک بالا نظیر نان سفید و برنج سفید را به جای 
آرد کامل یا سبوسدار نظیر نان های سبوس دار و برنج قهوه ای در رژیم غذایی خود بگنجانید، 
عناصر حیاتی را که برای سرحال و قوی نگهداشتن شما در طول روز مورد نیازند، جذب 
نمی کنید. غذاهای دارای شاخص گلیسمیک بالا، فیبر کافی ندارند و بنابراین به سرعت 
تجزیه و هضم می شوند و انرژی پایداری را که از خوردن نان های سبوس دار به دست 

می آورید کسب نخواهید کرد.
گوشت قرمز:

حجم بالای چربی موجود در گوشت قرمز در غذاهایی مانند استیک و همبرگر می تواند 
باعث احساس خواب آلودگی و کسلی شما شود. زیرا برای هضم این گونه غذاها انرژی زیادی 
نیاز است و بنابراین تمام انرژی بدن شما صرف هضم این غذاها می شود. پزشکان به جای 
گوشت قرمز، ماهی سالمون را پیشنهاد می کنند. گوشت های حاوی اسید چرب امگا 3 به 
شما انرژی مضاعفی می دهند زیرا ثابت شده که اسیدهای چرب امگا 3 به عملکرد بهتر و 

تمرکز مغز کمک می کنند.
شیرینی جات:

خوردن شیرینی جات بلافاصله پس از خوردن غذا سریعتر از تصور و حتی قبل از اینکه 
مزه غذا زیر دندانتان برود، شما را دچار خستگی و خواب آلودگی پس از غذا می کند. حجم 
بالای قندی که وارد بدن می شود، انسولین آزاد می کند که این فرآیند در مغز موجب آزاد 
شدن حجم بالای اسید آمینه تریپتوفان می شود و در نهایت باعث احساس خواب آلودگی 
شدید خواهد شد. بنابراین توصیه می شود از خوردن شیرینی جات بلافاصله پس از صرف 

ناهار پرهیز کنید تا دچار خستگی شدید پس از غذا خوردن نشوید.
قهوه:

اگرچه این مساله با عقل سلیم جور در نمی آید اما مصرف نوشیدنی های کافئین دار نظیر 
قوه و چای ممکن است موجب خستگی شوند. این نوشیدنی ها به شما با سرعت زیادی 
هوشیاری می دهند که این هوشیاری تنها حدود یک الی یک ساعت و نیم دوام می آورد. 
اما به محض اینکه اثر کافئین از بین می رود بلافاصله احساس تخلیه انرژی به شما دست 
می دهد. سعی کنید نوشیدن قهوه و چای را به میزان روزانه 200 تا 300 میلی گرم کافئین 
محدود کنید و این میزان را به دوزهای کمتر و در فواصل طولانی تر تا حدود ظهر تقسیم 
کنید. رعایت این نکته شما را تا حدود ساعت دو بعدازظهر سرحال نگه می دارد و در نتیجه 

وقتی در هنگام غروب به منزل می روید احساس خستگی نمی کنید.
بنابر توصیه پزشکان، بهترین تامین کننده انرژی در هنگام صبح، صبحانه است. این وعده 
غذایی درعین حال که به گرسنگی شبانه شما پایان می دهد به تامین انرژی بدنتان در کل 
روز نیز کمک می کند. پس صبحانه خود را با ترکیبی از نان های سبوسدار و فیبر خوراکی 
غنی کنید و پروتئین و میوه آن را به حداقل برسانید. اگر بتوانید یک محصول لبنی نیز 
به صبحانه خود اضافه کنید هم عالی می شود. تلفیق این دو باعث می شود تا در کل روز 

انرژی کافی داشته باشید.

تنگی نفس یکی از اثرات استرس است 
تنگی نفس علامت یک بیماری جسمی مانند بیماری ریوی،  قلبی، عضلانی، 

اسکلتی،  کم خونی و یا بیماری ها غیر جسمی مانند اضطراب و استرس است.
دکتر هدایت پور متخصص ریه گفت: هنگامی که فردی با تنگی نفس به پزشک مراجعه 
می کند، برای پی بردن به بیماری که موجب این علامت شده نیاز به بررسی های بسیار 

دقیقی وجود دارد. 
زیرا تنگی نفس در برخی مواقع ریشه در بیماری های غیر جسمی دارد اما با علائم 

بیماری های جسمی بروز می دهد. 
وی اظهار داشت: تنگی نفس علامت یک بیماری جسمی مانند بیماری های ریوی،  قلبی، 
عضلانی، اسکلتی،  کم خونی، پر کاری تیروئید و هورمونی و یا یک بیماری غیر جسمی مانند 

اضطراب و استرس است. 
وی در پایان گفت: تنها 30 درصد تنگی نفس به علت بیماری های جسمی است و مابقی 

از اثرات بیماری های روحی هستند. 

درست نشستن، صاف نشستن نیست 
عدم رعایت اصول صحیح نشستن در طولانی مدت سبب بیماری های اسکلتی 

و عضلانی و تغییر شکل ستون بدن می شود.
دکتر دقاق زاده متخصص طب فیزیکی گفت: بیشتر تصور می شد که بهترین حالت 
نشستن حالتی است که فرد کاملا صاف و با زاویه 90 درجه بنشیند ولی این حالت نشستن 
شیوه صحیحی نیست و در طولانی مدت باعث بروز مشکلاتی در اسکلت بندی بدن می شود. 
وی اظهار داشت: بیشترین میزان حرکت نا بجای دیسک در وضعیت عمودی نشست )90 
درجه ای( دیده شده، همچنین کمترین میزان حرکت نا بجای دیسک در وضعیت نشستن 
135 درجه ای دیده شده که نشان می دهد نشستن در وضعیت راحت تر فشار کمتری بر 

دیسک های ستون مهره ها و ماهیچه ها و تاندون های مربوطه وارد می کند. 
وی در پایان به صندلی های استاندارد اشاره کرد و گفت: پشتی صندلی در قسمت پایین 

انحنایی داشته باشد تا گودی کمر را بگیرد.
 توصیه می شود صندلی ها دارای دسته باشند، برای استراحت دست و جنس کفی صندلی 
قابلیت تنفس و جریان هوا وجود داشته باشد و همچنین صندلی قابلیت چرخش داشته 

باشد تا افراد هنگام مار بدنشان را نچرخانند. 

قابل توجه مادران باردار؛

خوردن این خوراکی در دوران بارداری 
لاغرتان می کند 

کار شناسان اثرات درمانی و مفیدی برای یکی از خوراکی های محبوب در 
سراسر کره زمین در دوران بارداری کشف کرده اند.

کار شناسان اعتقاد دارند خوردن شکلات در دوران بارداری می تواند باعث تغییرات 
شیمیایی خاصی در مغز شود که در نتیجه آن احساس تمایل شدید مادر به خوردن انواع 

غذا ها به ویژه در 3ماهه اول بارداری کاهش می یابد. 
گفتنی است، کار شناسان اعتقاد دارند عدم خوردن خوراکی های دلچسب مادر در دوران 
بارداری می تواند سبب تمایل بیشتر او به خوردن خوراکی های بیشتر و بروز چاقی و اضافه 

وزن در مادر شود. 
بررسی ها نشان می دهند، کار شناسان به زنان باردار توصیه می کنند تحت نظر و مشاوره 
با پزشک متخصص خود در این دوران از شکلات در رژیم غذایی خود بهره بگیرند، زیرا 
شکلات می تواند باعث تغییرات هورمونی در بدن آن ها کاهش التهاب و هینطور بهبود 

وضعیت جسمانی آن ها شود.

تنها بیماری روانی دنیا 
که با این شیوه راه رفتن درمان می شود 

کار شناسان به افراد توصیه می کنند که می توانند با تغییر در شیوه راه رفتن 
یکی از بیماری های روانی خطرناک را در خود درمان کنند.

 بر اساس جدید ترین تحقیقات صورت گرفته راه رفتن به صورت قوز کرده و کشیدن پا ها 
روی زمین می تواند سبب تشدید افسردگی در افراد شود. 

گفتنی است، کار شناسان اعتقاد دارند افرادی که دچار افسردگی هستند شیوه خاصی 
برای راه رفتن دارند و کمتر به اطراف توجه می کنند و این حالت می تواند حتی باعث ایجاد 

خطراتی مانند تصادف و انواع سوانح در آن ها شود. 
کار شناسان توصیه می کنند، افراد برای حفظ روحیه شاد و غلبه بر افسردگی سعی کنند به 

هنگام پیاده روی قوز نکنند و سرخود را پایین نگیرند و به اطراف نگاه کنند. 
تحقیقات نشان داده همین تغییرات کوچک در نحوه راه رفتن می تواند بشدت در ایجاد 

روحیه شاد در افراد موثر باشد.

دستگاه شست وشو و پانسمان اتوماتیک زخم
 در کشور ساخته شد 

پژوهشگر دانشگاه  اتوماتیک زخم توسط  پانسمان و شست وشوی   دستگاه 
علوم پزشکی جهرم طراحی و ساخته شد. 

دکتر رحیم رئوفی، رئیس دانشگاه علوم پزشکی جهرم با اعلام این خبر گفت: این دستگاه 
به نام ترالی پانسمان و شستشوی اتوماتیک ساخته شده است و مشابه داخلی و خارجی ندارد. 

وی، کاهش زمان بستری بیمار در بیمارستان و نیز میزان تزریق آنتی بیوتیک به بیمار و 
جلوگیری از آلوده شدن زخم به باکتری ها و عوامل ایجاد کننده عفونت را از مزایای این دستگاه 

عنوان کرد. 

رئیس دانشگاه علوم پزشکی جهرم با بیان اینکه مراحل طراحی و ساخت این دستگاه تا مرحله 
ثبت دو سال به طول انجامیده است، گفت: اکنون این دستگاه برای تولید انبوه و ورود به بازار 

آماده است. 
رئوفی گفت: قیمت تمام شده هر دستگاه حدود 10 میلیون تومان خواهد بود. 

مخترع دستگاه ترالی پانسمان و شست وشوی اتوماتیک زخم نیز گفت: این دستگاه پس از 
انجام بررسی های مختلف، طراحی و تکمیل و ساخته شده است. 

محمد نادری زاده با بیان اینکه کارگاه تولید انبوه این دستگاه نیز راه اندازی شده است، گفت: در 
این کارگاه برای 12 نفر اشتغالزایی ایجاد شده است. 

بر اساس این گزارش، مراحل ساخت دستگاه ترالی پانسمان و شست وشوی اتوماتیک زحم 
در جهرم انجام می شود. 

دیوارهایی که مثل پوست عرق می کنند 

مهندسان اسپانیایی دیوارهایی ساخته اند که عرق می کنند و می توان آن ها را 
جایگزین سیستم های تهویه هوا در ساختمان ها کرد. 

آن ها با الهام از طبیعت، جایگزین نوآورانه ای را برای سیستم تهویه هوا ارائه داده اند که به 
برق نیازی ندارد و حتی قابل رویت هم نیست. 

متخصصان »موسسه معماری پیشرفته کاتالونیا« در بارسلونا با استفاده از ماده ای موسوم 
به هیدروژل دیوارهایی خلق کرده اند که رطوبت را جذب می کنند تا مانند پوست انسان 

عرق کرده و داخل ساختمان را خنک  کنند. 
هیدروژل قادر است تا 500 برابر اندازه اش متورم شده و آب را جذب  کند. زمانی که هوای 
احاطه کننده این ماده گرم می شود، آب آن بخار شده و هوای اطرافش را تا پنج یا شش 

درجه سانتی گراد خنک می کند. 
به گفته مهندسان، هیدروژل فقط زمانی شروع به خنک کردن محیط  پیرامون می کند 
که دمای بیرون گرم باشد و چنانچه تبخیر رخ ندهد، سیستم هم محیط اطراف را خنک 

نمی کند. 
قراردادن حباب های هیدروژل در بین لایه های سرامیکی امکان کاربرد این فناوری را در 
دیوارها می دهد. با این حال، این ابداع را می توان همراه با واحدهای تهویه هوای موجود به 

کار برد تا اطمینان حاصل شود که ساختمان به دمای مطلوبی می رسد. 
به گفته تیم سازنده، این سامانه می تواند تا 28 درصد از مصرف برق بکاهد و انتشارات 

کربن را نیز تا 56.5 کیلوگرم کاهش دهد. 

موفقیت محققان ایرانی در بهبود ترمیم عصب 
سیاتیک با فناوری نانو 

ارزش غذایی کدو حلوایی و تخم کدو
تاریخچه

کدو اولین بار در مکزیک در حدود 1400 سال قبل از میلاد مسیح کاشته شد 
و یکی از گیاهان جالیزی به شمار می آمد. ذرت و لوبیا در آن زمان توسط مردمان 
آمریکای لاتین کاشته می شد و به عنوان غذای اصلی مورد استفاده قرار می گرفت. با 
گذشت زمان و پیشرفت علم کشاورزی و با استفاده از ژنتیک، بذر کدو اصلاح گردید. 

سپس بذر اصلاح شده در تولید انبوه مورد بهره برداری قرار گرفت.
کدو یکی از محصولات جالیزی است که برای افراد خام خوار جزء منابع اصلی 

غذا محسوب می شود.
مردمان مایا) maya ( از کدو و تخم کدو برای درمان بسیاری از بیماری ها 
استفاده می کردند؛ به خصوص در تهیه غذاهای مختلف از آن بهره می گرفتند. پس 
از گذشت چندین قرن برای اولین بار در سال 1492 میلادی کریستف کلمب در 
سفرنامه خود از کاشت کدو به صورت جالیزی گزارش نمود. سپس 27 سال بعد 
کاسپرد اسپینوز در سفرنامه به پاناما از کاشت کدو در آن کشور گزارش نمود و آن را 
هندوانه ایندوها نام برد که بسیار خوشمزه بوده و از آن در درمان بسیاری از بیماری ها 
استفاده می کرده اند. بذر کدو توسط او به اروپا آورده شد و کاشت این گیاه جالیزی 
برای اولین بار در اروپا آغاز شد. بذر کدو را در اوایل خرداد ماه می کارند و سپس 
در شهریورماه برداشت می کنند. میانگین وزن هر کدو 8 کیلوگرم است که به طور 

متوسط هر کدو حاوی 150-200 گرم تخم کدو می باشد.

مواد مغذی کدو
کدو حلوایی دارای مقدار کمی کالری است ) 20 کالری انرژی در 100 گرم ( 

و مصرف آن در غذا برای کسانی که وزن خود را کنترل می کنند، مناسب است.
همچنین منبع غنی پتاسیم است و برای افراد دچار فشار خون مفید می باشد، 
ولی برای افراد دچار ناراحتی کلیوی مناسب نمی باشد. جذب آهن و منیزیوم آن 

نیز خوب است.
کدو حلوایی منبع غنی بتاکاروتن است و رنگ نارنجی آن به دلیل وجود همین 
ترکیب است. بتاکاروتن پیش ساز ویتامینA و یک آنتی اکسیدان مهم در بدن 

می باشد که بدن را از حمله رادیکال های آزاد و اثر تخریبی آنها حفظ می کند.
کدو دارای فیبر غذایی نیز می باشد؛ از فیبر موجود در مواد غذایی می توان در 
درمان بسیاری از بیماری ها مخصوصاً افزایش وزن ) چاقی (، یبوست، افزایش چربی 
خون، و دیابت استفاده نمود.WHO* ) سازمان بهداشت جهانی ( توصیه می کند 
هر فرد در روز به 30 گرم فیبر نیاز دارد که می تواند فیبر موردنیاز خود را از حبوبات، 

سبزیجات، انجیر، خرمای خشک، 
 نان های سبوس دار   و به خصوص کدو تأمین نماید.

مواد مغذی تخم کدو
از 2/5 کیلوگرم تخم کدو خشک شده می توان یک لیتر روغن استخراج نمود. از 

تخم کدو به روش فشردن ) پرس سرد ( روغن استخراج می شود. با استفاده 
از این روش کیفیت روغن یا به عبارتی خواص درمانی آن حفظ می گردد.
اسیدهای چرب اشباع نشده امگا-ω6( 6( و امگا-9 )ω9(در بدن 

انسان به پروستاگلاندین ها )prostaglandin( و سپس به هورمون 
ترمبوکزان ) thromboxan ( تبدیل می گردد. این هورمون از 

یک طرف باعث افزایش 
و  شده    )HDL( خوب  کلسترول 

در  چربی  رسوب  از  دیگر  طرف  از 
سرخرگ ها و ایجاد پلاکت جلوگیری 
گفت  می توان  عبارتی  به  می کند. 
انسداد  از  امگا-9  و   6 امگا-  که 
 ( شریان  در  چربی  رسوب  و  عروق 
سکته قلبی ( جلوگیری می کنند. در 

ضمن تخم کدو حاوی فیبر و املاح، و 
سرشار از ویتامین های محلول در چربی ) 

ویتامین هایA.D.E ( می باشد.
هر100 میلی لیتر روغن تخم کدو حاوی 50 میلی لیتر 

ویتامین است. 

ویتامین های E ) توکوفرول ( و A ) رتینول ( از یک طرف آنتی اکسیدان هستند 
که جلوی عمل رادیکال های آزاد را می گیرند و از طرف دیگر از ایجاد پلاکت یا 
گرفتگی رگ ها، که می تواند از رسوب چربی در شریان به وجود آید، جلوگیری 
می کنند. محققان علم تغذیه گزارش کرده اند، ویتامین هایA وE جزء ویتامین های 
پیشگیری کننده از سرطان به خصوص سرطان پروستات هستند. تخم کدو سرشار 
از پتاسیم، کلسیم ، فسفر ، منیزیوم ، روی و سلنیوم می باشد. هرکدام از این ترکیبات 
نقش اساسی در جلوگیری از بیماری های قلبی و عروقی، کاهش فشار خون بالا، 

بیماری های عفونی روده ای و عفونت های مثانه دارند.
تخم کدو حاوی فیتواسترول ها و سیتواسترول ها هستند. این ترکیبات از یک 
طرف از رسوب چربی در سرخرگ جلوگیری می کنند و از سوی دیگر خاصیت 

ضد سرطانی دارند.

خواص درمانی کدو
- از کدو در درمان بیماری های روده ای مخصوصاً از بین بردن کرم و انگل های 

روده ای استفاده می شود.
- از کدو می توان به عنوان مسهل در درمان بیماری یبوست و بواسیر بهره گرفت.

- در درمان عفونت های مثانه ای نیز می توان از کدو استفاده نمود.

خواص درمانی تخم کدو
- از مخلوط تخم کدو به میزان 2 تا 3 قاشق غذاخوری با ماست در پیشگیری از 

رسوب چربی در سرخرگ ها و انسداد عروق می توان استفاده کرد.
- با استفاده از تخم کدو در تهیه نان های تیره ) نان های سبوس دار ( از پروستات 

در مردان و عفونت های مثانه ای در زنان جلوگیری می شود.
- تخم کدو از سرطان روده بزرگ و سرطان پروستات جلوگیری می نماید.

روش های استفاده از کدو و تخم کدو
از کدو می توان در تهیه سوپ و خورش استفاده نمود. می توان آن را به عنوان ته 
دیگ در ته پلو استفاده کرد. می توانید آن را چند قطعه کرده و با پوست آب پز کنید 
) حفظ بهتر خواص آن ( و در صورت تمایل آن را با مقدار کمی شکر میل کنید 
که بسیار لذیذ است.همچنین کدو در تهیه نان های حجیم نیز استفاده می شود. در 

بسیاری از کشورهای اروپایی از کدو در تهیه نان استفاده می کنند.
تخم کدو را می توان در تولید نان سبوس دار مصرف کرد. در ضمن می توان از 
آن در تهیه شیرینی رژیمی استفاده نمود. روغن تخم کدو را می توان به عنوان روغن 

سالاد مصرف کرد.
اروپای  بزرگ ترین کشور تولید کننده روغن تخم کدو، چین و کشورهای 
شرقی هستند. از نظر قیمت، روغن تخم کدو در مقایسه با روغن های گیاهی 

ارزان تر است.
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سرویس مدرسه؛ کلاس سیار
 برای تربیت و آموزش دانش آموزان 

روانشناسان و متخصصان علوم تربیتی خانه و مدرسه را دو نهاد مکمل در تربیت کودک  
می دانند. از این منظر خانه مدرسه اول فرزند و مدرسه، خانه دوم است. اگر این دو نهاد 
روش ها و برنامه های هماهنگ داشته باشند، روند رشد کودک به درستی انجام خواهد شد. 
خانه و مدرسه باید همسو، مشابه، همدل و مکمل هم باشند و یکی از این دو، دیگری را 

خنثی نکند. 
اما در میان خانه و مدرسه، واسطه ای است که شاید اهمیتش کمتر از این دو باشد اما 
نمی توان از آن غافل شد. واسطه ای که سلامت جسم و روان دانش آموز در گروه آن است. 
اگر به درستی انتخاب شود به نهاد خانه و مدرسه کمک می کند و اگر خدای نکرده در 

گزینشش اشتباه کنیم می تواند لطمات جدی ای را به کودکمان وارد کند. 
سرویس مدرسه تنها خودرویی نیست که دانش آموز را از خانه به مدرسه می برد و 
برمی گرداند، بلکه کلاس درس سیاری است که کودک ما بسیاری چیزها را از معلم 
این کلاس یعنی راننده سرویس می آموزد. امروز مسافت های دور بین خانه و مدرسه در 
شهرهای بزرگ استفاده از خودرو را ناگزیر می کند. حالا اگر تمام اولیاء بخواهند خودشان 
کودکشان را به مدرسه برسانند ترافیک های سنگین صبحگاهی و ازدحام خودروها در 
اطراف مدارس مشکلات متعددی را پیش خواهد آورد. چنین است که امروز در شهرهای 

بزرگ داشتن سرویس مدرسه تقریباً به ضرورتی انکارناپذیر بدل شده است. 
اما چرا سرویس مدرسه اینقدر مهم است: اصلاً لازم نیست به چیزهای فاجعه باری مانند 
مرگ و نقص عضو فکر کنید. فقط تصور کنید که یک خودروی سواری حمل دانش آموزان 
کوچک ترین تصادفی بکند. چهار کودکی که داخل خودرو هستند چقدر خواهند ترسید؟ 
چه عارضه  روحی و روانی ای بر اثر تصادف برایشان اتفاق خواهد افتاد؟ تأخیر در رسیدن 
مدرسه چقدر اضطراب برایشان ایجاد خواهد کرد؟ ما هنوز خاطره تلخ تصادف خودروی 
حمل دانش آموزان در ولنجک را با گذشت بیش از 20 سال از یاد نبرده ایم. هر چند که 
خوشبختانه در این سال ها دیگر اتفاقات تلخ رخ نداده اما همین حادثه های به ظاهر کوچک 
را هم نباید دست کم بگیریم. آیا حاضریم چنین مشکلاتی برای فرزندانمان درست شود؟ 
جواب مشخص است. پس برای جلوگیری از چنین اتفاقاتی باید راننده ای را برای سرویس 

انتخاب کنیم که مقید به قانون و مورد تأیید مراجع ذی صلاح باشد. 
اما چیزی بالاتر از این هم وجود دارد. اگر راننده سرویس مدرسه خدای نکرده در 
خودرو سیگار بکشد یا موسیقی های نامناسب پخش کند یا از کلمات رکیک استفاده 
کند و هر چیزی از این دست، یا اگر در رفت و آمد قوانین راهنمایی و رانندگی را رعایت 
نکند و در زمان عبور دادن دانش آموزان از عرض خیابان از جایی نامناسب بگذرد. آن 
زمان است که گویی خودمان با دست خودمان تمام تلاش های خانه و مدرسه را خنثی 
کرده ایم. سال پیش هم در یادداشتی نوشته بودم که: کودکان بیناترین چشم ها و شنواترین 
گوش ها و تیزترین ذهن ها را دارند و هر آموزه ای را سریعاً درک می کنند. به این ترتیب 
این »واسطه بین خانه و مدرسه« تنها حافظ جسم کودک ما نیست بلکه حافظ اخلاق و 

روان دانش آموزمان نیز هست. 
بر مبنای همین ضرورت است که قانون گذار برای رانندگان سرویس مدارس شرایط و 
ضوابط خاصی قائل شده. در آیین نامه اجرایی حمل و نقل دانش آموزان مدارس مصوب 
هیأت محترم دولت شرایط و ضوابط راننده، خودرو و مسئولیت سازمان ها و نظیر وزارت راه 

و ترابری و آموزش و پرورش معین شده است. 
پایان سخن؛ خودروهایی که برچسب سرویس مدرسه دارند دارای صلاحیت لازم برای 
حمل و نقل دانش آموزان هستند و تأییدیه مراجع ذیربط را دارند. شایسته است که والدین 
و مدارس تنها از این خودروها به عنوان سرویس مدرسه استفاده کنند تا هرگز شاهد 

لطمه ای به دانش آموزان کشورمان نباشیم. 
سرهنگ عین اله جهانی، معاون آموزش و فرهنگ ترافیک پلیس راهور تهران 

سردار دقیقی خبر داد؛

اعطای وام معیشتی 3 تا 5 میلیونی
 به بازنشستگان ساتا 

مدیرعامل سازمان تامین اجتماعی نیروهای مسلح جزییات پرداخت وام 
معیشتی بازنشستگان نیروهای مسلح را تشریح کرد. 

سردار حسین دقیقی با بیان اینکه وام معیشتی بازنشستگان بر اساس نیاز کانون ها و 
ستادهای بازنشستگی ارائه می شود اظهار کرد:  کارگروه هایی در استان ها تشکیل شده 
است که افراد نیازمند به دریافت این وام را شناسایی می کنند. وی ادامه داد:  مبلغ این وام 

بین سه تا پنج میلیون تومان است و امسال به 5000 نفر تعلق خواهد گرفت.
این وام میان متقاضیان در قالب رسیدگی ها و به صورت نوبتی واگذار می شود و سقف آن 
برای هر نفر متفاوت است اما میانگین آن به حدود پنج میلیون تومان می رسد. مدیرعامل 
سازمان تامین اجتماعی نیروهای مسلح با بیان اینکه اعتباری حدود 200 میلیارد تومان 
برای این وام در نظر گرفته شده است گفت: تا کنون 170 هزار نفر وام های معیشتی را 

دریافت کرده اند. 

مدیرکل عتبات سازمان حج و زیارت؛

پیش ثبت نام عتبات برای اربعین 
از 10 آبان ماه آغاز می شود

مدیرکل عتبات سازمان حج و زیارت با بیان اینکه ظرفیت کاروان های اعزامی 
به عتبات در تاسوعا و عاشورا تکمیل شده، زمان پیش ثبت نام عتبات برای 

اربعین را 10 آبان ماه اعلام کرد.
»محسن نظافتی« گفت: کاروان های اعزام به عتبات عالیات برای ایام تاسوعا و عاشورای 
حسینی تکمیل شده و علاقه مندانی که می خواهند در ایام اربعین به کربلا مشرف شوند، 

می توانند از روز 10 آبان ماه برای پیش ثبت نام اقدام کنند.
وی ادامه داد: با توجه به نزدیکی به ماه محرم و ایام تاسوعا و عاشورای حسینی، در حال 

حاضر کاروان های زمینی و هوایی عتبات عالیات برای این ایام تکمیل شده است.
نظافتی افزود: اما برخی کاروان ها برای بعد از عاشورا ظرفیت های خالی دارند که 
متقاضیان می توانند برای ثبت نام در این کاروان ها از طریق دفا تر خدمات زیارتی اقدام 

کنند.
مدیرکل عتبات عالیات سازمان حج و زیارت گفت: همچنین علاقه مندانی که تمایل 
دارند در دور جدید اعزام ها که از 11 آذر ماه تا 20 اسفند ماه را شامل و ایام اربعین 
حسینی نیز در این دوره واقع می شود به کربلای معلی اعزام شوند، می توانند از 10 آبان 

ماه پیش ثبت نام خود را انجام دهند.
www.نظافتی افزود: نتایج قرعه کشی دور جدید اعزام ها 24 آبان ماه بر روی سایت

atabat.haj.ir قابل مشاهده خواهد بود.

آنقدر دوستت دارم که نمی خواهم ...
اولین قدم تربیت دینی ، نماز است و در ارتباط با مردم، فروتنی و تواضع ، پایه 

رفتار دینی است.
مادر و پدر در مقام مدیرخانه و خانواده نسبت به تربیت فرزندانشان مسوولیت جدی 
دارند. با تولد هر فرزند عضو جدیدی به کانون خانواده اضافه می گردد و در حقیقت دنیای 
جدیدی، فرا روی خانواده گشوده می شود. مرد و زن با فرزند دار شدن، مسوولیت سعادت 
بخشی یک انسان را پذیرفته اند و ناگفته نماند که عمده این مسوولیت، برعهده مادر است.

فرزندان بخصوص در سنین پایین مبانی فکری و شاکله رفتاری را از مادر می آموزند. اما 
در سنین بالاتر به ویژه پسرها در نوع رفتارهای اجتماعی، از پدر الگو می پذیرند. فرزندان، 
بسیاری از آداب تربیتی و رفتارهای اولیه اجتماعی، مثل حسن خلق و رفتار و ...را از مادر 
می آموزند.نا گفته نماند، تربیت دینی روندی روشن و واضح دارد. والدین از آن جا که در 
تربیت فرزندان مسوولند باید از این روش تربیت دینی و از این مسیر مستقیم تبعیت 
نمایند. در این صورت هرچه فرزندان در راه الهی گام نهند، والدین هم در اعمال ایشان 
سهیم خواهند بود. اما اگر زمینه رشد و تعالی دینی را برای فرزندان فراهم کردند و آنها باز 
هم به سمت گناه و باطل رفتند ، والدین مسوول گناه آنها نیستند و به خاطر فرزندان عقاب 
نخواهند شد، مگر این که پدر و مادر زمینه گناه را برای آنان فراهم کرده باشند که در این 

صورت هرچه آن فرزند مرتکب گناه شود، والدین نیز بدان عقاب خواهند شد.
 تربیت دینی به چه معناست؟

تربیت عبارت است از: »فراهم آوردن زمینه ها و عوامل به فعلیت رساندن یا شکوفا ساختن 
استعدادهای شخص در جهت رشد و تکامل اختیاری او به سوی هدف های مطلوب» و 
دین به »مجموعه عقاید، اخلاق،قوانین و مقرراتی که برای اداره امور جامعه انسانی و پرورش 
آنها به کار گرفته میشود.« گفته می شود.بنابراین می توان گفت،تربیت دینی فرایندی است 
دو سویه، میان مربی و متربی که ضمن آن مربی با بهره گیری از مجموعه عقاید،قوانین 
و مقررات دینی تلاش میکند تا شرایطی فراهم آورد که متربی آزادانه در جهت رشد و 
شکوفایی استعدادهای خود گام برداشته، به سوی  هدف های مطلوب رهنمون گردد.هدف 
از تربیت دینی آن است که مربی چه در مقام معلم و چه در مقام والدین شور و شوق فطری 
کودک را، نسبت به جلال و جمال الهی پرورش دهد و از رهگذر آن فضایل اخلاقی را به 
ملکات اخلاقی مبدل سازد.برای تربیت دینی لازم است از زبان دل کمک گرفت و با محبت 
که زمینه ساز دین است، وارد میدان شد، در دعوت فرزندان به کار خیر، به آن ها بفهمانید 
که من عاشق و دوستدار شما هستم، نمی خواهم و نمی توانم ضرری را )چه دنیوی و چه 
اخروی( در مورد شما عزیزانم تصور کنم.در تربیت دینی و اسلامی، پرهیزکاری رأس هر امر، 
افضل اعمال و مورد محبت خداست. مهم این است که مادر در مسیر تقوای الهی باشد و 
تربیتش را بر اساس پرهیز از گناه و عبادت خداوند متعال قرار دهد. بنابراین اخلاق و تقوای 

مادر در تربیت دینی فرزند، بسیار تأثیر گذار می باشد
شروع تربیت دینی از ...؟

تحقیقات نشان می دهد ، بسیاری از افرادی که در بزرگسالی نسبت به عبادات و معنویت 
گرایش کمتری دارند ،ذاتاً بی اعتقاد به دین و تکالیف دینی نیستند.بلکه عواملی چون 
بی توجهی و عدم تقیّد والدین نسبت به انجام به موقع تکالیف عبادی در فقدان تمایلات 
معنوی فرزندان، نقش بسزایی دارند.اگر چه پدر و مادر هرکدام به نوبه خود تأثیر خاصی 
در تربیت صحیح فرزند دارند اما در این میان نقش مادر، پررنگ تر است، چرا که بیش از 
پدر مرتبط با فرزند می باشد. آنچه که باید بیش از پیش مد نظر قرار گیرد، اخلاق و رفتار 
مادر است، چرا که کودک در رفتار، او را شاهد و نمونه قرار داده و مفاهیم مذهبی و اخلاقی 
را از او می گیرد.در تربیت دینی و اسلامی، پرهیزکاری رأس هر امر، افضل اعمال و مورد 
محبت خداست. مهم این است که مادر در مسیر تقوای الهی باشد و تربیتش را بر اساس 
پرهیز از گناه و عبادت خداوند متعال قرار دهد. بنابراین اخلاق و تقوای مادر در تربیت دینی 
فرزند، بسیار تأثیر گذار می باشد. توجه به مسائلی از قبیل دوران بارداری و شیردهی مادر 
و همچنین تغذیه حلال و مناسب مادر و فرزندش مهم بوده و باید مادران بدانند که آغاز 
تربیت فرزند، از قبل از به دنیا آمدن بچه، و سپس همان دوران کودکی و طفولیت می باشد.

بنابراین میزان تأثیر مادر در تربیت صحیح دینی و معنوی فرزند و راهکار های تربیت 
معنوی، از قبیل احترام گذاشتن به شخصیت آنان، نحوه آموزش عبادات)نماز، روزه و تلاوت 
قرآن کریم(، تأکید بر همنشینی با نیکان ، حضور کودکان در محافل دینی و مذهبی و نحوه 

تشویق و تنبیه و پند آنان، مهم می باشد.
 تربیت دینی کودکان از دیدگاه قرآن

قرآن کریم مسیر تربیت دینی را از زبان لقمان حکیم بازگو می کند. لقمان که حکمت 
الهی به او ارزانی شده است در تعلیم فرزندش ده محور تربیت دینی را مدنظر قرار می دهد. 

این ده محور عبارت است از:
1� حسن ارتباط با خدای رحمان: » لاتشُرِک باِللهِ«

ینَا الانِسانَ بوِالدَِیهِ« 2� احترام به والدین : » ووَصََّ
مواتِ أو فیِ الأرضِ  3� معاد: » إنِ تکَُ مّثقاَ حَبَّهِ مِن خَردَلٍ فَتَکُن فی صَخرَهِ أو فیِ السَّ

یأت بهَِا الله«
لاه« 4� نماز: »أقمِ الصَّ

5� امر به معروف و نهی از منکر: »وَ أمر باِلمَعروُفِ وَ انهَ عَنِ المُنکَرِ«
6 -صبر و پایداری: » وَ اصبِر عَلیَ ما أصابکَ«

کَ للِناسِ« ر خَدَّ 7� مردم داری: »ولَاتصَُغَّ
8� تواضع و فروتنی: »ولَاتمَشِ فیِ الارَضِ مَرَحاً«

9 � میانه روی: »واَقصِد فی مَشیکَ«
10 � آهسته و آرام سخن گفتن: » واَغضُض مِن صَوتکَِ«

موارد فوق ده منشور تربیتی است که می توان آن را »سیاست دینی « نامید. در این 
مجموعه که قرآن کریم از زبان یک حکیم الهی بازگو می کند، سیر تربیتی دینی برای 

فرزندان روشن می گردد.
پر واضح است که تربیت دینی، از آشنایی با خدای رحمان و توجه به او و ترک معصیت 
در پیشگاه او آغاز می گردد و سپس موارد بعدی یک به یک مورد توجه قرار می گیرد، 
در مرحله اجرایی، اولین آموزش در نماز است و در ارتباط با مردم، فروتنی و تواضع ، پایه 

رفتار دینی است.

در حالی که نرخ تورم و سبد معیشت خانوار دو مولفه 
اصلی تعیین دستمزد سالانه کارگران به شمار می رود 
دولتمردان از کاهش تورم انتظاری تا پایان سال خبر 
می دهند با این حال فعالان حوزه کار می گویند قدرت 
معیشت کارگران کاهش یافته و افزایش تورم در سال 
آینده امری غیرقابل پیش بینی است که در قالب انتظار 

و احتمال نمی گنجد.
دستمزد یکی از موضوعات چالش برانگیز حوزه اشتغال و 
بازار کار کشور و از اصلی ترین دغدغه های جامعه کارگری به 
شمار می رود؛ دغدغه ای که به گفته تحلیلگران بازار کار هیچگاه 
رضایت خاطر کارگران را فراهم نکرده و نگرانی از نحوه گذران 
زندگی و تامین معیشت خانوارهای کارگری را به دنبال داشته 
است.به موجب ماده 41 قانون کار،  شورای عالی کار موظف است 
همه ساله میزان حداقل مزد کارگران را با توجه به دو معیار 
اساسی تعیین کند؛ این دو معیار شامل حداقل مزد کارگران 
با توجه به درصد تورمی است که از سوی مرکز آمار ایران یا 
بانک مرکزی جمهوری اسلامی ایران اعلام می شود و حداقل 
مزد باید به اندازه ای باشد که به طور متوسط زندگی یک خانوار 
چهارنفره را تأمین کند؛بر اساس ماده 42 قانون کار نیز، حداقل 
مزد موضوع ماده 41 باید منحصراً به صورت نقدی پرداخت شود 
و پرداخت های غیرنقدی که در قراردادها  پیش بینی می شود به 

عنوان پرداخت اضافه بر حداقل مزد تلقی می شود.
حداقل مزد تامین کننده

 زندگی یک خانوار چهارنفره باشد
نمایندگان تشکلهای کارگری، کارفرمایی و دولت در ماههای 
پایانی هر سال در شورای عالی کار گرد هم آمده و درباره 
اصلی ترین دغدغه کارگران که حقوق و دستمزد سالیانه است به 
بحث و گفت وگو می پردازند و در نهایت رقم دستمزد کارگران 
برای سال بعد را با حفظ منافع کارگران و کارفرمایان به تصویب 
می رسانند اما در این بین آنچه از اهمیت بالایی برخوردار است، 
تعیین دستمزدی عادلانه، منطبق با واقعیات روز و تورم موجود 
است به نحوی که معاش کارگران و امکان بهره مندی از مزایای 
درمانی، بهداشتی، آموزشی و حتی رفاهی را برای خانوارهای 

کارگری فراهم کند.
عالی  کانون  سخنگوی   - ابوی  هادی  زمینه  همین  در 
انجمن های صنفی کارگران - تاکید دارد که دستمزد سال 94 
باید قدرت خرید کارگران را افزایش دهد به نحوی که کارگر 

بتواند از عهده اداره امور زندگی و مخارج خود و خانواده برآید.
به اعتقاد وی در بحث تعیین دستمزد، حق کارگران آن طور 
که باید ادا نشده و طی سالهای گذشته ملاک های تعیین 
دستمزد در قانون کار یعنی نرخ تورم بانک مرکزی و سبد هزینه 
خانوار مورد توجه جدی قرار نگرفته است به گونه ای که بعضا 
دلایلی همچون رکود اقتصادی، شرایط تحریمی، کاهش تولید 
یا بدهکاری کارفرمایان را مبنای برخی ملاحظات برای تعیین 

دستمزد قرار می دهند.

ایران  سخنگوی کانون عالی انجمن های صنفی کارگران 
اشاره ای هم به مزایای پیش بینی شده در جریان دستمزد سال 
93 دارد و می گوید: اگرچه سال گذشته مزایایی در خصوص 
حق مسکن، حق اولاد و خواربار برای کارگران پیش بینی شد 
که دستمزد کارگران را تا 28 درصد افزایش داد ولی باید دانست 

که همه کارگران حق اولاد را نمی گیرند.
به گفته وی با توجه به افزایش قیمت بسیاری از اقلام مصرفی 
خانوارهای کارگری قدرت معیشت کارگران به شدت کاهش 
یافته است به نحوی که تنها هزینه  ایاب و ذهاب، خورد و 
خوراک و اجاره مسکن تمام حقوق کارگران را می بلعد و آنها 

را از دیگر هزینه های درمان و تحصیل و رفاهی باز می دارد.
چندی قبل علی ربیعی - وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی - 
اعلام کرد که هرگونه افزایش دستمزد سال 94 منوط به میزان 
نرخ تورم و شاخص های دیگر از جمله محاسبه هزینه های سبد 

خانوار است.
وی ضمن دفاع از رقم دستمزد سال 93 کارگران اظهار کرد: 
درست است که دستمزد کارگران امسال 25 درصد افزایش پیدا 
کرد ولی در سایر سطوح مزد با در نظر گرفتن دیگر مزایا 28.5 

درصد افزایش یافت.
ربیعی حداقل دریافتی یک کارگر ایرانی را یک میلیون تومان 
اعلام کرده و گفته است که اگر حداقل دستمزدها را با دیگر 
مزایای پیش بینی شده درنظر بگیریم رقم بدی برای زندگی 
نیست، البته او درباره این موضوع که حقوق و دستمزد ها کفاف 
زندگی کارگران را می دهد یا خیر، معتقد است که باید سطح 
تولید و اشتغال را افزایش داد و به نظام کارفرمایی کشور جان 
تازه بخشید در غیر این صورت با رکود منفی و آسیب واحدهای 

تولیدی مواجه خواهیم شد.
وزیر کار دولت یازدهم امیدوار است که نرخ تورم تا پایان 
سال از رقم فعلی پایین تر بیاید تا بخش اعظمی از برنامه های 

دولت محقق شود.
افزایش دستمزد موجب ارتقای بهره وری

 افزایش تولید و رونق اقتصاد می شود
در حال حاضر در تمامی تشکل های کارگری کمیته های 
دستمزد فعال است که به طور دائم و ماهیانه رصد آخرین 
وضعیت و کیفیت زندگی کارگران در سراسر کشور را برعهده 
دارند؛ این کمیته ها در دو سطح استانی و کشوری اطلاعات 
مربوط به اقلام مصرفی و هزینه های سبد معیشت خانوارهای 
کارگری را دریافت و بررسی می کنند و در نهایت گزارش جامعی 
از شرایط زندگی کارگران، میزان هزینه ها و تورم ناشی از مصرف 
اقلام عمده ارائه می دهند که در روند تعیین دستمزد به کمک 

می آید.
علی خدایی - مشاور کانون عالی شوراهای اسلامی کار کشور 
- می گوید: کمیته  مزد کانون برخلاف سنوات گذشته که از 
نیمه دوم سال فعالیت خود را آغاز می کرد امسال از ابتدای سال 
فعال شده و در تلاش است تا به طور دقیق اطلاعات خانوارهای 

کارگری و وضعیت معیشت آنها را رصد کند.
وی می گوید: تردیدی نیست که در مورد دستمزد سال 94 
باید طبق قانون کار عمل شود و هیچ روش دیگری پذیرفته 
نیست جز تبعیت از ماده 41 قانون کار که ملاکش نرخ تورم و 

سبد معیشت خانوار کارگری است.
این فعال کارگری با تاکید بر لزوم توجه به بند 2 ماده 41 
قانون کار می افزاید: بند 2 ماده 41 مربوط به معیشت کارگران 

است اما متاسفانه همواره مورد غفلت قرار می گیرد.
مشاور کانون عالی شوراهای اسلامی کار کشور درباره کاهش 
نرخ تورم انتظاری تا پایان سال و تاثیر آن بر سرنوشت دستمزد 
سال آینده نیز می گوید: جامعه کارگری تحت هر شرایطی از 
کاهش نرخ تورم استقبال و آرزو می کند که این تورم به صفر 
برسد تا دولت با توجه به بهبود فضای اقتصادی و رونق نسبی 

کشور عقب افتادگی های مزدی کارگران را جبران کند.
به گفته خدایی کارگران از سنوات گذشته عقب افتادگی های 
مزدی بسیاری از دولت طلب دارند که تصویب دستمزد سال 
92 با 6 درصد و دستمزد سال 93 با 8 درصد کمتر از نرخ تورم 

اعلامی از جمله این موارد است.
 شکی نیست که مرکز آمار ایران تنها مرجع رسمی اعلام 
آمارهای اقتصادی و اجتماعی به شمار می رود و اگر بپذیریم که 
نرخ تورمی که از سوی این مرکز ارائه می شود مستند و قابل 
دفاع است، بی تردید الزام به تبعیت از ماده 41 قانون کار و بند 
یک این ماده که به تعیین دستمزد بر مبنای نرخ تورم تاکید 

دارد، امری بدیهی خواهد بود.
مرکز آمار ایران در آخرین گزارش خود نرخ بیکاری را تک 
رقمی اعلام کرده است؛ دولت نیز اخیرا از بهبود شاخص رشد 
اقتصادی ایران خبر داده و همه این موارد از نشانه های بهبود 
فضای اقتصادی و تکان خوردن بازار کار کشور حکایت دارد، 
از سوی دیگر با کمرنگ شدن سایه تحریم های خارجی،کاهش 
فشارها بر اقتصاد و صنعت ایران، تزریق نقدینگی به بنگاه های 
اقتصادی و همچنین رفع مشکل مالی کارفرمایان به نظر 
می رسد که در جریان تعیین دستمزد سال آینده از برخی 
ملاحظات اثری نباشد و حق کارگران دستکم در سال 94 به 

شکل مطلوبی ادا شود.
کارشناسان حوزه کار بالا رفتن دستمزد کارگران را موجب 
ارتقای بهره وری، افزایش تولید و رونق اقتصاد کشور می دانند و 
تاکید دارند که شورای عالی کار برای تعیین دستمزدی عادلانه، 
منطقی و مبتنی با واقعیات روز باید در طول سال فعال و پویا 
باشد و بررسی دستمزد کارگران را تنها به ماههای پایانی سال 

موکول نکند.
امید است آغاز مذاکرات جدی دستمزد میان نمایندگان 
کارفرمایی،کارگری و دولت، همچون سال گذشته با رویکردی 
سه جانبه در سایه تفاهم و گفتگوی اجتماعی به دور از اغماض 
و ملاحظه کاری دنبال شود و به نحوی شایسته  تامین کننده 

منافع همه شرکای اجتماعی باشد.

 پول همه چیز نیست اما از آنجا که می تواند خیلی از مشکلات زندگی را حل 
کند و از همه مهم تر اطمینان خاطر و اعتماد به نفس به فرد دهد، اغلب افراد را به 
دنبال خود می کشد؛ تا جایی که پولدار بودن و فقیر بودن به یکی از ملاک های 
مهمی تبدیل شده که افراد به واسطه آن نسبت به شخصیت یکدیگر قضاوت 

می کنند. 
مردم افراد پولدار را از جمله افراد موفق می دانند و افراد فقیر را ، افراد ناموفق. روان شناسان 
معتقدند موفقیت افراد در زمینه های اقتصادی تا حد زیادی به قابلیت ها و الگوهای اقتصادی 
خانوادگی بستگی دارد به همین دلیل است که دکتر حسن اسدزاده، روان شناس و استاد 
دانشگاه علامه طباطبایی اعتقاد دارد با تغییر الگو های خانوادگی می توان مقتصد بودن را 
به کودکان آموخت و با این کار آینده اقتصادی آن ها را تضمین کرد. این روان شناس می 
گوید داشتن شم اقتصادی یک استعداد ذاتی نیست بلکه مهارتی است که باید آموخته شود 
و به والدین توصیه می کند اگر خود نتوانستند پولدار شوند بهتر است این ظلم را در حق 
فرزندان شان نکنند و از دوران جنینی روی پرورش این مهارت در کودکان کار کنند. در ادامه 
دکتر اسد زاده به راهکارهایی که می تواند فهم و شم اقتصادی کودکان و حتی والدین آن ها 

را بالا ببرد اشاره می کند.
 چرا بعضی از خانواده ها نسل اندرنسل پولدارند و برخی دیگر همیشه فقیرند؟ 

مگر مقتصد بودن هم مثل رنگ مو و رنگ چشم ارثی است؟
 قطعا نه! این فقط معطوف به گروه خاصی از افراد نیست و همه می توانند فکر اقتصادی 
داشته باشند اما باید در نظر داشت که وجود فاکتورهایی مانند موقعیت اجتماعی، شغل و 
درآمد خانواده در میزان مقتصد بودن فرزندان خیلی موثر است. وجود این فاکتور ها باعث 
می شود فرزندان از مقطع کودکی با نحوه حساب و کتاب کردن والدین آشنا شوند و از نزدیک 
ببینند که والدین آن ها چگونه درباره مسائل مالی تصمیم می گیرند و حتی این فرصت را 
پیدا کنند که در تصمیم گیری های آن ها شرکت کنند. ضمن این که سرمایه ای که به 
عبارتی اندوخته کار و فکر والدین آن هاست، در اختیار آن ها قرار می گیرد و همین امر 
باعث می شود فرزندان ضمن برخورداری از مشاوران مجرب که همان والدین شان هستند، 
از قدرت مالی مناسبی برای ورود به بازار برخوردار باشند و سود بیشتری کسب کنند. در 
نهایت اندوخته آن ها نیز به نسل بعدی منتقل می شود و همین می شود که بعضی از 
خانواده ها نسل اندرنسل پولدار می شوند و برخی دیگر همیشه فقیر می مانند البته برخی 
از این افراد به معنای واقعی کلمه مقتصد نیستند و شم اقتصادی ندارند، گروهی از این افراد 
به لحاظ اقتصادی فردی عادی هستند که تنها به دلیل موقعیت خانوادگی شان مقتصد و 
ثروتمند به حساب می آیند، این ها در واقع افرادی هستند که ممکن است بعدها با برخی از 

بی فکری های خود سرمایه اجداد خود را به یکباره زمین بزنند. این افراد به اجبار 
خانواده وارد چرخه اقتصادی شده و در حالی که از شم اقتصادی 

بهره ای نبرده اند، مقتصد به نظر می آیند در حالی که فقط 
عادت کرده اند دیگران تلاش کرده و آن ها استفاده کنند. 

در مقابل این افراد گروهی هستند که چون در خانواده 
فقیری زندگی می کنند برای پولدار شدن انگیزه خوبی 
دارند؛ آن ها با استفاده از استعداد ذاتی خودشان یک 
با  و  تهیه کرده  اقتصادی دراز مدت  برنامه  و  طرح 
زحمتی بی پایان، اوضاع اقتصادی خود و خانواده شان را 
دگرگون می کنند. این گروه والدینی ندارند که به آن ها 
ایده بدهند اما جالب این است که همین افراد در اغلب 

موارد پیشرفت اقتصادی خوبی دارند.
لازم  ذاتی  استعداد  شدن  پولدار  برای  پس   

است؟
استعداد ذاتی یکی از ویژگی هایی است که افراد 
پولدار دارند ولی باید توجه داشت وجود استعداد ذاتی 
به تنهایی برای پولدارشدن کافی نیست؛ مهم ترین 

فاکتور در این بین میزان کارآفرینی 

افراد است که کاملا تحت تاثیر شیوه های تربیتی والدین قرار دارند. این که کودکان یاد بگیرند 
چگونه پول بسازند و چگونه پولدار شوند، مهارتی است که با کمترین سرمایه نیز قابل آموزش 
است و حتی فقیرترین خانواده ها نیز می توانند فکر اقتصادی فرزندان خود را پرورش دهند. 
همانطور که می دانید اقتصاد ما اقتصاد منسجمی نیست، از این رو نمی شود با یک شیوه 
در همه برهه های زمان پولدار شد. خانواده ها باید به جای ماهی به کودک ماهیگیری به او 
یاد بدهند تا آن ها بتوانند با استفاده از قدرت تجزیه و تحلیل خود در هر شرایطی یک شان 

را به 10 تبدیل کنند.
 این کار را باید از دوران جنینی آغاز کرد. از این گفته من تعجب نکنید، به عقیده من اگر 
مادر در دوران بارداری پرخوری کند کودک پرخور متولد شده و همین باعث می شود در 
تمام طول زندگی بخش زیادی از درآمد کودک و خانواده او برای سیر کردن کودک صرف 

شود؛ پس آموزش اقتصاد نیز مثل فرهنگ و اخلاق باید از دوران جنینی آغاز شود.
 این نحوه تربیت به دوران جنینی محدود می شود؟

بعد از دوران جنینی، دوران شیردهی است. در این دوران نیز رفتار مادر در نوع تربیت 
اقتصادی کودک موثر است. بعضی ها به زور به بچه شیر می دهند، این امر کودک را تنبل و 
حاضرخور بار می آورد، یعنی دیگر کودک برای شیر خوردن حتی نیاز به گریه کردن ندارد. 
در مقابل این گروه مادرانی هستند که دیر به دیر به کودک شیر می دهند که این امر نیز 
به نوبه خود باعث حریص شدن کودک می شود. این موارد به ظاهر پیش پا افتاده، آینده 

اقتصادی کودکان را رقم می زند.
 جامعه چه نقشی دارد؟ آیا طرز تفکر اقتصادی کودکان فقط تحت تاثیر رفتار 

والدین قراردارد؟
 یکی از مسائلی که شخصیت ما را شکل می دهد جامعه و رسانه ها هستند. ما یک جامعه 
2قطبی داریم که در آن یک عده خیلی پولدارهستند و یک عده خیلی بی پول. به همین 
دلیل است که تفکر اقتصادی ما نیز 2قطبی است یعنی برای بعضی از افراد یک تومان یعنی 
هزار تومان و برای برخی به معنای یک میلیون یا یک میلیارد است پس جامعه و طبقه 
اجتماعی می تواند تعاریف گوناگونی را به افراد تحمیل کند. از طرف دیگر افراد تحت تاثیر 
رسانه ها قرار دارند که مدام تبلیغ های بازرگانی پخش کرده و با این کار مصرف گرایی را 
در بین مردم رواج می دهند، به همین دلیل خانواده ها باید به فرزندان خود نسبت به این 

تهدیدها هشدار دهند.
 والدین چگونه به فرزندان شان یاد بدهند مقتصد باشند؟

این بستگی به این دارد که از چه سنی بخواهند این مهارت را پرورش بدهند؟ در سنین 
مختلف باید مسئولیت های اقتصادی متعددی را به فرزندان محول کرد. مثلا از 7سالگی 
به بعد که کودک خواندن و نوشتن یاد می گیرد، به آن ها پول بدهیم و بخواهیم به 
خرید بروند و بقیه پول را حساب کنند. اسکناس و سکه های مختلف به آن ها 
بدهیم تا آن ها با شکل و ارزش اسکناس ها آشنا شوند و با این کار تحلیل 
اقتصادی کودکان را تقویت کنیم. به آن ها یاد بدهیم آینده آن ها و بخشی 
از خوشبختی شان بسته به این است که از همین ابتدا برای آینده شان 

برنامه داشته باشند تا موفق و پولدار شوند.
 چگونه می توان جوانان را به پول درآوردن تشویق کرد؟

 باید به آن ها گفته شود اگر می خواهند استقلال شخصیتی داشته 
باشند باید از لحاظ مالی نیز استقلال پیدا کنند؛ مادامی که آن ها از 
والدین خود پول بگیرند و در زمینه مالی به آن ها وابسته باشند در 
تمامی زمینه ها بدون شک باید از تصمیم آن ها تبعیت کنند. 
البته صرف گفتن کافی نیست و والدین باید در عمل نیز چنین 
چیزی را ثابت کنند. از آنجا که هیچ نوجوان و جوانی تبعیت 
بی چون و چرا را تحمل نمی کند پس سعی می کند 
تمام توان خود را به کار بگیرد تا درآمد داشته باشد و در 
مرحله بعدی نیز، برای اثبات خود سعی می کند که با 
استفاده از شم اقتصادی خود موقعیت مالی خود را 

بهبود ببخشد.
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هزینه هایی که دستمزد کارگران را می بلعند...

مناسب ترین زمان برای پرورش فکر اقتصادی کودکان چه زمانی است؟

آگهي مزایده 
آگهي مزایده ششدانگ پلاک ثبتي شماره 2305/2/118 اصلي واقع 

دربخش 2 قم در موضوع کلاسه پرونده اجرائي 9204030011000669
بموجب پرونده اجرائي کلاسه 9200671،له : بانک تجارت شعبه مرکزي  قم ، 
و علیه : آقاي محمد گائیني مستند سند رهني شماره 63601 مورخ 1384/11/26 
تنظیمي دفترخانه اسناد رسمي شماره 14 قم تمامي ششدانگ پلاک ثبتي شماره 
2305/2/118  اصلي  واقع در بخش 2 ثبت اسناد قم به شماره ثبت 82952 در 
صفحه 142 دفتر 455 واقع در بخش 2 دفتر املاک ثبت اسناد قم به نشاني : قم، 
شهرک امام حسین )ع( ،) 24 متري سوم خرداد( ، کوچه شماره 11 ، کوچه  8 

متري امام سجاد)ع(، پلاک 34 محدود به حدود: 
شمالا: بطول 20/50 متر دیوار به دیوارخانه احداثي درباقیمانده پلاک 2305/2 

اصلي 
شرقا: بطول 6 متر درب و دیواریست به شارع 8 متري 

جنوبا :  بطول  20/50 متر دیوار به دیوار خانه احداثي  درباقیمانده 2305/2 اصلي
غربا : بطول 6 متر دیوار به دیوار پلاک 2305/2/102 اصلي

حقوق ارتفاقي ندارد.
ملک مورد مزایده یک باب ساختمان مسکوني به صورت شمالي ساز دریک 
طبقه همکف با اسکلت دیوار باربر و سقف طاق  ضربي آهني و نماي سیماني احداث 
شده است و داراي 123 متر مربع عرصه و 88 متر مربع شامل سالن نشیمن ، یک 
اتاق ، یک آشپزخانه وسرویس  بهداشتي مي باشد ملک داراي حیاط سازي با درب 

ماشین رو و انشعابات آب و برق وگاز مي باشد.
ارزش ملک مورد مزایده  با نظر کارشناس رسمي دادگستري  بدین شرح مي باشد:

1-عرصه به مساحت 123متر مربع  از قرار هر متر مربع 8/000/000 ریال جمعا 
به مبلغ 984/000/000 ریال 

2-اعیاني همکف  به مساحت 88 متر مربع از قرارهر متر مربع 4/000/000 ریال 
جمعا به مبلغ 352/000/000 ریال 

3-انشعابات و حیاط سازي جمعا به مبلغ 35/000/000  ریال 
ارزش کل ملک به مبلغ یک میلیارد و سیصدو هفتاد و یک میلیون ریال 

)1/371/000/000 ( ریال ارزیابي گردیده است .
مورد مزایده به مبلغ 1/371/000/000 ریال ارزیابي  شده است و جهت 
وصول مطالبات بانک تجارت شعبه قم حقوق دولتي کلاسه فوق الذکر در روز 
دوشنبه مورخ 1393/09/24 از ساعت 9 الي 12 درقم – خیابان ساحلي واحد 
اجراي ثبت اسناد قم از طریق مزایده حضوري بفروش میرسد و مزایده از مبلغ 
1/371/000/000 ریال ) یک میلیارد و سیصدو هفتادو یک میلیون ریال ( 
شروع و به بالاترین قیمت که خریدار داشته باشد فروخته خواهد شد شرکت 
در جلسه مزایده براي عموم آزاد است و فروش کلا نقدي است چنانچه روز 
تعیین شده با تعطیل رسمي مصادف  گردد روز بعد از تعطیل جلسه مزایده 
در همان ساعت و مکان تشکیل خواهد شد طالبین و خریداران میتوانند 
جهت شرکت درمزایده در وقت مقرر با ارائه چک رمزدار به مبلغ پایه  در 
جلسه مزایده به نشاني فوق شرکت نمایند ضمنا بدهي هاي مربوط به آب ،  
برق گاز اعم از حق انشعاب  و اشتراک  و مصرف ونیز بدهي مالیاتي و عوارض 
شهرداري و غیره که رقم قطعي آنها براي این اداره معلوم  نشده  بعهده برنده 
مزایده است و تنظیم سند انتقال موکول به ارائه مفاصا حسابهاي دارایي و 

شهرداري وغیره خواهد بود.  
تاریخ انتشارآگهي مزایده: 1393/08/04

مهدي روز خوش – واحد اجرا ثبت اسناد واملاک قم 

آگهي فقدان سند مالکیت 
مصدق  شهود  استشهاد  برگ  یک  ارائه  با  انواري  سعید  سید  آقاي  
اعلام داشته که سند مالکیت بشماره مسلسل 335212 مربوط به پلاک 
10598/160/1059 اصلي واقع در بخش یک ثبت قم ذیل ثبت 84853 در 
صفحه 263  دفتر 502 ثبت و سند صادر و بعلت سهل انگاري مفقود گردیده 
و تقاضاي صدور سندمالکیت المثني را نموده است . لذا مراتب باستناد تبصره 
یک اصلاحي ماده 120 آئین نامه قانون ثبت دریک نوبت به تاریخ ذیل آگهي 
مي گردد تا چنانچه کسي مدعي وجود سند مالکیت نزد خود و یاانجام معامله 
باشند مراتب را همراه با مدارک خود پس از انتشار آگهي ظرف مدت 10  روز 
کتبا به این اداره اعلام و ارسال و رسید اخذ نمایند تامورد رسیدگي قرارگیرد 
. بدیهي است پس از انقضاي مهلت مقرر نسبت به صدورسند مالکیت المثني 

برابر مقررات اقدام خواهد شد. 
جعفر کاظمي- رئیس ثبت اسناد منطقه یک قم 

آگهی تحدید حدود اختصاص
چون تحدید حدود ششدانگ یک باب ساختمان  بپلاک 39 فرعی از 
10420 اصلی واقع در بخش یک ثبت قم اراضي خیابان آذر- ک 44 بعد از 
چهارراه دوم پلاک 11 که بنام عباس حاجي  شعباني وشنوه فرزندحسین 
میباشد، در جریان ثبت است که تبصره واحده ماده 13 قانون تعیین تکلیف 
اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی بعمل نیامده از طرفی مطابق ماده 
15 قانون ثبت نیز نمیتوان عمل نمود، لذا بنا به تقاضای کتبی نامبرده طی 
وارده 1/11093 -93/8/3 تحدید حدود پلاک مذکور در روز یک شنبه مورخ 
93/9/2 ساعت 8/5 الی 12 صبح در محل وقوع ملک انجام میگردد بدینوسیله 
به اطلاع اهالی و خصوصا به مالکین مجاور و یا نماینده قانونی آنها اعلام میدارد 
که در روز و ساعت مقرردرمحل مذکور حضور بهم رسانند. مهلت قانونی 
ازتاریخ تنظیم صورتمجلس بمدت یکماه خواهد بود و اعتراضات مجاورین 
طبق ماده 20 قانون ثبت پذیرفته و رسیدگی خواهد شد ضمنا تبصره ماده 
مصوب 73/2/25 متعرض ظرف مدت یکماه پس از تسلیم اعتراض با اداره 
ثبت میبایست گواهی تقدیم دادخواست بمرجع ذیصلاح قضایی را نیز به این 

اداره ارائه نماید.
تاریخ انتشار: 93/8/5 
جعفر کاظمی – رئیس اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم
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ایمان / جواد قاسمی ورجانی:

خلوص نیت مهمترین رکن 
در دستگاه امام حسین )ع( است

رئیس شورای هیئات مذهبی استان قم در گفت و گو با خبرنگار 
ما گفت: اگر می خواهیم که در دستگاه امام حسین )ع( نتیجه بگیریم، 
باید خلوص نیت داشته باشیم. هر چه در دستگاه سید الشهداء حالت 

خضوع و خشوع بیشتری داشته باشیم.
حجت الاسلام والمسلمین سید محمد چهل اخترانی با تاکید 
بر اینکه مسیر اهل بیت )ع( مسیر ارتباط باخداست؛ اظهار داشت: 
بهترین راه ارتباط باخدا نماز است، لذا بزرگ ترین سفارش من به 
نوجوانان و جوانان و کسانی که ارادتمند به اهل بیت )ع( هستند این 

است که نماز را در سرلوحه کار خود قرار دهند. 
وی افزود: حضرت اباعبدالله الحسین )ع( همه مصیبت ها و داغ ها 
را دید تا نماز برپا بماند، لذا می بینیم که وقتی ظهر عاشورا یکی از 
اصحاب عرض می کند که وقت نماز است، سیدالشهدا بزرگ ترین 
دعایی که در حق ایشان کردند این بود که فرمودند »خداوند تو را از 

نمازگزاران قرار دهد«.
وی ادامه داد: از جوانان هیئتی درخواست دارم به نماز اول وقت 
اهمیت زیادی دهند، نماز راه ارتباط با پروردگار است، لذا بنیان گذار 
مکتب شیعه حضرت امام صادق )ع( در شب شهادت خود وقتی تمام 
فامیل را دعوت کرد، به سفارش در مورد اقامه نماز پرداخت و فرمود 
»شفاعت این خانواده از رسول الله تا بقیه الله به کسانی نمی رسد که 

نماز را خفیف بشمارد«.
چهل اخترانی بیان داشت: بعضی از خانواده های جوانان هیاتی 
با ما تماس می گیرند و اعلام می کنند که متأسفانه جوان ما به نماز 
بی اعتنا است، لذا من سفارش می کنم به نماز اول وقت چراکه نماز 

رابط بین بشر و خداست. 
وی گفت: کسی که ارادتمند به اهل بیت است و در هیئت ها 
شرکت می کند، باید به نماز اول وقت اهمیت دهد و تمام مشکلات 
خود را باخدا در میان بگذارد؛ بالاترین سرمایه برای انسان مومن و 

شیعه اهل بیت و جوانان علاقمند به هیات، نماز است.
رئیس شورای هیئات مذهبی استان قم در بخش دیگری از 
سخنان خود با اشاره به برنامه های استکبار و غرب برای جوانان شیعه، 
بیان داشت:  یکی از برنامه های استعمار برای جوانان ایران است تا با 
رخنه در هیئات مذهبی، جوانان را به سمت و سویی ببرند که دیگر 

نتوانند برای جامعه خود مفید باشند. 
وی تصریح کرد: جوان برای اینکه فکر سالمی داشته باشد؛ باید 
جسمی سالمی داشته باشد، ولی جوانی که به سمت دود و سیگار 
و قلیان می رود، کم کم عقل خود را هم از دست خواهد داد. من 
خواهشی که از جوانان هیاتی دارم این است که به هیچ عنوان خود را 

آلوده این گونه موارد نکنند.
مداحان بزرگترین الگوی جوانان هیاتی هستند

چهل اخترانی در بخش دیگری از سخنان خود با اشاره به اینکه 
بزرگ ترین الگو برای جوانان هیاتی مداحان هستند، گفت: مداحان 
به واقع در جامعه تأثیرگذارند، به حمدالله مداحان ما بیدار هستند و 
اشعار بسیار عالی و پرمحتوایی را می خوانند. ولی متأسفانه برخی از 
مداحان با این بهانه که می خواهند جوانان را جذب کنند اشعار و 

ترانه هایی را می خوانند که درشان ائمه و اهل بیت )ع( نیست. 
وی ادامه داد: حتی شنیده ایم که بعضی ها سبکی را می خوانند که 
از ترانه های سابق کپی برداری شده است، خواندن اشعار با این وزن و 

سبک؛ حالت معنوی را از سینه زن می گیرد.
وی افزود: سابق اشعار سنگینی را مداحان می خوانند که اشک بر 
پهنای صورت سینه زن جاری می شد، توجه به این اشعار و سبک ها 
سرمایه ای است برای جوانان و علاقه مندان به مداحی که ان شاءالله 
جوانانی که تازه مداحی را شروع کردند به این موضوع توجه داشته 

باشند. 
چهل اخترانی اضافه کرد: اینکه برخی می گویند این سبک ها دیگر 
نمی تواند جوانان را جذب کند، موردقبول نیست. جوان به عشق امام 
حسین )ع( به هیات می آید. از مداحان جوان هم درخواست دارم که 
این سبک های ترانه ای را ترک کنند که از عظمت و اعتبار می افتند و 

بعد متوجه خواهند شد که این راه درست نبوده است.
جوانان باید در هیئت ها مورد احترام قرار گیرند

رئیس شورای هیئات مذهبی استان در بخش دیگری از سخنان 
خود گفت: وظیفه مسئولان هیات ها این است که جوانان را احترام 

کنند، به هر نحوی که جوان وارد هیات می شود باید مورداحترام باشد 
چراکه آنان در سنی هستند که نیاز به احترام و توجه دارند. 

وی افزود: اگر ما بتوانیم با احترام و توجه آنان را جذب دستگاه 
امام حسین )ع( بکنیم کار بزرگی انجام داده ایم، در غیر این صورت 
آنان در دام های بسیار زیادی که در سطح جامعه برای آنان گسترده 
شده است، گرفتار خواهند شد. به حمدالله مسئولان هیئات همگی 
متواضع هستند ولی من از آنان درخواست می کنم که نسبت به 

جذب جوانان به هیئات اهتمام بیشتری داشته باشند.
وی در ادامه سخنان خود با اشاره به اینکه متأسفانه یکی از 
آسیب های جدی برخی از هیئات مذهبی مداح محوری است، بیان 
داشت: سفارش اکید ما همیشه این بوده که هیات باید منبر محور 
باشد، در بعضی هیات ها می بینیم که فقط مداح حضور دارد و اهمیت 

چندانی برای منبر قائل نیستند. 
وی افزود: اینکه مداح می تواند تأثیر زیادی بر مستمعین داشته 
باشد را قبول دارم، اما وقتی یک شخصیت منبری روش زندگی و 
اخلاقیات اهل بیت را برای مستمعین و جوانان تبیین کند، می تواند 

تأثیر بسیار زیادی داشته باشد. 
وی تصریح کرد: سخنران می تواند با تبیین ابعاد مختلف شخصیت 
وزندگی ائمه؛ مستمعین را آماده نماید تا بتوانند بیشترین بهره را از 
مداحی ببرند. ما در قم منبری های بسیار عالی و معروفی داریم که 
جوانان چندین ماه منتظر هستند که یک جلسه بتوانند پای منبر این 
شخصیت بنشینند و بهره ببرند که ما باید از این فرصت بیشترین 

استفاده را بنماییم.

مداحان باید مطالب خود را از 
منابع متقن شیعی بگیرند

رئیس کانون شعرای آئینی قم نیز در گفت و گو با خبرنگار ما 
گفت: سخنرانان، شاعران و مداحان در مخاطب اثر بسیار زیادی دارند، 
ممکن است میزان تأثیرگذاری شعر چند برابر هم باشد؛ لذا این افراد 
باید مطالب را از منابع متقن شیعی بگیرند، نه اینکه به شنیده ها اکتفا 
نمایند. محمد علی مجاهدی اظهار داشت: وقتی از برخی مداحان و 
یا منبری ها می پرسیم این مطلب را از کجا آورده ای، می گوید که 
شنیدم فلان کس و فلان جا چنین می گفت؛ با این فرهنگ نمی شود 
به جنگ وهابیت رفت؛ متأسفانه ما امروز خوراک آماده ای را به دست 
خودمان داریم برای وهابیت که به خون شیعه و اعتبار و کرامت 
شیعه تشنه است، آماده می کنیم. وی تصریح کرد: بسیاری از اشعاری 
که در این زمینه سروده شده است به خصوص در این ده ساله اخیر 
مشکلات اساسی داشته و بااینکه بنده بنا بر ضرورتی که می دانستم و 
احساس وظیفه ای که می کردم، متولیان امور فرهنگی کشور از وزارت 
ارشاد گرفته تا سایر نهادها را در جریان این یورش ناخواسته قراردادم؛ 
متأسفانه تا به امروز کوچک ترین توجهی به این مسئله نشده است و 
همچنان وهابیت از جهل دوستان نادان ما سوءاستفاده می کند و از 
آن چماقی ساخته برای کوبیدن بر فرق شیعه، واقعاً این ظلم بزرگی 
است. وی در ادامه سخنان خود افزود: شیعه در تمامی ادوار پاسخگوی 
نیاز زمانه خود بوده است و ما باید این خصلت اساسی را حفظ کنیم 
و هرکسی به اندازه توانی که دارد به میدان بیاید و اجازه دهیم توسط 
پژوهشگران آثاری آفریده شود که پاسخگوی نیاز جامعه امروز باشد.  
وی تاکید کرد: نباید اجازه داد شیاطینی که در انتظار این هستند تا 
روزنه ای پیدا کنند و یک اوضاع بی سروسامانی را در محافل ما ایجاد 
نمایند، از فرصت ها سوءاستفاده کنند. باید از همین امروز با تمام وجود 
برای دفاع از کیان شیعه و فرهنگ ماندگار شیعه دست به کار شویم، 

همان طور که علامه امینی ها با نوشتن الغدیرها توانستند در برهه ای از 
زمان جلوی این تهاجم ویرانگر را بگیرند، حوزه های علمیه، دانشگاه ها 
و مراکز علمی ما باید امروز با خلق آثاری فاخر و جامع نیاز معنوی 

جامعه شیعی را در موضوعات مختلف برآورده کنند.

مردم طرفدار اهل بیت هستند، 
نه شاعر و مداح!

حجت الاسلام والمسلمین شیخ مهدی دانشمند نیز در گفت و 
گو با خبرنگار ما گفت: منبری، واعظ، مداح و شاعر اهل بیت)ع( اگر 
طرفدار دارند؛ به قول معروف »تمام این تعاریف از شه بوُد«. مردم 
عاشق اهل بیت علیهم صلوات الله هستند و هرکس بهتر نوکری کند 

به خاطر اینکه بیشتر به درد ارباب می خورد دوستش دارند.
وی افزود: به همین دلیل است که اگر واعظی یا مادح و شاعری 
پایش را از خط و مرز وگلیم ولایت خارج بگذارد به راحتی ازچشم 
مردم می افتد و کنار زده خواهد شد؛ پس معلوم می شود اگر مردم 
طرفدار ما می بودند با اشتباهات و خطاهای ما باز مرید و طرفدار 
میماندند! به همین دلیل که تا خوب نوکری می کنیم دوستمان 
دارند و به محض انحراف و کجی ما، دست از ما برمی دارند، معلوم 
می شود طرفدار آقا سیدالشهداء ارواحنا له الفداه هستند نه من و ما !

وی با اشاره به اینکه نباید فراموش کنیم که جوانان چون شور 
زیاد دارند ؛ زودهم خسته می شوند، اضافه کرد:  کسی که می خواهد   
با جوانان گفتمان داشه وارتباط برقرار کند می بایست به دو اسلحه 

مسلح و مسلط باشد . یکی زبان جوان و دیگری زبان زمان .  

دانشمند ادامه داد: باید بازاریابی کرد که جوانان امروز گمشده شان 
چیست؟ به دنبال کدام مبحث و موضوعی می گردند ؟ نیازمند به 
شنیدن کدام موضوعات هستند؟ چگونه باید برای آنان صحبت کرد 
که هم به دلشان بنشیند و هم بپذیرند و هم تاثیرگذار باشد ؟ پاسخ 

به این سئوالات را باید از خود جوانان آموخت ؟ 
وی گفت: ارتباط با جوانان خیلی مفید است، انصافا آنقدر که 
جوانان به ما کمک می کنند ما به آنان کمک نمی توانیم بکنیم، 
خیلی خوب راهگشایی می کنند، فقط باید شنونده خوبی باشی . 
متاسفانه صنف ما فقط عادت کرده ایم که بگوییم .کمتر وقت می 
گذاریم که بشنویم . ما واقعا نیازداریم به اینکه کمی هم به پای درد و 
دلهای جوانان بنشینیم و مثل یک دوست رفیق شفیق شنونده حرف 
هایشان باشیم .  این خطیب توانمند بیان داشت: ما فقط باید خواسته 
های نسل جوان را در سخنرانی هایمان دسته بندی کنیم و به آن 
محتوا ببخشیم و دقیق و علمی و کاربردی تقدیمشان کنیم . مثل 
آشپزی که برنج و نخود و لوبیا و گوشت و مواد خام آشپزی را تحویل 
می گیرد و پخته تحویل می دهد . مانیز باید آشپزی یادبگیریم و 
نیازمندی ها و محتویات ذهنی و قلبی آنان را بگیریم و با آتش و 
شعله و نور وحی  فرمایشات اهل بیت)ع( بپزیم و سرسفره هیات 

بگذاریم تا نوش جان کنند. 
وی در بخش دیگر از سخنان خود گفت: هرچه حلقه های 
معرفتی برای جوانان بیشتر دیده شود و سعی شود سینه های جوانان 
شکافته شده و آنچه سوال و شبهه در دلشان است بیرون ریزند تا با 
پاسخگویی صحیح به سئوالاتشان جوانان را نسبت به مکتب اهل 

بیت )ع( خوشبین تر و راسخ تر گردانیم، بهتر است .
هیات ها دچار انحراف نشوند

حجت الاسلام دانشمند در بخش دیگری از سخنان خود تصریح 
کرد: تمام هیئات مذهبی مواظب باشند دچار انحراف و دگر اندیشی 

نشوند، وی با تاکید بر اینکه تابلو کارمان باید هدایت مردم و نسل 
جوان باشد، افزود: اگر این تابلو و هدف باشد، فقط باید راه انبیاء و اهل 
بیت)ع( را طی کرد، ولی اگر هدف شلوغ بازی و جذب نسل جوان 
بود، آن وقت دچار کارهایی خواهیم شد که نه تنها کمک به هدایت 

نمی کنیم بلکه عامل انحراف هم خواهیم بود.
وی افزود: مواظب باشید هیات پایگاه ضد انقلاب و دشمنی 
با علماء و مراجع و فتوای و فقه و فقاهت و ولایت فقیه نشود، از 
هرچیزی که وهن شیعه و مخالف فتاوا و احکام شرعیه فقهی هست 
دوری کنید،  سعی کنید فضایی را ایجاد کنید که هرجوانی در جلسه 
هیات می آید بوی شهدای عزیز 8سال دفاع مقدس را حس کند . 

یعنی آشتی با شهدا کرده و برگردد.
وی تصریح کرد:  باید دقت شود از سخنرانان و مادحینی استفاده 
نشود که خدای ناکرده موضعی با نظام و انقلاب و شهداء و مراجع 
و فقها داشته باشند، همچنین فراموش نکینم اگر آزادانه با امنیت 
کامل مشغول عزاداری و خدمت به اسلام هستیم  مرهون زحمات و 
خون شهدای عزیز می باشیم که باید در هیئات به شهدا نیز اهمیتی 

ویژه ای داده شود.

»مداحی« شروط و قیود زیادی دارد
یکی از مداحان جوان و عضو شورای هیئات مذهبی استان قم نیز 
در گفت و گو با خبرنگار ما با تاکید بر اینکه مداحی، شروط و قیود 
زیادی دارد، گفت: مداحی در ایام سرور و شادی و مرثیه خوانی در 
عزای معصومان مظلوم هنری مقدس و حرفه ای ارزشمند است،  به 
شرط آنکه توام با قصد قربت بوده و همراه با رفتارهای خلاف شرع 
نباشد. جواد اشعری اظهار داشت: بر کسانی که قصد پیوستن به جمع 
خدمتگزاران آستان اباعبدالله و مداحان بااخلاص را دارند لازم است 
مواردی را مدنظر داشته باشند تا در زمره افرادی قرار گیرند که تبلیغ 

بالاترین رکن دین یعنی محبت و ولایت را انجام می دهند. 
وی افزود: یک مداح علاوه بر پیراستگی جسم، قداست روح و 
نزاهت جان باید کردار نیک و اخلاق رفیع اسلامی را نیز داشته باشد 
و از تمام آلودگی ها دوری کند و به اوامر و نواهی خداوند نیز پایبند 
باشد. اشعری خاطر نشان کرد: مداحان باید خدا را شاکر باشند که به 
آنان توفیق داده تا احساس، هنر و زبان خود را در خدمت پیشوایان 
دین قرار دهند و عمری را در جهت عشق به اهل بیت با حضور در 
جلسات مذهبی به ذکر ائمه اطهار به ویژه گلگون کفن صحرای کربلا 

و یارانش می گذرانند. 
این مداح جوان با تاکید بر تعمیق معرفت به ائمه در مداحان، 
گفت: یک مداح موفق برای ایفای نقش مهم مداحی قبل از اجرای 
برنامه باید با شرکت در کلاس های مربوط بر مجموعه ای از معارف 

علمی و تاریخی آگاهی پیدا کند.
وی افزود: مداح باید ضمن مطالعه کتاب های معتبر در باب زندگی 
پیشوایان اسلام و خواندن مقاتل معتبر و استفاده از تجربیات اساتید و 
پیشکسوتان و بهره گیری از متون ادبی هدفمند، اشعاری را دستمایه 
کار خود قرار دهد که جمال صورت را با کمال مضمون یکجا داشته 
باشد. اشعری تصریح کرد: مداحانی که استاد ندیده و در جهت غنای 
فکری و محتوایی برنامه خویش نمی کوشند و با علمای صالح ارتباط 
ندارند، نمی توانند مطالبی را در اختیار شنونده بگذارند که از عمری که 
آنان در اختیار مداحان گذاشته اند گرانبهاتر باشد و نمی توانند کلمات 
عربی را که گاه جابجایی یک حرکت اعراب، معنی را خراب می کند، 

صحیح تلفظ کنند. 
وی خاطر نشان کرد: یکي از مسائل با اهمیتي که براي مدیحه 
سرایان و مداحان توجه به آن ضروري و ارزش آفرین است، پاکسازي 

نیت و دوري از ریا و ظاهرسازي است. 
وی گفت: چون عزاداري براي عزیزان درگاه خدا، امري عبادي 
است و عبادت بدون قصد قربت و خلوص نیت مورد پذیرش واقع 
نمي شود، از این رو باید مداح و ذاکر اهل بیت)ع( اخلاص را که 
جوهر، خدایي است؛ در خود پدید آورد و فقط براي رضایت خداوند 
و خشنودي پیامبر)ص( و امامان پاک مداحي کند تا عمل بي شائبه 
او نزد خدا و خلق و در پیشگاه ارواح طیّبة معصومان مقبول واقع 
شود. در غیر اینصورت هیچ تأثیري در قلوب بر جاي نخواهد گذاشت 
و خواندنش تنها در حدّ شنیدن است و بس. وی در پایان سخنان 
خود گفت: مستند گویی یکی از موارد بسیار مهمی است که باید 
مورد توجه جدی مداحان باشد، استوار بودن سخن بر اساس منابع 
و ماخذ قابل قبول و مورد اطمینان می تواند تاثیر بسیار بیشتری بر 

مخاطب داشته باشد. 

»ایمان« بررسی می کند:

بایدها ونبایدهای آئین عزاداری
اخبـــار

عیادت نهاوندیان از آیت الله صانعی 
رییس دفتر رییس جمهوری و سرپرست نهاد ریاست جمهوری روز شنبه با 

حضور در بیت آیت الله یوسف صانعی ، از ایشان عیادت کرد. 
به گزارش ایسنا، محمد نهاوندیان در این دیدار که آقای حسین فریدون دستیار ویژه 
رییس جمهوری و دکتر سید حسن هاشمی وزیر بهداشت ، درمان و آموزش پزشکی، وی 
را همراهی می کردند، ضمن اطلاع از روند مداوای آیت الله صانعی، از درگاه خداوند برای 
ایشان آرزوی تندرستی و سلامت کامل کرد. آیت الله صانعی نیز در این دیدار با تجلیل از 
اقدامات دکتر حسن روحانی و دولت یازدهم ، دستاوردهای طرح بیمه سلامت را ستود و 

برای موفقیت دولت یازدهم در پیشبرد طرحهایش دعا کرد. 

معاون پارلمانی رئیس جمهور: در صورت عدم اصلاح

طرح حمایت از آمران به معروف به ضد خود 
تبدیل می شود 

معاون پارلمانی رئیس جمهور گفت: دولت و نظام اسلامی معتقد به فریضه 
الهی امر به معروف و نهی از منکراند. مخالفت ما با برخی مواد طرح نیز به معنای 

مخالفت با فریضه الهی نیست. 

به گزارش ایسنا، مجید انصاری در جریان رسیدگی مجلس شورای اسلامی به طرح 
حمایت از آمران به معروف و ناهیان از منکر، گفت: اشکالاتی در برخی مواد این طرح وجود 
دارد که در صورت بی توجهی به آنها و اصلاح نشدن این اشکالات ممکن است طرح حمایت از 
آمران به معروف و ناهیان از منکر به ضد خود تبدیل شود. وی افزود: این که گفته می شود طی 
35 سال گذشته در خصوص انجام این فریضه الهی کاری انجام نشده است، درست نیست. 
رفع فقر، محرومیت، جهل و فساد و اقدامات دوران دفاع مقدس همگی مصداق امر به معروف و 
نهی از منکر بود. امروز نیز مبارزه نیروی انتظامی با مواد مخدر یعنی نهی از منکر علنی. انصاری 
با انتقاد به تعریف نشدن عباراتی نظیر "دعوت به خیر"، "نصیحت"، "تکریم ارباب رجوع"، 
"انضباظ اداری" و "فساد اداری،" گفت: عباراتی که در ماده 9 طرح حمایت از آمران به معروف 
و ناهیان از منکر آمده است، در هیچ یک از قوانین کشور تعریف نشده است. به طور مثال 
اگر کارمندی عادی ساختمان، تابلو یا گلدانی را دید و تشخیص داد که این اقلام مصداق بارز 
تجمل گرایی است و شروع کرد به برخورد کردن با مظاهر تجمل گرایی و یا اگر ارباب رجوعی 
خارج از ساعت اداری مثلا" به مجلس مراجعه کرد و درخواست ملاقات با رئیس مجلس را کرد 
آیا قابل قبول است؟ اساسا معیار تشخیص تجمل گرایی یا تکریم ارباب رجوع یا انضباط مالی و 
فساد اداری چیست؟ در این قانون تعریفی از این عبارات مهم ارائه نشده است. وی با اشاره به 
دیدگاه امام خمینی )ره( در باب امر به معروف و نهی از منکر، گفت: فقهای نظام به ویژه امام 
خمینی )ره( در کتاب تحریرالوسیله اولین شرط امر به معروف و نهی از منکر را علم، اطلاع و 
آگاهی فرد ناهی از منکر یا امر کننده به معروف می دانند. امام )ره( تأکید دارند اگر این شرایط 
در فرد نبود امر به معروف و نهی از منکر توسط این فرد جایز نیست. معاون پارلمانی رئیس 
جمهور متذکر شد: تأکید می کنم یکی از نقایص طرح مذکور این است که شاخص و تعریفی 
از کلمات فوق الإشاره ارائه نداده است. به تعداد مردم در این زمینه اختلاف سلیقه وجود دارد. 
انصاری بار دیگر هشدار داد: تصویب مواد 9 و 10 طرح حمایت از آمران به معروف و ناهیان از 

منکر باعث ایجاد هرج و مرج و دعوا در ادارات می شود. 

با تصویب مجلس: 

مردم حق نقدعلنی کارگزاران نظام را پیدا کردند 
ایمان: نمایندگان مجلس شورای اسلامی با تصویب ماده 9 طرح حمایت از 
آمران به معروف و ناهیان از منکر ضمن قائل شدن حق نقد علنی و غیرعلنی 
برای مردم نسبت به کارگزاران نظام، مصادیق معروف و منکر را نیز تعریف کردند. 
به گزارش ایسنا، با تصویب مجلس مردم از حق دعوت به خیر، نصیحت، نقد علنی 
و غیرعلنی در مورد عملکرد دولت برخوردارند و می توانند نسبت به مقامات، مسئولان، 
مدیران و کارکنان تمامی اجزای حاکمیت سه گانه اعم از وزارتخانه ها، سازمان ها، موسسات، 
شرکت های دولتی، موسسات و نهادهای عمومی غیردولتی، نهادهای انقلاب اسلامی، 
نیروهای مسلح و کلیه دستگاه هایی که شمول قوانین و مقررات عمومی نسبت به آنها 
مستلزم ذکر یا تصریح نام است، امر به معروف و نهی از منکر کنند و موارد ذیل نیز از جمله 
مصادیق معروف و منکر است: الف- حذف بیت المال و اموال عمومی ب- انضباط اداری و 
مالی ج- تکریم ارباب رجوع د- فساد اداری، مالی و یا اقتصادی ه- تجمل گرایی و اشرافی 
گری . از 207 نماینده حاضر در جلسه 148 رأی موافق، 21 رأی مخالف و 7 رأی ممتنع 

این ماده را به تصویب رساندند. 

وزیر پیشنهادی علوم در جلسه فراکسیون رهروان ولایت 

وزارت علوم را مرکز تولید علم می دانم 
نه پایگاه جناح های سیاسی 

یک عضو هیات رئیسه فراکسیون رهروان ولایت مجلس با اشاره به حضور 
وزیر پیشنهادی علوم در جلسه امروز یک شنبه فراکسیون رهروان ولایت گفت 
که وی عنوان کرده وزارت علوم را مرکز تولید علم می داند نه پایگاه جناح ها و 

گروه های سیاسی. 
غلامرضا اسداللهی در گفت وگو با ایسنا اظهار کرد:  در جلسه صبح امروز فراکسیون 
رهروان ولایت که با حضور محمود نیلی احمدآبادی برگزار شد آقای نیلی توضیحاتی در 
مورد سوابق علمی خود ارائه کرد. وی افزود: نمایندگان نیز در این جلسه توقعات و نقطه 
نظرات خود را مطرح کردند. خصوصا در مورد شرایط علمی کشور و این انتظار که دانشگاه 
به باشگاه سیاسی تبدیل نشود. اسداللهی ادامه داد: وزیر پیشنهادی علوم نیز در این جلسه 
گفت که وزارت علوم را به عنوان مرکز تولید علم می داند نه پایگاه جناح ها و گروه های 
سیاسی. به گفته  اسدالهی وزیر پیشنهادی علوم در این جلسه عنوان کرد که خود را در 
چارچوب نظام می داند و از کسانی که در چارچوب نظام و معتقد به آن باشند استفاده 
خواهد کرد. این عضو فراکسیون رهروان ولایت همچنین خاطرنشان کرد: آقای نیلی در 
این جلسه گفتند که بنا ندارند از افراد حاشیه دار، حاشیه ساز و کسانی که در آشوب ها 
بودند استفاده کنند. وی در پایان با بیان این که »هنوز رویکرد فراکسیون رهروان ولایت در 
مورد وزیر پیشنهادی علوم مشخص نشده است« گفت که احتمالا جلسات دیگری بین 

فراکسیون رهروان ولایت و وزیر پیشنهادی علوم برگزار شود. 

مصباحی مقدم نماینده تهران :

وضعیت نمایندگان دو شغله رسیدگی عاجل شود 
نماینده مردم تهران در مجلس گفت: هیات نظارت بر رفتار نمایندگان به 

موضوع دو شغله بودن نمایندگان رسیدگی کند. 
غلامرضا مصباحی مقدم طی تذکر شفاهی خود در جلسه علنی امروز مجلس شورای 
اسلامی گفت: طبق قانون نمایندگان بر اساس مسئولیت نمایندگی ملتزم و متعهد به حفظ 
حیثیت مجلس و نمایندگان هستند اما متاسفانه برخی همکاران محترم همزمان عضو 
هیات مدیره بنگاه های اقتصادی و سندیکاهای تجاری هستند و این خلاف قانون مصوب 
است. وی با اشاره به ماده 80 آئین نامه داخلی مجلس گفت: نمایندگان براساس مسئولیت 
نمایندگی ملتزم و متعهد به حفظ حیثیت مجلس و نمایندگان هستند و دو شغله بودن 
نمایندگان قابل قبول نیست و به هیات نظارت بر رفتار نمایندگان و رئیس محترم آن تذکر 
می دهم جلوی ادامه این خلاف قانون را بگیرند. نماینده مردم تهران در مجلس شورای 
اسلامی افزود: به یکی از همکاران دو شغله، دوستانه تذکر دادم از شغل دوم استعفا کند، اما 
ایشان اظهار کرد استعفا کرده است، چند بار تاکید کردم در جلسات مربوط حاضر نشوند و 
نامه های آن را امضا نکنند و ایشان قول داد عمل کند اکنون چند ماه از آن تذکر دوستانه 
می گذرد اما تخلف ادامه دارد. نماینده مردم تهران در مجلس شورای اسلامی در پایان 
تصریح کرد: هیات نظارت بر رفتار نمایندگان در مورد همه مواردی که چنین تخلفی رخ 

داد به وظایف خود عمل کنند تا از شان مجلس صیانت شود. 

اگر واعظی یا مادح و شاعری پایش را از خط و مرز وگلیم ولایت 
خارج بگذارد به راحتی ازچشم مردم می افتد و کنار زده خواهد 

شد؛ پس معلوم می شود اگر مردم طرفدار ما می بودند با اشتباهات 
و خطاهای ما باز مرید و طرفدار میماندند! به همین دلیل که تا خوب 
نوکری می کنیم دوستمان دارند و به محض انحراف و کجی ما، دست 

از ما برمی دارند، معلوم می شود طرفدار آقا سیدالشهداء 
ارواحنا له الفداه هستند نه من و ما !

سرپرست وزارت علوم:

اسامی متخلفان در ماجرای بورسیه اعلام نمی شود
آیت الله آملی لاریجانی:

نسبت دادن اسیدپاشی به امر به معروف ظلم فاحش به نظام است

سرپرست وزارت علوم، تحقیقات و فناوری با بیان اینکه اسامی 
متخلفان در ماجرای بورسیه اعلام نمی شود، خبرداد که 36 نفر 
از متخلفان اخراج شده اند و حدود 800 نفر از آنان نیز نمی توانند 
عضو هیات علمی شوند مگر اینکه در فراخوان جذب شرکت کنند. 
به گزارش مهر، محمدعلی نجفی دیروز در نشست خبری به 
بیان جزئیات روند اعلام بورسیه ها گفت: انصاف نبود همه را ممنوع 
التحصیل کنیم از این رو اعلام کردیم که هزینه ها را پرداخت 
کنند. وی با بیان اینکه اسامی متخلفان اعلام نمی شود، اظهار 
داشت: تا کنون هیچ دستگاهی نخواسته که اسامی را اعلام کنیم 
ما نیز اگر رئیس جمهور اسامی را بخواهد به صورت محرمانه این 
اسامی را به وی می دهیم.سرپرست وزارت علوم با تأکید بر اینکه 
840 نفر شرایط بورس را نداشتند حالا باید عذرخواهی کنیم؟ 
وزارت علوم از چه چیزی باید عذرخواهی کند، گفت: 36 نفر را به 

کل اخراج کردیم و حدود 800 نفر نیز نمی توانند از امتیاز هیأت 
علمی شدن استفاده کنند مگر اینکه اگر درسشان تمام شد، در 
فراخوان جذب شرکت کنند. وی افزود: 750 نفر را یک نفر از 
مسئولان وزارت علوم و 90 نفر دیگر را یکی از روسای دانشگاهها 
معرفی کرده بود.نجفی گفت: ما پرونده های این افراد را با هدف 
منع استخدام به دستگاههای دیگر نمی دهیم. وی درباره تعیین 
سرپرست برای دانشگاه تهران به خبرنگار مهر گفت: نیلی در 
صورت رأی آوردن از مجلس، سرپرست دانشگاه تهران را مشخص 
می کند.وی همچنین درباره معرفی وی به شورای عالی انقلاب 
فرهنگی برای تأیید حکم سرپرستی اش و اینکه گفته می شود 
شورا وی را تأیید نکرده است، گفت: نیلی را به شورا معرفی نکردم 
و گفته بودم که در آینده علت آن را می گویم اما حالا که معرفی 
شد باید بگویم منتظر بودم برای وزارت معرفی شود. سرپرست 
وزارت علوم همچنین گفت: دیوان محاسبات اعلام کرده وزارت 
علوم نباید هزینه تحصیل 164 ایثارگر را بدهد اما ما به خاطر 
احترام ایثارگران در تلاشیم این اتفاق نیافتد اما از این تعداد 23 نفر 
فاقد شرایط حداقلی برای بورس بودند و باید هزینه ها را برگردانند.

وی اظهار داشت: وزارت علوم از افرادی که باید هزینه های تحصیل 
را برگردانند هیچ خسارتی دریافت نمی کند برای بورسیه های 
بدون آزمون 40 میلیون تومان به دانشگاه داده شده که باید مبلغ 
را برگردانند. همچنین ماهانه به طور متوسط یک میلیون تومان 
حقوق داشتند که به میزان ماههایی که این مبالغ دریافت شده باید 

این مبالغ را نیز برگردانند.

رئیس قوه قضاییه با اشاره به اسیدپاشی های اخیر گفت: نباید 
با ربط دادن این موضوع به امر به معروف و نهی از منکر، مقولات 
دینی را تخریب و زیر سوال ببریم و بنده برای برخی رسانه های 
داخلی متاسفم که به این موضوع دامن می زنند، چرا که این امر 

ظلم فاحش به نظام، متدینین و متفکرین جامعه است.
قانون،  ملی  همایش  آملی لاریجانی"در  "صادق  آیت الله 
امر به معروف و نهی از منکر که صبح روز یکشنبه در مجتمع 
شهید بهشتی برگزار شد، ضمن تسلیت به مناسبت فرارسیدن 
محرم الحرام اظهارداشت: من گمان نمی کنم که تاکنون چنین 
همایشی در زمینه امر به معروف ونهی از منکر برگزار شده باشد و 
این در حالی است که همه ما می دانیم طبق اصل 8 قانون اساسی 
دعوت به خیر و امر به معروف و نهی از منکر وظیفه همگانی و مهم 
نسبت به مردم به دولت و دولت نسبت به مردم و مردم نسبت به 

یکدیگر است. 
از  از منکر  امر به معروف و نهی  وی تاکید کرد: توجه به 
مهمترین امور است و تردیدی نیست که این فریضه از ضروریات 
دین است و چنانچه کسی دینی بودن امر به معروف و نهی از منکر 

را انکار کند، از کافرین است. 
 رئیس دستگاه قضا گفت: نسبت دادن اسیدپاشی به امر به 
معروف و نهی از منکر ظلم فاحش به نظام است و نباید فضای 
سالم نظام را آلوده کرد و متاسفانه برخی رسانه های داخلی به 
این امر دامن زده اند.آیت الله آملی لاریجانی به بحث اسیدپاشی 
در اصفهان اشاره کرد و گفت: برخی رسانه های غربی و کشورهای 

غرب این مسئله را به امر به معروف و نهی از منکر نسبت داده اند 
و این در حالی است که انسانی که ذره ای عقل و وجدان بشری 
داشته باشد مرتکب چنین جنایتی نمی شود، بنابراین نباید فضا را 
ناسالم و آلوده کرد و به این تبلیغات دامن زد و خط و ربط ها باید 

تشخیص داده شود.  
وی تاکید کرد: نباید با ربط دادن این موضوع به امر به معروف و 
نهی از منکر، مقولات دینی را تخریب و زیر سوال ببریم و بنده برای 
برخی رسانه های داخلی متاسفم که به این موضوع دامن می زنند، 
چرا که این امر ظلم فاحش به نظام، متدینین و متفکرین جامعه 
است.  آیت الله آملی لاریجانی ادامه داد: بنده تا آخر وقت دیروز در 
دادستانی گزارش گرفتم و دادستان اصفهان سخت در تلاش است 
تا عوامل را شناسایی کند، که از بیان جزئیات آن معذورم،  اما تلاش 

خوبی در این زمینه صورت گرفته است.  

عزاداری و سوگواری هدفمند بر عزیزان از دست رفته رویکردی 
طبیعی است که از مهر و محبت سرچشمه می گیرد و از آغاز 
آفرینش انسان تا حال رواج داشته است و خدای سبحان نیز بر این 
واکنش طبیعی بشر مهر تایید زده است. پیامبر خاتم)ص( نیز در 
مرگ برخی افراد از جمله حضرت حمزه )عمویش(، جعفر طیار، 
ابراهیم )فرزندش( و عثمان بن مظعون گریسته است و سال وفات 
حضرت خدیجه و ابوطالب را در مکّه، عام الحزن نامید.مسلمانان نیز 
برای شهدای صدر اسلام سوگواری و مرثیه خوانی کردند و پیامبر 
نه تنها آنها را نهی نکرد، بلکه تاییدشان فرمود. به دنبال ارتحال 
حضرت محمد)ص( صحابه بزرگوار نیز بی تابی کردند و گریستند و 
در رثای او سروده ها انشاد کردند و عایشه به صورت خود سیلی زد. 
بعد از شهادت امام حسین)علیه السلام( و یارانش، عالم عزادار 
گردید و عزاداری و سوگواری برای آن مظلومان به مدرسه ای 
عمومی تبدیل شد تا برای تربیت و احیای امر پیامبر و ائمه؛ به 
صورت الهام در آید و وسیله ای برای روشن شدن حق و باطل و 

شناخت حسینیان از یزیدیان باشد.
صرف نظر از لزوم یاد ایام الله و تعظیم شعائر الهی، اظهار مودّت 
به اهل بیت، مواسات با آنها، اخبار و احادیث و رفتار معصومان و 
سیره مستمری که بر مشروعیت عزاداری در دست است، می توان 
گفت بر پایی این گونه مجالس امری عقلایی و در تمام مناطق 
جهان معمول است که در برابر حوادث شخصی یا اجتماعی مراسم 

بزرگداشت تشکیل می دهند و به سوگ می نشینند.
بنابراین عزاداری نه تنها جایز بلکه با توجه به آثار و فواید آن 
امری رایج و مورد قبول خردمندان و اهل دانش است و مؤمنان با 
شهادت امام حسین)علیه السلام( و یارانش عزادار شدند و گریستند 
و مرثیه گفتند و به زیارت مزار آنان رفتند و تا زمانی که اسلام در 
صحنه است، این عزاداری ها باقی خواهد ماند و مورد تایید علما و 
مراجع بزرگ بوده است و بقای عاشورا را ضامن بقای اسلام و عزّت 
مسلمین می دانند و لذا توصیه کردند که عاشورا را زنده نگه دارید.

اما چند سالی است که برخی انحرافات به وجود آمده در 
عزاداری ها، باعث نگرانی در بین مراجع و علما شده است. برای 
بررسی بایدها و نبایدهای عزاداری به سراغ چند تن از شاعران، 
سخنرانان و مداحان اهل بیت )ع( رفته و با آنان به گفت و گو 

نشسته ایم که در ادامه می خوانید: 

اش��اره

آگهی فقدان سند مالکیت 
آقای رضا گیوه چی با ارائه یک برگ استشهاد شهودمصدق اعلام داشته که سند 
مالکیت بشماره مسلسل 034748 مربوط به پلاک 10613/734 اصلی  واقع در بخش 
1 ثبت قم که ذیل ثبت 29632 در صفحه 157 دفتر 199 ثبت و سند صادر بعلت 
سهل انگاری مفقودگردیده لذا مراتب باستناد تبصره یک اصلاحی ماده 120 آئین 
نامه قانون ثبت در یک نوبت به تاریخ ذیل آگهی می گردد تا چنانچه کسی مدعی 
وجودسندمالکیت نزد خود و یا انجام معامله باشند مراتب را همراه با مدارک خود پس از 
انتشار آگهی ظرف مدت 10 روز کتبا به این اداره اعلام و ارسال و رسید اخذ نمایند تا 
مورد رسیدگی قرار گیرد . بدیهی است پس از انقضای مهلت مقرر نسبت به صدور  سند 

مالکیت المثنی برابر مقررات اقدام خواهد شد. 
جعفرکاظمی � رئیس ثبت اسناد منطقه یک قم 
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نخستین روزنامه استان قم

ریاست محترم شورای اسلامی شهر قم

درگذشت ابوالزوجه گرامیتان 
را به شما و خانواده محترم تسلیت عرض 

نموده، برای آن مرحوم 
علو درجات اخروی و برای بازماندگان 

صبر جمیل مسئلت داریم.

جناب آقای

ولی الله بیاتی

روزنامه  ایمان

ایمان: معاون فرهنگی اجتماعی اداره کل اوقاف استان قم گفت: همزمان با شروع 
ماه محرم، پرچم حرم حضرت عباس)ع( با حضور هیئت ها و دسته های عزاداری بر 

فراز گنبد امامزاده سید علی)ع( به اهتزاز درآمد. 
حجت الاسلام عزیزی با اشاره به فرارسیدن ماه محرم اظهار کرد: با فرا رسیدن ماه محرم 

همه جای کشور و شهر قم فضا تغییر می کند و دل های شیعیان حسینی می شود. 
وی افزود: یکی از برنامه هایی که اداره کل اوقاف استان قم در شب اول ماه محرم اجرایی 
کرد، اهتزاز پرچم حضرت عباس )ع( بر فراز گنبد امامزاده سید علی)ع( بود. معاون فرهنگی 
اداره کل اوقاف و امور خیریه استان قم بیان کرد: مراسم اهتزاز این پرچم بر فراز گنبد آستان 

مقدس امامزاده سید علی)ع( طی مراسمی با حضور مردم عزادار و هیئت ها در این بقعه 
متبرکه برگزار شد.  وی با بیان اینکه برنامه نصب پرچم حضرت عباس)ع( در امام زاده سید 
علی)ع( از سال گذشته شروع شده  است خاطرنشان کرد: این اقدام با استقبال گسترده مردم 
و هیئت های عزاداری روبرو شده است. عزیزی با اشاره به زمان برگزاری نصب پرچم تصریح 
کرد: در این مراسم حجت الاسلام شیری مدیر کل اداره اوقاف قم، حجت الاسلام فاطمیان، 
مسئولان اداره اوقاف و هیئت ها و مردم عزادار حضور داشتند. معاون فرهنگی اداره کل اوقاف و 
امور خیریه استان قم خاطر نشان کرد: مدیحه سرایی و نیز سینه زنی و روضه خوانی از جمله 

بخش های این مراسم بود. 

همزمان با آغاز ماه محرم صورت گرفت:

اهتزاز پرچم حضرت عباس)ع( بر فراز امامزاده سید علی )ع( قم

همزمان با دومین روز ماه محرم صورت می گیرد:

اجتماع بزرگ هیئت های مذهبی قم در طرح لبیک یا حسین)ع(

 معاون شهردار قم  خبرداد:

بازدید ایمنی از مساجد و تکایای قم

فرماندار قم : 

بخشداران باید پاسخگوی عملکرد شوراهای اسلامی ودهیاران باشند

نامحرمانه
واکنش عارف به احتمال ریاستش بر دانشگاه تهران

گفته می شود: محمدرضا عارف رئیس بنیاد امید ایرانیان در پاسخ به این سئوال که آیا احتمال ریاست 
شما بر دانشگاه تهران وجود دارد، گفته است: ما مخلص همه دانشگاهی ها هستیم و امیدوارم بتوانم خدمتگزار 
خوبی برای قشر دانشجو باشم. عارف در مورد فعالیت های انتخاباتی گفته است: انشاالله فعالیت های انتخاباتی 
خود را برای انتخابات مجلس با قوت آغاز می کنیم.رئیس بنیاد امید ایرانیان در پاسخ به این سئوال که آیا به 
صورت مستقل وارد انتخابات می شوید گفته است: ما دو جریان اصولگرایی و اصلاح طلبی در کشور داریم و 

انشاالله با قوت در قالب جریان اصلاح طلبی فعالیت انتخاباتی خود را آغاز خواهیم کرد.

 فرصت یک هفته ای مجلس به دانشگاه آزاد
گفته می شود: قاسم جعفری سخنگوی کمیسیون آموزش و تحقیقات مجلس از بررسی چرایی افزایش 
ظرفیت پذیرش دانشجویان مقطع دکتری دانشگاه آزاد در کمیسیون متبوعش خبر داده و گفته است: یک 
هفته به دانشگاه آزاد فرصت داده شد تا در این باره پاسخ گوی مجلس باشد. وی ادامه داده است: تا پایان هفته 
به دانشگاه آزاد مهلت داده شد تا این دانشگاه مجوزهای خود را جهت افزایش سهم پذیرش در مقطع دکتری 
به کمیسیون ارائه دهد تا ببینیم این دانشگاه با چه مجوزی افزایش سهمیه پذیرش داده است و اگر غیر از 
مبادی قانونی این موضوع صورت گرفته باشد بی شک کمیسیون آموزش مجلس پیگیری های قانونی خود 

را در پیش بگیرد.

مصلحی: مدت هاست با احمدی نژاد دیدار نداشته ام 
گفته می شود : حجت الاسلام و المسلمین حیدر مصلحی در حاشیه مراسم بزرگداشت آیت الله مهدوی 
کنی درباره جلسه سه جانبه آیت الله مصباح یزدی در پاسخ به این پرسش که شما به کدام ارگان ها درباره رانت 
هفت هزار میلیارد تومانی گزارش داده اید، گفته است: من نمی توانم نام آن ارگان ها را ببرم.وی در ادامه افزوده 
است: ما بر حسب وظیفه گزارش ها را داده ایم اما اینکه چرا برخوردهای لازم انجام نشده را باید از مسئولان 

بپرسید. وزیر اطلاعات دولت احمدی نژاد گفته است: من مدت هاست با احمدی نژاد دیدار نداشته ام.

آیت الله مهدوی کنی پیش از انتخابات 92 به حداد چه گفت؟ 
گفته می شود: فرزند غلامعلی حدادعادل شنیده های خود از مکالمه پدرش با آیت الله مهدوی کنی 
درباره انتخابات سال 92 را روایت کرده است.فریدالدین حداد عادل در »پنجره« می نویسد: »روز سه شنبه 
پیش از بیست و دوم خرداد سال 1392 بنده شنونده یک مکالمه تلفنی بین مرحوم آیت الله مهدوی کنی و 
پدرم بودم. حاج آقا چقدر از نتیجه انتخابات نگران بود! ایشان گفتند 17 ساعت است که سعی می کنم با فلان 
کاندیدا صحبت کنم تا اوضاع نگران کننده را به او گوشزد کنم اما نه خودش و نه اطرافیانش جواب نمی دهند.

پدر در مورد یک کاندیدای دیگر صحبت کردند، حاج آقا گفتند: در مورد ایشان فایده ندارد؛ ایشان حتی برای 
اعلام کاندیداتوری نیامد با من صلاح و مشورت کند.این مکالمه بخش  های دیگری هم دارد که باید سر به 
مهر بماند اما یادمان باشد حاج آقای مهدوی در این سال  های آخر، از جمعی از اصولگرایان گله مند بود که با 

مصلحت نیندیشی و خودرأیی باعث شکست در انتخابات سال 92 شدند.«

 هزینه ماهیانه خانوارهای شهری و روستایی
گفته می شود: عادل آذر رئیس مرکز آمار ایران  گفته است: در بهار 1393 هزینه یک خانوار روستایی 
ایران ماهانه یک میلیون و 92 هزار و 500 تومان و هزینه یک خانوار شهری ایرانی یک میلیون و 822 
هزارتومان بوده است که عدد قابل توجهی است. رییس مرکز آمار قضاوت های انجام شده در مورد بیکاری را 
عجولانه دانست و یادآور شده است: ورود جمعیت 10 تا 14 ساله به بازار کار کاهش یافته و جمعیت 15 تا 

24 ساله نیز در حال کاهش است.

مرعشی: برای رفع فتنه احمدی نژاد می آییم
گفته می شود: سید حسین مرعشی عضو شورای مرکزی حزب کارگزاران سازندگی گفته است: در 
چارچوب قانون اساسی و در جهت فرمایشات رهبری و زیر چتر اصلاحات برای از بین بردن فتنه  احمدی نژاد 
که ایجاد نقار بین مقامات ارشد نظام و اصلاح طلبان بود، در انتخابات حضور پیدا خواهیم کرد. وی در پاسخ 
به چرایی استعفای محمدهاشمی از حزب کارگزاران گفته است: من ایشان را از بعد از استعفا ندیدم. خودمان 
نیز از این استعفا خبر نداشتیم. ایشان در چند جلسه اخیر شورای مرکزی حاضر نمی شدند، به همین علت 
فکر می کردیم که شاید نمی خواهند عضو شورای مرکزی باشند. اما تصور استعفای ایشان را نداشتیم تا این که 

متوجه شدیم که وی از کل حزب کارگزاران استعفا داده است.

جنتی: باز هم کارت زرد بگیریم عیبی ندارد 
گفته می شود: علی جنتی وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی  گفته است: در حوزه سینما کمیسیون فرهنگی 
مجلس اسامی  هشت فیلم را به ما داده اند و گفته اند نباید آنها را اکران کنید، اما ما اعلام کردیم آنها نمی توانند 
برای ما تعیین تکلیف کنند و خودمان تشخیص می دهیم کار درست چیست. در بحث تک خوانی بانوان 
نیز اعتراضاتی شد، اما فتوای رهبر معظم انقلاب این است که فرقی بین جمع خوانی و تک خوانی زنان نیست 
و اگر مساله انگیز نباشد مشکلی ندارند. وی افزوده است :با این حال به بانویی که در باغ دلگشا چهار بیت از 
شعر سعدی را خوانده انتقاد کرده اند. ما باید آنطور که خودمان تشخیص می دهیم، عمل کنیم تا به حال 
یک کارت زرد گرفته ایم. اگر چند تا دیگر هم بگیریم عیبی ندارد. خود دکتر روحانی جلودار است و ما هم 

پشت او حرکت می کنیم.

معرفی رییس مجلس خبرگان اسفندماه 
گفته می شود: آیت الله احمد خاتمی عضو هیأت رییسه مجلس خبرگان رهبری گفته است: جانشین 
آیت الله مهدوی کنی رییس فقید مجلس خبرگان رهبری در اجلاسیه این مجلس در اسفندماه از سوی اعضا 
مشخص خواهد شد وی درباره تشکیل کارگروهی از سوی این هیأت برای تعیین رییس مجلس خبرگان 
رهبری، گفته است: این خبر را به شدت تکذیب می کنم و صراحتاً می گویم که هیچ گونه کارگروهی از سوی 

هیأت رییسه مجلس خبرگان رهبری برای تعیین رییس مشخص نشده است..

 عیادت حسن خمینی از آیت الله صانعی
گفته می شود: حجت الاسلام و المسلمین سید حسن خمینی یادگار گرامی حضرت امام، از آیت الله  
یوسف صانعی عیادت کردبه گزارش پایگاه اطلاع رسانی و خبری جماران، حجت الاسلام و المسلمین سید 
حسن خمینی،دیروز از آیت الله یوسف صانعی عیادت و ضمن کسب اطلاع از مراحل درمانی، برای سلامتی 

ایشان دعا کرد.

شرکت راه آهن گرفتار رانت شده است
گفته می شود: غلامرضا کاتب سخنگوی کمیسیون برنامه و بودجه مجلس شورای اسلامی با بیان اینکه 
شرکت راه آهن گرفتار رانت شده است، گفته است: برخی افرادی که وارد این سیستم )راه آهن( می شوند 
رانت خوار هستند و 25 درصد سهام برخی شرکت ها متعلق به آنهاست. نماینده مردم گرمساردرمجلس تأکید 
کرده است:  اینها می گویند "باید قیمت گازوئیل و بنزین را آزاد کنیم، قیمت ها را باید بالا ببریم و گازوئیل و 

بنزین را با یورو و دلار به مردم بدهیم"، مردمی که کمر آنها امروز زیر بار گرانی و تورم شکسته شده است.

رسم میهمان نوازی
محمد خامه یار

حسین جان ! این نامه و نوشته ابن زیاد است که از سوی سواری به دست حر فرمانده سپاه عبیدالله 
رسیده است تا کار را بر تو، یاران، اهل و عیال و خاندان تو که خاندان رسول خدایند سخت بگیرند و 
نگذارند در جایی منزل بگیری مگر در این بیابان بی آب و گیاه. تو در این صحرا بیابان نشین می شوی و 
روزهای سختی را سپری کنی. این فرستاده ابن زیاد است که حر را همراهی می کند تا شاهد و ناظری 

باشد بر اجرای فرمان ابن زیاد 
حسین جان! نمی دانم چه باید گفت. بیابان نشینی برای تو و یاران تو که بهترین خلایق روی زمین اند 
تبریک گفتن ندارد! این چه رسم میهمان نوازی است که بر تو و یاران تو روا داشته اند. کار را بر تو یاران 
تو تنگ کرده اند که در این بیابان فرود آیید و در هیچ ده و روستایی منزل نکنید. وای بر نامرد، مردمان 
روزگار. بگذار این چنین شود تا نام این سرزمین که در گمنامی بسر می برد از امروز شهره اهل زمین و 
آسمان شود. این ها چه می دانند که از امروز این سرزمین در تپش و اضطراب خود پذیرای بهترین بندگان 
خداست . چه کسی شایسته تر از حسین بن علی و خاندان اوست؟ بگذار اینان در جهل مرکب خویش 
بمانند و نداند که نمی دانند. هر چند این سرزمین تا چند روز دیگر شرمگین از پذیرش انسان نماهای 
تاریخ بشریت است. کربلا از امروز پل ارتباطی می شود با دارالاماره کوفه تا حادثه ای پر التهاب را در سینه 
خود رقم زتد. چه زود گزارش سپاه حسین بن علی وسپاه ابن زیاد به کوفه می رسد و نامه حر به دست 
عبید الله سپرده می شود که اگر اراده جنگ با حسین داری در من که فرمانده سپاه تو هستم چنین توانی 
نیست و مر از این کار معاف دار. فرمانروای دارالاماره در فکر فرو می رود و هیچ کس را سزاوار تر از عمر 
سعد نمی بیند. فردی که جاه طلب است و سرشناس. او حکم فرمانروایی ری را در دست دارد و با چهار 
هزار سپاه خود آماده حرکت به آن سرزمین است. عبیدالله چه زود او را فرا می خواند که اگر خواهان 
حکومت ری هستی باید با سپاه خویش به کربلا بروی و با حسین بن علی که بر ولی تو خروج کرده است 

به جنگی!عشق حکومت ری چه سان عمرسعد را تسلیم و تردید را از وجود او دور می کند . 

ایمان: رئیس سازمان اوقاف کشور از امامزادگان 
به عنوان نعمت هایي از که از ذریه امام حسین)ع( 
هستند یاد کرد و گفت: باید بقاع امامزادگان برای 
پذیرایی از عزاداران امام حسین)ع(آمادگي ظاهري 

و باطني کامل داشته باشند.
حجت الاسلام والمسلمین علی محمدی در جلسه قرارگاه 
سید الشهدا استان قم که به مناسبت اجرای طرح بصیرت 
عاشورایی فراهم شده است، در سخنانی مهمترین مسئله 
کنوني سازمان اوقاف کشور را اقامه صحیح عزاداری اباعبدالله 
با تبیین  باید  الحسین علیه السلام عنوان کرد و گفت: 
پیام های واقعی عاشورا و امام حسین علیه السلام شکوه و 

عظمت قیام کربلا تبیین شود.
وي در ادامه با اشاره به اینکه یکي از تکالیف شرعی 
سازمان اوقاف و امور خیریه اجرای نیت واقفیني است که 
اموال خود را برای حضرت اباعبدالله الحسین علیه السلام   
وقف کردند افزود: ما باید نیت واقف را در قید زمان و مکان به 
نحوه صحیح اجرا کنیم و از آن نتیجه صحیح بگیریم.نماینده 
ولي فقیه و رئیس سازمان اوقاف و امور خیریه کشور با بیان 
اینکه مهمترین و بزرگترین نیت موقوفات ما نیت امام حسین 
علیه السلام است گفت: باید مهمترین اقدام ما در سطح 
کشور توجه به این نیت بوده و آثار و برکات آن بروز و ظهور 
داشته باشد.وي بر ارتقا کمی و کیفی برنامه ها در ماه محرم 
تاکید کرد و گفت: ما باید پیام عاشورا و امام حسین علیه 
السلام را از کنار عواید موقوفات امام حسین علیه السلام به 
گوش مردم برسانیم.حجت الاسلام والمسلمین علي محمدي 
با اشاره به اینکه نیت واقفان حفظ اقامه عزاداري اباعبدالله 
الحسین علیه السلام بوده و این مسئله نشان از عمق محبت 
به امام حسین علیه السلام است گفت: در دوران رضاخان 
که تلاش مي شد عزاداري ها تعطیل شود مردم فهیم و آگاه 
ایران در سراسر کشور با وقف اموال خود به رضاخان اعلام 
کردند که از جان و مال خود مي گذرند تا در مقابل رضاخان 
بایستند و این یک حرکت سیاسی است که مردم انجام دادند 
و پیام عاشورا این است که در مقابل ظلم و ظالم در هر 

زمان بایستید. 
وي با اشاره به اینکه باید در مجالس عزاي حسیني 

سخنان به روز گفته شود تصریح کرد: امام حسین علیه 
السلام وقتی وارد کربلا شد این جمله را فرمودند کسی 
سلطان ظالم را ببیند و با او همراهی کند با او در جهنم است 
و مثل آن است و مبارزه با ظلم و جور پیام اباعبدالحسین 
الحسین علیه السلام براي همه دوران ها است.رئیس سازمان 
اوقاف و امور خیریه کشور با اشاره به اینکه انتظار از شهر 
قم در خصوص برگزاري مراسم هاي عزاداري بیشتر است، 
تصریح کرد: امام صادق علیه السلام فرمودند که قم حرم اهل 
بیت است و ائمه به اقامه عزاداری امام حسین علیه السلام 

تاکید داشتند و خودشان هم اقامه عزا مي کردند.
 وي با اشاره به سخن حضرت امام خمینی که فرموند 
عاشورا را زنده نگه بدارید گفت: زماني که پرچم امام حسین 
علیه السلام با شور و شوق برافراشته نگاه داشته شود به 
والمسلمین  نخواهد رسید.حجت الاسلام  مملکت آسیب 
محمدي با اشاره به اینکه امامزادگان بسیاري براي زنده 
نگه داشته قیام امام حسین علیه السلام به شهادت رسیدند 
در  که  است  این  امامزادگان  فلسفه حضور  کرد:  تصریح 
جامعه خود این قیام زنده بماند.وي از امامزادگان به عنوان 
نعمت هایي که از ذریه امام حسین علیه السلام هستند یاد 
کرد و گفت: باید امامزادگان برای پذیرایی از عزاداران امام 

حسین علیه السلام آمادگی ظاهری و باطنی کامل داشته و 
کانون های پرفروغ و پرشوری در سراسر کشور باشند.رئیس 
سازمان اوقاف و امور خیریه کشور با اشاره به اینکه اجرای 
نیت امام حسین علیه السلام یک روح حسینی می خواهد 
گفت: باید در مجالس عزای حسینی به شعار و شعور توجه 
شده و معرفت و بصیرت مردم افزایش یابد.وي با اشاره به 
اینکه اگر ما لبیک یا حسین مي گوییم باید بعد از آن لبیک 
یا خامنه ای گفته شود اضافه کرد: ما باید با پرچم امام حسین 
علیه السلام و با نام امام حسین علیه السلام وقف را مطرح 
کنیم چون بزرگترین نیت ما در کل کشور نیات مربوط به 
عزاداری امام حسین علیه السلام است و ما با این پرچم وقف 

را در جامعه اطلاع رسانی کنیم.
حجت الاسلام والمسلمین محمدی با اشاره به اینکه 
عاشورا و عزاداری اباعبدالله الحسین علیه السلام باید با مسائل 
روز گره بخورد، اظهار کرد: باید در مجالس محرم بگوییم 
امام خمینی )ره( چرا قیام کردند و فلسفه قیام چه بود و 
امام خمینی)ره( در زماني جانش را وقف کرد که هیچ کس 
جرات حرف زدن در مقابل طاغوت را نداشت. باید وقایع 
محرم فیضه بازگو شده و یاد و نام شهداي انقلاب اسلامی 

زنده نگه داشته شود.

ایمان: اجتماع بزرگ هیئت های مذهبی قم در 
قالب طرح ملی لبیک یا حسین)ع( همزمان با دومین 

روز محرم در قم برگزار می شود. 
به گزارش روابط عمومی اداره کل اوقاف و امور خیریه 
استان قم، طرح ملی لبیک یا حسین)ع( به همت سازمان 
اوقاف و امور خیریه و با همکاری هیئت های مذهبی در 

سراسر کشور برگزار می شود.
در قم نیز و با اهتمامی که اداره کل اوقاف و امور خیریه 
داشته و نیز تعاملی نزدیک با هیئت های مذهبی، اجتماع 
بزرگ هیئت ها در قالب این طرح برگزار خواهد شد.این 
دومین  با  همزمان  مذهبی  هیئت هابی  عظیم  اجتماع 
روز محرم و از ساعت 16 در آستان مقدس امامزاده شاه 
ابراهیم)ع( آغاز می شود.حاج اصغر زنجانی مداح این مراسم 

بوده و آقای شهیدی نیز به قرائت زیارت عاشورا خواهد 
جمله  از  شهری  و  استانی  مدیران  و  پرداخت.مسئولان 
مدیرکل و معاونان اوقاف و امور خیریه استان قم در این 
اجتماع عظیم حضور خواهند داشت و پیش بینی می شود 
حدود 5 هزار نفر از اعضای هیئت های مذهبی نیز در این 

مراسم گردهم آیند.

پخش مستقیم مراسم اجتماع عظیم 
هیئت های مذهبی از رادیو قم

مدیر روابط عمومی اداره کل اوقاف قم از پخش مستقیم 
مراسم اجتماع عظیم هیئت های مذهبی از رادیو قم خبر داد. 
مهدی قائم پناه با بیان اینکه اجتماع عظیم هیئت های 
مذهبی با حضور چندین هزار نفر از اعضای این هیئت ها در 

قم برگزار می شود اظهار کرد: این مراسم معنوی ساعت 16 
روز دوشنبه پنجم آبان ماه همزمان با دومین روز ماه محرم 

برگزار می شود.
وی افزود: آستان مقدس امامزاده شاه ابراهیم)ع( واقع 
در خیابان شاه ابراهیم بعد از میدان معصومیه میزبان این 
اجتماع عظیم خواهد بود.مدیر روابط عمومی اداره کل اوقاف 
و امور خیریه استان قم با تاکید بر تبلیغات رسانه ای برای نشر 
گسترده این خبر خاطرنشان کرد: اجتماع عظیم هیئت های 
مذهبی قم در راستای طرح ملی لبیک یا حسین)ع( صورت 

می گیرد.
وی ادامه داد: بر اساس هماهنگی های به عمل آمده قرار 
است با استقرار واحد سیار صدای مرکز قم، این مراسم به 

صورت زنده از رادیو قم پخش شود.

 ایمان :معاون خدمات شهری و امور اجتماعی شهرداری قم از صدور مجوز 
ایستگاه های صلواتی در ماه محرم در این شهر خبر داد گفت : به منظور افزایش 
ضریب ایمنی در تکایا و مساجد و حسینیه ها در ایام محرم سازمان آتش نشانی از 

این اماکن باز دید و و نواقص را به متولیان اعلام می کند.
 مهندس مهدی اصفهانیان مقدم بیان کرد: همزمان با فرا رسیدن ایام سوگواری امام 
حسین)ع( و تاکیدات شهردار قم مبنی بر تلاش بر برگزاری هر چه باشکوه تر مراسم ها، اقدامات 
گسترده ای در سطح مناطق هشت گانه شهری صورت گرفته است.وی گفت: سازمان آتش 
نشانی به منظور افزایش ضریب ایمنی در تکایا و مساجد و حسینیه ها در ایام محرم، به بازدیدهای 
ادواری از این مراکز و هیئت ها به ویژه بازدید ایمنی برق، حریق و مطبخ آن ها پرداخته و نواقص را 
به متولیان هیئت ها ابلاغ کرده است. معاون خدمات شهری و امور اجتماعی شهرداری قم عنوان 
کرد: کاروان استقبال از ماه محرم با عنوان سفینة النجاة در سطح مناطق هشتگانه شهری به 
حرکت در آمده و پس از عبور از برخی مناطق در میدان آستانه استقرار یافت که مورد استقبال 
عظیم مردم قرار گرفت.وی با اشاره به مدیریت یکپارچه هیئت های شهری در ایام محرم افزود: 

به هیئت ها ابلاغ شده که بنرهایی به ابعاد 150 در 300 در سطح شهر نصب کنند.اصفهانیان 
مقدم بیان کرد: به مناطق هشتگانه اعلام شده که به صورت یکپارچه به سیاهپوش کردن معابر، 
میادین و شوارع بپردازند، همچنین المان هایی با مضامین عاشورایی و فرهنگ عاشورا در مناطق 
تهیه و نصب خواهد شد.وی گفت: ساماندهی و صدور مجوز ایستگاه های صلواتی در راستای 
رعایت اصول ایمنی، مسائل ترافیکی و مدیریت یکپارچه پسماندهای شهری از دیگر اقدامات 
است. معاون خدمات شهری و امور اجتماعی شهرداری قم عنوان کرد: مناسب سازی پیرامون 
مساجد و هیئت ها و تکایا و همچنین لایروبی انهار و جوی های پیرامون آنها، لکه بینی آسفالت 
و نظافت اطراف مساجد در راستای مهیا ساختن شهر کریمه اهل بیت)س( و شور عاشورایی در 
دستور کار مدیریت شهری قرار گرفته است.وی بیان کرد: استقرار اکیپ های تخلفات شهری در 
راستای کنترل ناهنجاری های اجتماعی با همکاری سایر دستگاه های زیربط با محوریت حرم 
مطهر، مسجد مقدس جمکران و همچنین استقرار ایستگاه های آتش نشانی در مناطق مرکزی 
و حساس شهر قم از دیگر اقدامات است.اصفهانیان مقدم ادامه داد: همچنین پنج هزار پرچم با 

محوریت سازمان زیباسازی به کسبه داده می شود.

گفت:  قم  فرماندار  ایمان: 
پاسخگوی  باید  بخشداران 
و  اسلامی  شوراهای  عملکرد 

دهیاران باشند.
رضا سیار در جلسه هماهنگی 
فرمانداری  معاونین  و  بخشداران 
ضمن عرض تسلیت فرا رسیدن 
سرور  وشهادت  محرم  ماه  ایام 
ابا  حضرت  شهیدان  وسالار 
با  ویاران  )ع(  الحسین  عبدالله 
از  یکی  داشت:  اظهار  وفایش، 
وظایف مهم واساسی بخشداران، 
نظارت دقیق بر عملکرد دهیاران 
بر  روستاها  اسلامی  وشوراهای 

طبق قانون است. 
باید  :بخشداران  افزود  وی 
شوراهای  عملکرد  پاسخگوی 

اسلامی ودهیاران در حوزه کاری خود باشند .
وی برهمکاری خوب اداره کل روستایی استانداری 
با فرمانداری وبخشداری ها در جهت برنامه ریزی برای 

اجرای دوره های آموزشی اعضای شوراهای اسلامی و 
تاکید  مرتبط  قوانین  و  مقررات  با  وآشنایی  دهیاران 

کرد.

تشکیل  برای  جلسه  این  در 
جهت  آینده  های  گردهمایی 
های  دستگاه  وظایف  شناخت 
مورد  ومقررات  وقوانین  اجرایی 
عمل آنها در حوزه های روستایی 

نیز تصمیماتی اتخاذ شد.
بخشداران  جلسه  ادامه  در 
تابعه  های  بخش  گزارشات 
خصوص  ودر  نمودند  ارائه  را 
مردم  وعزاداری  محرم  ایام 
که  شد  تاکید  روستاها  در 
جهت  به  لازم  تسهیلات 
تر  شکوه  با  چه  هر  برگزاری 

. فراهم شود  مراسمات محرم 
جلسه  این  است،  گفتنی 
مدیر  وحیدی  احمد  حضور  با 
استانداری  روستایی  امور  کل 
بر  نظارت  امور  در  بیشتر  منظور هماهنگی هرچه  به 
در  ها  ودهیاری  روستاها  اسلامی  شوراهای  عملکرد 

محل دفتر فرماندار تشکیل شد.

رئیس سازمان اوقاف کشور در جلسه قرارگاه سید الشهدا استان قم:

باید در مجالس عزای حسینی بصیرت مردم افزایش یابد
گوش شنوا

اخبـــار

پروژه آبرسانی به کهک در ابهام!
چندین سال است که مسئولان قول رسیدن آب به کهک را می دهند و 
مردم این شهر و منطقه باید تابستان هر سال را با مشقت زیاد و رنج بی آبی 
سپری کنند. به نظر مسئولان هم روزشماری می کنند که هر چه سریعتر 
تابستان به پایان برسد و تب بی آبی در این شهر کمی بخوابد. امسال 
هم همانند چند سال گذشته که مسئولان قول داده بودند، آب به شهر 
کهک نرسید و ما مجبور بودیم که در طول شبانه روز با چند ساعت آب 
زندگی کنیم. به نظر می رسد که همچنان پروژه آبرسانی به بخش کهک با 
آن سرعت و شتاب انجام نمی شود و دوباره با فرارسیدن فصل سرد سال، 
مسئولان هم دست و دلشان به کار سرد شده و پروژه آبرسانی به کهک را 
رها کرده اند. ما مردم شهر کهک از مسئولان محترم تقاضا عاجزانه داریم 
که پروژه آبرسانی به شهر کهک را هر طور شده در این زمستان به اتمام 
برسانند تا مردم این شهر در تابستان آینده دیگر مجبور نباشد با بحران کم 

 آبی و قطع 18 ساعته آب دست و پنجه نرم کنند.
رسولی از کهک

رعایت مسائل بهداشتی در هیئت ها
با فرارسیدن ماه محرم و آغاز ایام عزاداری اباعبدالله الحسین )ع( شاهد 
برپایی خیمه های عزای حسینی در جای جای شهر قم هستیم که مردم 
با عشق و علاقه فراوان در این هیئت ها در راستای خدمتگزاری به عزاداران 
فعالیت می کنند. مهمترین موضوعی که در برخی موارد در این ایام به چشم 
می خورد، عدم رعایت نظافت در برخی از این هیئت ها است که خدای 
ناکرده سلامتی افراد را تهدید می کند. البته مسئولان بهداشتی نسبت به 
رعایت موارد بهداشتی در هیئات مذهبی نظارت لازم را دارند، اما ضروری 
است که مسئولان این هیئات نیز تمام تلاش خود را برای این امور به کار 
بندند. موضوع دیگری که بعضا مشاهده می شود، رها کردن ظروف یکبار 
مصرف از جمله لیوان و ظرف غذا پس از میل نمودن، در سطح خیابان و 
پیاده رو اطراف هیئات است که باعث ایجاد چهره بسیار نازیبا می شود. لذا 
درخواستی که از عزاداران دارم این است که خودشان با رعایت برخی موارد، 

بتوانند بهره لازم را از این ایام ببرند. 
محمدی از باجک

برافراشته شدن پرچم عزا بر گنبد 
حرم مطهر حضرت معصومه)س( 

ایمان: در آستانه ماه محرم و ایام شهادت حضرت اباعبدالله 
الحسین)ع( پرچم مشکی 'یا حسین' در میان انبوه اشک و آه 
فاطمه  حضرت  مطهر  حرم  گنبد  فراز  بر  شنبه  عصر  عزاداران 

معصومه)س( برافراشته شد. 

آیت  معصومه)س(،  فاطمه  گنبد حضرت  پرچم  تعویض  مراسم  در 
الله سید محمد سعیدی تولیت آستانه مقدسه، جمعی از علما و فضلای 
حوزه های علمیه، مدیران و مسوولان اجرایی و خیل عزاداران و ارادتمندان 
به خاندان عصمت و طهارت)ع( حضور داشتند. بر اساس این گزارش در این 
مراسم که در صحن امام رضا)ع( حرم مطهر برگزار شد، جمعی از خادمان 
آستان مقدس کریمه اهل بیت)س( نیز حضور یافته بودند و همراه با زایران 
و مجاوران بارگاه ملکوتی دخت موسی بن جعفر)س( با چشمانی اشک آلود 

نظاره گر مراسم معنوی تعویض پرچم گنبد حرم مطهر بودند. 

با هدف بهره گیري از تجربیات مدیریت شهري قم صورت گرفت؛

بازدید اعضاي شوراي اسلامي 
شهر ساوه از پروژه هاي عمراني قم

ایمان: اعضاي شوراي اسلامي شهر ساوه به منظور بهره گیري از 
تجربیات شوراي اسلامي شهر و شهرداري قم از پروژه هاي عمراني 

در حال احداث بازدید کردند. 

اعضاي شوراي اسلامي شهر ساوه به منظور تبادل نظر و بهره  گیري از 
تجربیات مدیریت شهري قم و بازدید از روند اجراي پروژه ها و نحوه تعامل 
شهرداري و شوراي شهر در سفري یک روزه از طرح ها و پروژه هاي عمراني قم  
بازدید کردند. بختیاري نائب رئیس شورا در این بازدید به تشریح عملکرد شوراي 
اسلامي شهر قم و نحوه تعامل با شهرداري پرداخت و در ادامه به سوالات اعضاي 
شوراي شهر ساوه پاسخ گفت. سید مرتضي ابطحي رئیس شوراي اسلامي شهر 
ساوه در این جلسه با اشاره به اینکه شهر قم جزء کلانشهر هاي کشور و پایتخت 
مذهبي جهان تشیع است بر بهره گیري از تجریبات مدیریت شهري قم براي 
اجراي طرح هاي عمراني ساوه تاکید کرد. دکتر مسیح الله معصومي، معاون 
شهرسازي و امور زیربنایي شهرداري قم نیز در دیدار با اعضاي شوراي شهر 
ساوه به تشریح ساختار سازماني جدید شهرداري قم و نحوه ادغام معاونت ها و 
همچنین نحوه اجراي پروژ هاي عمراني و تعطیل نشدن اجراي پروژه ها با وجود 
مشکلات مالي پرداخت. در ادامه این بازدید، اعضاي شوراي اسلامي شهر ساوه از 
چندین پروژه عمراني قم از جمله تقاطع غیر همسطح 15 خرداد، زیرگذر غدیر، 
تقاطع غیر همسطح نه دي، پل هاي جمهوري اسلامي و بلوار پیامبر اعظم)ص( و 

پل بعثت بازدید و از نزدیک در جریان روند اجراي پروژه ها قرار گرفتند. 

شهردار منطقه 5 قم خبر داد:

 زیرسازي و آسفالت 
بیش از 12500 مترمربع از معابر

ایمان: شهردار منطقه5 قم گفت:  بیش از 12 هزار و 500 متر 
مربع از معابر سطح منطقه 5 شهرداری قم زیرسازی و آسفالت شد. 
حسیني با اعلام این مطلب گفت:اجراي عملیات لکه گیري و روکش 
آسفالت معابر خیابان هاي سطح منطقه پنج آغاز شده است که بخش 
عمده اي از نارسایي هاي موجود در این زمینه را مرتفع ساخته است.وي 
تصریح کرد: شهرداري منطقه5 بهسازي و لکه گیري آسفالت معابر سطح 
منطقه را با هدف ایجاد آسایش و بهبود عبور و مرور و تردد وسایل نقلیه و 
بهسازي معابر منطقه و همچنین افزایش رضایتمندي شهروندان در حوزه 
عمران شهري در سرلوحه اقدامات خود قرار داده است.شهردار منطقه5 قم 
ادامه داد: در اجراي این پروژه ها در ده روز  کاري، بیش از 12500 متر مربع 
از معابر سطح محلات خیابان 25 متري شهید حیدریان، کوچه 27 شهید 
کلهري، جنب پروژه نشاط و کوچه هاي فرعي کوچه 10 شهید کبیري، 
آسفالت ، لکه گیري و ترمیم شده است .وي در پایان خدمت رساني به مردم 
را در این مقطه افتخار مدیریت شهري دانست و در خصوص برنامه هاي 
اجرایي منطقه تحت مدیریت اش گفت: بازسازي و تعمیر پایه هاي روشنایي، 
محوطه سازي شهرداري و آسفالت خیابان هاي اطراف، نظافت روزانه شهر و 
جمع آوري زباله به صورت شبانه روزي خصوصاً در محدوده هایي که به دلیل 
بافت فرسوده و فشرده خدمت رساني با مشکلات عدیده روبروست، راه اندازي 
سالن ها و زمین هاي ورزشي و همچنین تعیین تکلیف اراضي و زمین هاي 

مالکین از برنامه هاي شهرداري منطقه پنج دانست.
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با کاروان کربلا


